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§ 16 

STK-2022-198 

Delårsrapport 2022 Malmö stad 
 
 

Sammanfattning 
Delårsrapporten är årets andra uppföljningsrapport inom den kommunövergripande 
uppföljningsprocessen. Rapporten innehåller en uppföljning av verksamhetens utveckling 
under året, inklusive avstämning av kommunfullmäktiges mål. Kommunfullmäktiges mål 
gäller för mandatperioden. Som bilaga till delårsrapporten finns en analys av utvecklingen 
och nämndernas bidrag i förhållande till kommunfullmäktiges mål för mandatperioden. 
  
Delårsrapporten innehåller också en finansiell analys med bedömning av den förväntade 
ekonomiska utvecklingen och prognostiserat ekonomiskt utfall för året, samt ett 
delårsbokslut per utgången av augusti månad. Delårsrapporter från nämnder och bolag 
utgör underlag för den kommunövergripande rapporten. 
  
Rysslands invasion av Ukraina och coronapandemin har till viss del påverkat såväl 
verksamhet som ekonomi, men sammantaget visar bedömningen av måluppfyllelse att 
kommunfullmäktigemålen till övervägande delen kommer att vara uppnådda i slutet av 
2022 (mandatperiodens slut). 
  
Det finansiella målet för Malmö stad är långsiktigt och avser att trygga en hållbar 
ekonomisk utveckling över tid. Hållbarheten i ekonomin mäts genom att följa tre 
indikatorer. Utifrån den prognostiserade utvecklingen av de tre indikatorerna kan den 
prognostiserade ekonomiska utvecklingen beskrivas som hållbar baserat på att samtliga 
indikatorer ligger i nivå med eller bättre än den budgeterade nivån. 
  
Det prognostiserade resultatet för kommunen 2022 uppgår till totalt 1 617 mnkr. Då det 
budgeterade resultatet uppgår till 0 mnkr innebär prognosen även budgetavvikelse om +1 
617 mnkr. Det prognostiserade resultatet ligger till grund för bedömning av om kommunen 
kommer att klara kommunallagens krav på ekonomisk balans. Enligt gällande regelverk ska 
realisations-vinster frånräknas årets resultat i balanskravsutredningen. Det prognostiserade 
resultatet för 2022, justerat för realisationsvinster på 730 mnkr, uppgår till +887 mnkr 
vilket innebär att kommunen kommer att uppfylla kravet på ekonomisk balans. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige godkänner delårsrapport 2022 för Malmö stad, inklusive 
bilagan Kommunfullmäktiges mål: mandatperiodsanalys. 
  

2. Kommunfullmäktige utökar arbetsmarknads- och socialnämnden investeringsram 
för år 2022 med 5 mnkr med finansiering ur finansförvaltningens investeringsram. 
  

3. Kommunfullmäktige utökar kommunbidraget till funktionsstödsnämnden med 85 
mnkr för år 2022 med finansiering genom prognostiserad ökning av skatteintäkter 
och generella statsbidrag. 

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S), Sara Wettergren (L), Anders Skans (V), Janne Grönholm 
(MP) och Roko Kursar (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

4



 
 
 

 
 
 

 
Helena Nanne (M), Magnus Olsson (SD) och Anton Sauer (C) yrkar avslag på tredje 
beslutspunkten. 
 
Under överläggningen yttrar sig även Sedat Arif (S) och Anfal Mahdi (V). 
 
Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 
Ordförande prövar första och andra beslutspunkten gemensamt och tredje beslutspunkten 
för sig. 
 
Ordföranden finner först att kommunfullmäktige beslutat att bifalla första och andra 
beslutspunkten. 
 
Ordförande ställer sedan proposition på bifall mot avslag till tredje beslutspunkten och 
finner att kommunfullmäktigen beslutat att bifalla tredje beslutspunkten. 
  

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Håkan Fäldt (M) gruppreservation. 
 
Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Anton Sauer (C) gruppreservation. 
 
Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Magnus Olsson (SD) gruppreservation. 
 
Till kommunfullmäktiges beslut i ärendet har Håkan Fäldt (M) inkommit med ett särskilt 
yttrande. Det särskilda yttrandet intas som bilaga 3 till kommunfullmäktiges protokoll. 
 
Till kommunfullmäktiges beslut i ärendet har Anders Skans (V) inkommit med ett särskilt 
yttrande. Det särskilda yttrandet intas som bilaga 4 till kommunfullmäktiges protokoll. 

Beslutet skickas till  
Samtliga nämnder och bolag i Malmö stad 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 221012 §348 med reservation från (SD) och (M+C) 
• Förslag till beslut KSAU 221010 § 547 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 221010 Delårsrapport 2022 Malmö stad 
• Reviderad - Delårsrapport 2022 Malmö stad 
• Reviderad - Bilaga till DR - Mandatperiodsanalys 
• Gammal version - Delårsrapport 2022 Malmö stad 
• Gammal version - Bilaga till DR - Mandatperiodsanalys 
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 220928 § 304 med Särskilt 

yttrande (SD) och (M+C) 
• Funktionsstödsnämnden beslut 220926  § 93 med Särskilt yttrande (M+C), 

(SD) och (V) 
• Granskning av Malmö stads delårsrapport 2022 
• Revisorernas bedömning av delårsrapport 2022 
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Vänsterpartiet 

Särskilt yttrande 
Kommunfullmäktige 2022-11-03.  Ärende 4. Delårsrapport 2022 
 
Prognosen för Malmö stad är ett överskott på 1,6 miljarder. En helt otrolig siffra. Det kan 
tyckas bra att göra överskott men det är ju bara bra om allt är bra och det är ju inte fallet. Vi 
vet att skolorna inte ger alla barn det stöd som behövs för att alla ska klara skolan, vi vet att 
det saknas resurser. Vi vet att förskolegrupperna är för stora, alla våra små barn får inte det 
stöd i livets start som de skulle behöva. Vi vet att hemtjänstpersonalen inte har tid att ge alla 
våra äldre den tiden och den omsorgen som behövs. Vi vet att inte alla Malmöbor har tag 
över huvudet varje natt och en egen bostad. Vi vet att vår tids stora utmaning att lösa 
klimatkrisen inte går åt rätt håll. När vi tidigare i år fick en redovisning av Malmö stads 
miljöprogram så visade det sig att inte många av målen uppfyllts.  
 
När vi nu vet allt detta om verkligheten är det orimligt att sätta in ett stort överskott på 
banken, där gör pengarna ingen nytta för att lösa våra stora samhällsproblem. Vi behöver en 
ny politik i Malmö en politik som minskar klyftorna i samhället och gör vår stad mer 
solidarisk och jämlik. Vi behöver inte en fortsatt politik med nedskärningar och 
underfinansiering av välfärden. Helt enkel en vänsterpolitik. Det enda parti som är beredda 
att göra det förändringen är Vänsterpartiet, det politiska minoritetsstyret saknar visioner om 
något annat än sina egna positioner. Vi ser nu i delårsrapporten att styret hade kunnat göra 
mer för välfärden, 1,6 miljarder mer hade kunnat satsas på de behov som finns i Malmö. 
 
Vi ser en bristande måluppfyllelse i delårsrapporten på alla verksamhetsmål. Problemet att 
utkräva ansvar för de allmänt hållna målen är svårt. När målen slutredovisas är det ny 
mandatperiod. Prognosen är att endast 5 av 13 mål kommer att uppnås.  
 
 
Malmö 2022-11-03 
Anders Skans, gruppledare Vänsterpartiet 

Bilaga 3
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Kommunfullmäktige 2022-11-03 
Ärende 4. Delårsrapport 2022 Malmö stad 
 

Moderaterna och Centerpartiet yrkade att att-sats 3, ” Kommunfullmäktige utökar kommunbidraget till 
funktionsstödsnämnden med 85 mnkr för år 2022 med finansiering genom prognostiserad ökning av skatteintäkter och 
generella statsbidrag.”, skulle avslås. 
 
Det finns ett just nu pågående arbete där stadskontoret tillsammans med funktionsstödsförvaltningen 
genomför en genomlysning av funktionsstödsförvaltningens ekonomi. Detta är ett angeläget arbete då 
kostnadsutvecklingen inom funktionsstödsnämndens ansvarsområde de senaste åren har varit mycket 
anmärkningsvärd. 
 
Att i detta läge, när inga slutsatser kring bakgrunden till kostnadsutvecklingen ännu har kunnat dras, 
utöka kommunbidraget är oansvarigt och riskerar att uppfattas som en ramhöjande åtgärd vilket mycket 
väl kan innebära att eventuella brister i ekonomistyrning förvärras vilket framåtblickande kommer 
innebära än mer omfattande problem. 
 
Då vårt förslag ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget förslag. 
 
 
 
 
 
Håkan Fäldt (M) Anton Sauer (C) 
 
 
 
 
 

Bilaga 4

Reservation
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Datum   Tjänsteskrivelse 
2022-10-06 
Vår referens 
Lina Bennehult 
Utvecklingssekreterare 
lina.burstrombennehult@malmo.se 
 
 

Delårsrapport 2022 Malmö stad  
STK-2022-198 

Sammanfattning 
Delårsrapporten är årets andra uppföljningsrapport inom den kommunövergripande uppfölj-
ningsprocessen. Rapporten innehåller en uppföljning av verksamhetens utveckling under året, 
inklusive avstämning av kommunfullmäktiges mål. Kommunfullmäktiges mål gäller för mandat-
perioden. Som bilaga till delårsrapporten finns en analys av utvecklingen och nämndernas bidrag 
i förhållande till kommunfullmäktiges mål för mandatperioden. 
 
Delårsrapporten innehåller också en finansiell analys med bedömning av den förväntade eko-
nomiska utvecklingen och prognostiserat ekonomiskt utfall för året, samt ett delårsbokslut per 
utgången av augusti månad. Delårsrapporter från nämnder och bolag utgör underlag för den 
kommunövergripande rapporten.  
 
Rysslands invasion av Ukraina och coronapandemin har till viss del påverkat såväl verksamhet 
som ekonomi, men sammantaget visar bedömningen av måluppfyllelse att kommunfullmäkti-
gemålen till övervägande delen kommer att vara uppnådda i slutet av 2022 (mandatperiodens 
slut).  
 
Det finansiella målet för Malmö stad är långsiktigt och avser att trygga en hållbar ekonomisk 
utveckling över tid. Hållbarheten i ekonomin mäts genom att följa tre indikatorer. Utifrån den 
prognostiserade utvecklingen av de tre indikatorerna kan den prognostiserade ekonomiska ut-
vecklingen beskrivas som hållbar baserat på att samtliga indikatorer ligger i nivå med eller bättre 
än den budgeterade nivån. 
 
Det prognostiserade resultatet för kommunen 2022 uppgår till totalt 1 617 mnkr. Då det budge-
terade resultatet uppgår till 0 mnkr innebär prognosen även budgetavvikelse om +1 617 mnkr. 
Det prognostiserade resultatet ligger till grund för bedömning av om kommunen kommer att 
klara kommunallagens krav på ekonomisk balans. Enligt gällande regelverk ska realisations-
vinster frånräknas årets resultat i balanskravsutredningen. Det prognostiserade resultatet för 
2022, justerat för realisationsvinster på 730 mnkr, uppgår till +887 mnkr vilket innebär att 
kommunen kommer att uppfylla kravet på ekonomisk balans. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta  
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1. Kommunfullmäktige godkänner delårsrapport 2022 för Malmö stad, inklusive bilagan 
Kommunfullmäktiges mål: mandatperiodsanalys. 
 

2. Kommunfullmäktige utökar arbetsmarknads- och socialnämnden investeringsram för år 
2022 med 5 mnkr med finansiering ur finansförvaltningens investeringsram. 
 

3. Kommunfullmäktige utökar kommunbidraget till funktionsstödsnämnden 
med 85 mnkr för år 2022 med finansiering genom prognostiserad ökning av skatteintäk-
ter och generella statsbidrag. 

 
 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 221010 Delårsrapport 2022 Malmö stad 
• Funktionsstödsnämnden beslut 220926  § 93 med Särskilt yttrande (M+C), (SD) och (V) 
• Delårsrapport 2022 Malmö stad 
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 220928 § 304 med Särskilt yttrande (SD) och 

(M+C) 
• Bilaga till DR - Mandatperiodsanalys  
 
Beslutsplanering 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-10-10 
Kommunstyrelsen 2022-10-12 
Kommunfullmäktige 2022-11-03 
 
Beslutet skickas till 
Samtliga nämnder och bolag i Malmö stad 
 
Ärendet 
Delårsrapporten är årets andra uppföljningsrapport inom den kommunövergripande uppfölj-
ningsprocessen. Rapporten är lagstadgad och ska omfatta en uppföljning av den ekonomiska 
förvaltningen och utvecklingen i förhållande till kommunfullmäktiges budget. Rapporten inne-
håller en uppföljning av verksamhetens utveckling under året, inklusive avstämning av kommun-
fullmäktiges mål. Som bilaga till delårsrapporten finns en analys av utvecklingen och nämndernas 
bidrag i förhållande till kommunfullmäktiges mål för mandatperioden. Delårsrapporten innehål-
ler också en finansiell analys med bedömning av den förväntade ekonomiska utvecklingen och 
prognostiserat ekonomiskt utfall för året i förhållande till beslutade ekonomiska ramar (kom-
munbidrag och investeringsramar), samt ett delårsbokslut per utgången av augusti månad. De-
lårsrapporter från nämnder och bolag utgör underlag för den kommunövergripande rapporten.  
 
Avstämning av kommunfullmäktiges mål och mandatperiodsanalys 
Kommunfullmäktige har i Malmö stads budget för 2022 fattat beslut om mål för verksamheten i 
nämnder och helägda bolag inom fyra målområden: Utbildning och arbete, Stadsutveckling och 
klimat, Trygghet och delaktighet och En god organisation. Kommunfullmäktiges mål gäller för 
hela mandatperioden. I föreliggande delårsrapport har en analys av utvecklingen och nämnder-
nas bidrag i förhållande till kommunfullmäktiges mål för mandatperioden genomförts. Utifrån 
analysen har det gjorts en bedömning av måluppfyllelse i slutet av 2022 (i slutet av mandatperi-
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oden). Som bilaga till delårsrapporten finns en analys av utvecklingen och nämndernas bidrag i 
förhållande till kommunfullmäktiges mål för mandatperioden. 
 
Inom målområdet Utbildning och arbete, noteras en svagt uppåtgående trend för gymnasiebehörig-
heten. En bred och flexibel vuxenutbildning bedöms ha bidragit till att antalet hushåll med eko-
nomiskt bistånd visar en nedåtgående trend. Inom Stadsutveckling och klimat har samarbetsplatt-
formarna String, Greater Copenhagen och MalmöLundregionen fortsatt bidra till en stärkt position. 
Malmö stads utsläpp från de tre källorna matinköp, uppvärmning och övriga resor har ständigt 
minskat. För målområdet Trygghet och delaktighet har stadens arbete för att öka tryggheten utveck-
lats genom ökad samverkan med bland annat civilsamhället och lokala aktörer. Inom En god orga-
nisation har andelen heltidsanställda ökat under mandatperioden. Det kvarstår fortsatt stora ut-
maningar för kompetensförsörjningen inom flera verksamhetsområden och då särskilt inom de 
pedagogiska verksamheterna, socialtjänsten och omsorgen.  
 
Kommunfullmäktige har fastställt ett finansiellt mål att Malmö stad ska ha en hållbar ekonomisk 
utveckling. Målet är långsiktigt och avser att trygga en hållbar ekonomisk utveckling över tid. 
Hållbarheten i ekonomin mäts genom att följa tre indikatorer. Utifrån den prognostiserade ut-
vecklingen av de tre indikatorerna kan den prognostiserade ekonomiska utvecklingen beskrivas 
som hållbar baserat på att samtliga indikatorer ligger i nivå med eller bättre än den budgeterade 
nivån. 
 
Prognostiserat överskott för 2022 
Det prognostiserade resultatet för kommunen 2022 uppgår till totalt 1 617 mnkr. Då det budge-
terade resultatet uppgår till 0 mnkr innebär prognosen även budgetavvikelse om +1 617 mnkr. 
Det prognostiserade resultatet ligger till grund för bedömning av om kommunen kommer att 
klara kommunallagens krav på ekonomisk balans. Enligt gällande regelverk ska realisations-
vinster frånräknas årets resultat i balanskravsutredningen. Det prognostiserade resultatet för 
2022, justerat för realisationsvinster på 730 mnkr, uppgår till +887 mnkr vilket innebär att kom-
munen kommer att uppfylla kravet på ekonomisk balans.   
 
Det prognostiserade resultatet har förbättrats sedan Ekonomisk prognos med cirka 310 mnkr och 
balanskravsresultatet med cirka 230 mnkr. Det prognostiserade överskottet för nämnderna har 
ökat liksom de prognostiserade intäkterna från realisationsvinster och skatteintäkter och gene-
rella statsbidrag.  
 
Nämnderna prognostiserar i samband med delårsrapporten sammantaget ett överskott om  
308 mnkr exklusive exploateringsverksamhet och realisationsvinster vars prognostiserade över-
skott totalt uppgår till +805 mnkr.  
 
De tekniska nämnderna prognostiserar sammantaget ett överskott på 154 mnkr. Överskottet 
förklaras främst av högre intäkter inom flera verksamhetsområden, exempelvis 
markupplåtelse och parkering, samt lägre kostnader för uppvärmning, snö- och halkbekämpning, 
personalkostnader samt färdtjänst. En stor del av det prognostiserade överskottet förklaras även 
av ett förväntat positivt resultat på 60 mnkr för tekniska nämndens ram för rivning, sanering och 
detaljplaner.  
 
De pedagogiska nämnderna prognostiserar för året ett budgetöverskott med 145 mnkr. Färre 
Malmöbarn/elever i förskola och skola jämfört med budget, överskott för de kommunala för-
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skolorna, färre helårsplatser inom vuxenutbildning och sfi jämfört med budget och ett fortsatt 
statsbidrag för sjuklöner under det första kvartalet är de främsta orsakerna till överskottet. 
 
De tre sociala nämnderna prognostiserar sammantaget ett underskott på 31 mnkr. Hälsa-, vård- 
och omsorgsnämnden och arbetsmarknads- och socialnämnden prognostiserar ett överskott på 
totalt 74 mnkr där 4 mnkr är relaterat till pandemin. Övriga positiva budgetavvikelser bedöms 
uppstå inom bland annat verksamheterna särskilt boende, arbetsmarknad och ekonomiskt bi-
stånd samt förvaltningsgemensamma kostnader. Negativa budgetavvikelser förutspås för verk-
samheterna ordinärt boende inklusive korttidsboende samt individ och familjeomsorg. Arbets-
marknads- och socialnämndens ram för statsbidrag flyktingar bedöms generera ett underskott 
om 5 mnkr. Funktionsstödsnämnden prognostiserar ett underskott på 100 mnkr. Av den totala 
avvikelsen är -15 mnkr relaterat till pandemin som kommunfullmäktige beslutat om ansvarsfrihet 
för. 
 
Övriga nämnder prognostiserar sammantaget ett överskott på 39 mnkr, där den största posten 
utgörs av kommunstyrelsens avvikelse på + 29 mnkr. 
 
Coronapandemins ekonomiska påverkan på nämnderna fortsätter att minska. Prognosen för 
året är en positiv nettoeffekt om knappt 41 mnkr. 
 
Intäkts- och resultatutvecklingen för kommunens bolag och kommunalförbund är generellt god. 
Störst prognostiserat resultat efter finansiella poster redovisas av MKB Fastighets AB.  
Coronapandemin i början av 2022 har framför allt påverkat verksamheten för Copenhagen 
Malmö Port AB, Malmö kommuns parkeringsaktiebolag samt Malmö Live Konserthus AB och 
Malmö Stadsteater AB. Den ekonomiska utvecklingen med hög inflation, kraftigt stigande priser 
på framför allt el, energi och material samt en förhöjd ränta har medfört nya arbetssätt och lö-
pande analyser av hur omvärldsläget påverkar bolagens ekonomi och verksamhet.  
 
För helåret prognostiserar nämnderna en sammantagen investeringsvolym om 2 380 mnkr, vilket 
är 452 mnkr lägre än budgeterat. I förhållande till utfallet 2021 innebär årets prognos en ökad 
investeringsvolym med 553 mnkr. Servicenämnden och tekniska nämnden är de nämnder som 
har störst investeringsvolym. När det gäller bolagen och kommunalförbunden prognostiseras 
investeringarna för 2022 uppgå till 3 274 mnkr, vilket är 441 mnkr lägre än budget. Investering-
arna omfattar framför allt bostäder, vatten- och avloppsreningsverk, parkeringshus och fordon.  
 
Förändringar av budgeten under året 
Kommunfullmäktige har under året beslutat om att justera budgeten för år 2022 vid ett tillfälle.  
Skatter och generella statsbidrag har budgeterats upp med 44,4 mnkr och motsvarande belopp 
har delats ut till gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden (14,1 mnkr) samt grundskolenämnden  
(30,3 mnkr). Justeringen avser den statliga satsningen Skolmiljarden för år 2022. 
 
Prognostiserat underskott för funktionsstödsnämnden 
I samband med ekonomisk prognos beslutade kommunfullmäktige följande: 

• Kommunfullmäktige befriar tillfälligt under 2022 funktionsstödsnämnden från ansvar för det negativa eko-
nomiska resultat som är hänförligt till merkostnader för covid-19.  

• Kommunfullmäktige anmodar funktionsstödsnämnden att återkomma i Delårsrapport 2022 med eventuell 
begäran om tillfälligt utökat kommunbidrag för år 2022 avseende prognostiserat underskott, exklusive mer-
kostnader för covid-19.  

 



 
  5 (6) 

   

Vid sitt sammanträde den 26 september beslutade funktionsstödsnämnden följande:  
• Funktionsstödsnämnden föreslår kommunfullmäktige att tillfälligt utöka funktionsstödsnämndens 

kommunbidrag 2022 utifrån det prognostiserade underskottet om 85 miljoner kronor i avvaktan på den 
genomlysning av nämndens ekonomi som kommunfullmäktige beslutat om i uppdrag STK-2021-1599. 

 
Funktionsstödsnämnden prognostiserade i samband med ekonomisk prognos ett underskott 
hänförligt till covid-19 om 15 mnkr. Prognosen enligt delårsrapport 2022 ligger kvar på samma 
nivå.  
 
Därutöver prognostiserade nämnden i samband med ekonomisk prognos ett underskott på 
50 mnkr exklusive merkostnader för covid-19. Detta underskott var hänförligt till ökade volymer 
inom flera verksamheter och komplexa ärenden med särskilt utökade behov. 
 
I samband med delårsrapport har det prognostiserade underskottet ökat till 85 mnkr. Denna 
försämring är enligt funktionsstödsnämnden huvudsakligen hänförlig till en ansträngd situation 
gällande sommarbemanningen vilket har lett till generellt högre personalkostnader. 
 
Stadskontoret föreslår att funktionsstödsnämnden tillfälligt under år 2022 får utökat kommunbi-
drag om 85 mnkr mot bakgrund av att staden prognostiserar ett överskott för 2022. Stadskon-
toret vill samtidigt poängtera vikten av att nämnden fortsätter sitt interna utvecklingsarbete för 
att säkerställa en långsiktigt hållbar ekonomi. Då den av kommunfullmäktige beslutade genom-
lysningen av funktionsstödsnämndens ekonomi pågår anser stadskontoret att det i detta läge är 
befogat att nämnden får ett tillskott för att undvika akuta åtgärder under 2022.   
 
I delårsrapporten prognostiserar finansiering en positiv avvikelse avseende skatter och generella 
statsbidrag. Stadskontoret föreslår att funktionsstödsnämndens begäran om utökat kommunbi-
drag för år 2022 finansieras inom denna prognostiserade avvikelse.  
 
Justerad investeringsram för arbetsmarknads- och socialnämnden 
Vid sitt sammanträde den 28 september beslutade arbetsmarknads- och socialnämnden följande: 
Arbetsmarknads- och socialnämnden ansöker hos kommunstyrelsen om utökad investeringsram med 
5 000 000 kronor. 
 
Enligt arbetsmarknads- och socialnämndens bedömning i ekonomisk prognos skulle de samlade 
investeringsutgifterna inte överstiga budgetramen på 10 mnkr. Under hösten 2022 genomförs en 
större flytt av verksamheter vilket medför ökade investeringsutgifter. En genomgång visar att 
utgifterna kan komma att uppgå till 15 mnkr. Nämnden ansöker därför i samband med denna 
delårsrapport hos kommunstyrelsen om utökad investeringsram till 15 mnkr för 2022. 
 
I delårsrapporten prognostiserar finansiering en positiv avvikelsen för investeringar till följd av 
att servicenämnden inte avser att avropa centralt budgeterade medel för IT-investeringar. Stads-
kontoret föreslår att arbetsmarknads- och socialnämndens begäran om utökat ram kan finansie-
ras inom denna prognostiserade avvikelse.  
 
 
Ansvariga  
 Anna Westerling  Ekonomidirektör 
Magdalena Bondeson  Sektionschef 
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Andreas Norbrant  Stadsdirektör 
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Stadsrevisionens uppdrag  

Den kommunala revisionen är fullmäktiges kontrollinstrument för att granska 
den verksamhet som bedrivs i nämnder och bolagsstyrelser. Stadsrevisionen i 
Malmö granskar nämnders och styrelsers ansvarstagande för att genomföra verk-
samheten enligt fullmäktiges uppdrag. Stadsrevisionen omfattar både de förtro-
endevalda revisorerna i revisorskollegiet och de sakkunniga revisorerna på revis-
ionskontoret. 

Granskningsansvariga 
 
Sakkunnig från revisionskontoret: Fredrik Edler, certifierad kommunal yrkesre-
visor samt Katarina Persson, kommunal yrkesrevisor. 
 
Kvalitetsgranskare: Ann-Mari Ek, revisionsdirektör, certifierad kommunal yr-
kesrevisor. 
 
Sakkunniga revisorer har prövat sitt oberoende med mera i enlighet med 
Skyrevs rekommendation och inte funnit något hinder mot att utföra gransk-
ningen. 
 
Omslagsfoto: Stadsrevisionen.  
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1 Sammanfattning 
Delårsrapporten bedöms innehålla de delar och upplysningar som krävs enligt 
lagen om kommunal bokföring och redovisning (LKBR) samt rådet för kom-
munal redovisning (RKR) rekommendation R17 Delårsrapport. 

Kommunstyrelsen bedöms ha lämnat upplysningar enligt RKR:s rekommen-
dation om kommunens förväntade utveckling avseende ekonomi och verksam-
het utifrån kommunfullmäktiges mål om god ekonomisk hushållning. 

Balans- och resultaträkning med tillhörande noter har för perioden januari – au-
gusti 2022 stämts av mot Malmö stads ekonomisystem utan väsentlig avvikelse.  

Kommunstyrelsen bedömer att kommunfullmäktigemålen till övervägande del 
kommer att vara uppnådda vid mandatperiodens slut. Noterbart är att fem av 
tretton mål prognostiseras att uppnås fullt ut vid årets och mandatperiodens slut. 

Kommunstyrelsen har utifrån helårsprognos 2022 följt upp indikatorerna till 
kommunfullmäktiges finansiella mål och prognostiserar att kommunen kommer 
att uppnå det finansiella målet vid räkenskapsårets slut. Indikatorerna har stämts 
av mot Malmö stads ekonomisystem utan avvikelse. 

Kommunstyrelsen bedöms ha genomfört en balanskravsutredning utifrån gäl-
lande normering och lämnat en bedömning av balanskravsresultatet utifrån 
helårsprognos 2022. Balanskravsutredningen har stämts av mot Malmö stads 
ekonomisystem och visar utifrån helårsprognosen och efter justeringar ett posi-
tivt balanskravsresultat om 887 mnkr. 

Delårsrapporten bedöms innehålla de upplysningar och information kring redo-
visningsprinciper som krävs enligt LKBR och RKR:s rekommendation. Dock 
saknas upplysning om ändring av jämförelsetal avseende kommunkoncernens 
resultat 2021. 

Drift- och investeringsredovisningen bedöms överensstämma med rekommen-
dation från RKR som gör gällande att en samlad översiktlig beskrivning av kom-
munens drift- och investeringsverksamhet ska ingå i en delårsrapport. 

2 Granskningens omfattning 
Revision av Malmö stads delårsrapport 2022 omfattar granskning och bedöm-
ning inom följande områden:  

• Delårsrapportens innehåll 

• God ekonomisk hushållning 

• Ekonomi 

• Verksamhetsmål 
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• Finansiellt mål 

• Balanskrav 

• Redovisningsprinciper 

• Drift- och investeringsredovisning 

Revisionen sker i enlighet med lagen om kommunal bokföring och redovisning 
(LKBR), kommunallagen och andra tillämpliga lagar samt rådet för kommunal 
redovisning (RKR) rekommendationer. Revisionsarbetet bedrivs enligt god re-
visionssed för yrkesrevisorer som den uttrycks i SKYREV:s vägledningar och 
rekommendationer. 

3 Delårsrapportens innehåll 
Kommunstyrelsen har upprättat delårsrapport 2022. Av lag om kommunal bok-
föring och redovisning 13 kap. 2 § framgår att delårsrapporten ska innehålla en 
resultaträkning, en balansräkning, och en förenklad förvaltningsberättelse. 

Den förenklade förvaltningsberättelsen ska enligt rådet för kommunal redovis-
ning rekommendation R17 Delårsrapport minst innehålla: 

• Händelser av väsentlig betydelse som inträffat under delårsperioden eller 
efter dess slut, men innan delårsrapporten upprättas. 

• Upplysningar om kommunens och kommunkoncernens förväntade ut-
veckling avseende ekonomi och verksamhet utifrån målen om god eko-
nomisk hushållning. 

• En redovisning av hur helårsprognosen förhåller sig till den budget som 
fastställts för den löpande verksamheten. 

• En bedömning av balanskravsresultatet utifrån helårsprognosen. 

Delårsrapporten ska även innehålla upplysningar i not om:  

• att samma redovisningsprinciper och beräkningsmetoder har använts i 
delårsrapporten som i den senaste årsredovisningen eller, om dessa prin-
ciper eller metoder har ändrats, en beskrivning av karaktären på och ef-
fekten av förändringen; 

• stora variationer i när under året intäkter och kostnader uppkommer (sä-
songsvariationer eller cykliska effekter), vilket gör att utfallet för delårs-
rapporten väsentligt avviker från årsprognosen; 

• erhållna men ännu ej intäktsredovisade generella statsbidrag; 

• karaktären och storleken på jämförelsestörande och extraordinära poster 
samt deras effekt på tillgångar, skulder, eget kapital och resultat; 
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• effekter av ändrade uppskattningar och bedömningar som har redovisats 
under tidigare räkenskapsår, om de har en väsentlig effekt på den aktuella 
rapportperioden;  

• förändringar i väsentliga ansvarsförbindelser som inträffat efter räken-
skapsårets början. 

Dessutom ska en samlad översiktlig beskrivning av kommunens drift- och inve-
steringsverksamhet ingå. Det är upp till varje kommun att avgöra om de kom-
munala koncernföretagen ska omfattas av delårsrapporten. Detta gäller såväl rä-
kenskaperna som den förenklade förvaltningsberättelsen. Kommunerna bör 
härvid beakta om sammanställda räkenskaper krävs för att möjliggöra en rele-
vant och tillräcklig grund för utvärdering av god ekonomisk hushållning. I de fall 
sammanställda räkenskaper inte upprättas, bör delårsresultatet samt helårspro-
gnos redovisas för respektive bolag. 

Delårsrapporten bedöms innehålla de delar och upplysningar som krävs enligt 
lagen om kommunal bokföring och redovisning (LKBR) samt rådet för kom-
munal redovisning rekommendation (RKR) R17 Delårsrapport. 

4 God ekonomisk hushållning 

4.1 Ekonomi 
Malmö stad prognostiserar för helåret 2022 ett positivt resultat om 1 617 mnkr, 
vilket för helåret innebär en positiv budgetavvikelse med motsvarande belopp. 
Kommunkoncernen innefattande bland annat stadens helägda bolag prognosti-
serar ett positivt helårsresultat om 1 946 mnkr. 

Malmö stad redovisar för perioden januari-augusti 2022 ett positivt resultat om 
1971 mnkr och kommunkoncernen ett positivt resultat om 2 274 mnkr. 

Prognostiserat helårsresultat förklaras till stora delar av realisationsvinster om 
730 mnkr (huvudsak friköp av tomträtter) som inte budgeterats, exploaterings-
vinster om 430 mnkr samt av högre skatteintäkter och generella statsbidrag om 
516 mnkr mer än budgeterat. 

 
Källa: Malmö stads delårsrapport 2022 
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Kommunstyrelsen bedöms ha lämnat upplysningar enligt RKR:s rekommendat-
ion om kommunens förväntade utveckling avseende ekonomi utifrån kommun-
fullmäktiges mål om god ekonomisk hushållning. 

Kommunstyrelsen bedöms vidare ha redovisat hur helårsprognosen förhåller sig 
till den budget som fastställts för den löpande verksamheten. 

Balans- och resultaträkning samt noter för perioden januari – augusti 2022 har 
stämts av mot Malmö stads ekonomisystem utan väsentlig avvikelse. 

4.2 Verksamhetsmål 
Kommunfullmäktige har i Malmö stads budget formulerat mål inom fyra mål-
områden. Dessa är utbildning och arbete, stadsutveckling och klimat, trygghet 
och delaktighet samt en god organisation. Kommunfullmäktiges mål gäller för 
hela mandatperioden. Mandatperioden definieras som 2020–2022 med anled-
ning av att kommunfullmäktige beslutade om mål för mandatperioden i Malmö 
stads budget 2020.  Delårsrapporten innehåller en avstämning av hur arbetet gått 
under perioden januari-augusti 2022. Som bilaga finns också en mandatperiods-
analys av nämndernas bidrag till kommunfullmäktiges mål.  Utvecklingen kom-
menteras utifrån kommunens insatser och resultat samt utvecklingen i omvärl-
den med bäring på målområdet.  

Måluppfyllelsen bedöms utifrån varje nämnds och bolags bidrag utifrån den egna 
planeringen och det önskade utfallet. Utifrån anvisningarna till delårsrapporte-
ringen ska bedömning av måluppfyllelse redovisas som:  

• Uppnått, nämndens eller bolagets bidrag till målet är antingen redan 
uppnått eller bedöms vara uppnått vid mandatperiodens slut 

• Delvis uppnått, nämndens eller bolagets bidrag till målet bedöms vara 
delvis uppnått vid mandatperiodens slut 

• Inte uppnått, nämndens eller bolagets bidrag till målet bedöms inte vara 
uppnått vid mandatperiodens slut 

Nämndernas och bolagens analys och bedömning om bidrag till målet ligger i 
sin tur till grund för den samlade bedömningen av måluppfyllelse för respektive 
kommunfullmäktige mål. I den samlade bedömningen beaktas också utveckl-
ingen i stort inom målområdet. 

Malmö stads delårsrapport visar att prognosen som görs vad gäller den samlade 
måluppfyllelsen visar att: 

• 5 mål är uppnådda 

• 5 mål är delvis uppnådda 

• 3 mål är huvudsakligen uppnådda 
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Enligt uppgift från stadskontoret innebär huvudsakligen uppnått en större 
måluppfyllelse än delvis uppnått. Stadskontoret har vidare uppgett att vid be-
dömning av om ett mål är uppfyllt har hänsyn tagits till hur nämnden eller bola-
get kan bidra samt deras respektive storlek. Även hur väl indikatorerna träffar 
målet har beaktats. Den sammantagna bedömningen är en summering av antal 
mål som uppnåtts/delvis uppnåtts/huvudsakligen uppnåtts. 

Kommunstyrelsens sammantagna bedömning av måluppfyllelse för mandatpe-
rioden (2020-2022) samt avstämning för år 2022 är att kommunfullmäktigemå-
len till övervägande del kommer att vara uppnådda vid mandatperiodens slut.  

Kommunstyrelsen bedöms ha lämnat upplysningar enligt RKR:s rekommendat-
ion om kommunens förväntade utveckling avseende verksamhet utifrån kom-
munfullmäktiges mål om god ekonomisk hushållning. 

Kommunstyrelsen bedömer att kommunfullmäktigemålen till övervägande del 
kommer att vara uppnådda vid mandatperiodens slut. Noterbart är att fem av 
tretton mål prognostiseras att uppnås fullt ut vid årets och mandatperiodens slut. 

4.3 Finansiellt mål 
Kommunfullmäktige har fastställt ett finansiellt mål att: Malmö stad ska ha en 
hållbar ekonomisk utveckling. Målet är långsiktigt och avser att trygga en hållbar 
ekonomisk utveckling över tid. 

Hållbarheten i ekonomin mäts genom att följa tre indikatorer.  

1. Årets resultat ska uppgå till minst ett nollresultat. (resultat) 

Avstämning av indikatorn visar att Malmö stads prognostiserade resultat för 
helåret 2022 uppgår till 1 617 mnkr och att skatter/statsbidrag/utjämning upp-
går till 23 039 mnkr, vilket ger en resultatnivå om 7 %. För helåret 2022 var det 
budgeterade resultatet ett nollresultat. Indikatorn visar att årets prognostiserade 
resultat överstiger ett nollresultat. 

2. Räntebärande nettolån ska uppgå till högst 30 % av skatteintäkter, gene-
rella statsbidrag och utjämning. (lånekvot) 

Avstämning av indikatorn visar att Malmö stads prognostiserade räntebärande 
nettotillgång för helåret 2022 uppgår till 2 894 mnkr (91 + 2 803) och att skat-
ter/statsbidrag/utjämning uppgår till 23 039 mnkr, vilket ger en lånekvot om 
+12,6 %. För helåret 2022 var räntebärande nettotillgång budgeterad till 796 
mnkr, vilket ger en lånekvot om +3,5 %. Ett högre resultat och lägre investe-
ringsnivå än budgeterat innebär att skulden inte ökat som budgeterat. Indikatorn 
visar på en positiv lånekvot som understiger 30 %. 
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3. Relationen mellan finansnetto samt avskrivningar och skatteintäkter, ge-
nerella statsbidrag och utjämning ska följas (kapitalkostnadsnivå) 

Avstämning av indikatorn visar att Malmö stads prognostiserade finansnetto för 
helåret 2022 uppgår till 31 mnkr (180 - 149), avskrivningar till -1 314 mnkr och 
skatter/statsbidrag/utjämning uppgår till 23 039 mnkr, vilket ger en kapitalkost-
nadsnivå (räntor och avskrivningar) om -5,6 %. För 2022 var kapitalkostnadsni-
vån budgeterad till -5 %. Den högre nivån beror på att den budgeterade utdel-
ningen om 135 mnkr från Malmö stadshus AB till Malmö stad inte kommer att 
genomföras 2022. Indikatorn visar att kapitalkostnadsnivå har följts. 

Kommunstyrelsen bedöms ha lämnat upplysningar enligt RKR:s rekommendat-
ion om kommunens förväntade utveckling avseende ekonomi utifrån kommun-
fullmäktiges mål om god ekonomisk hushållning. Kommunstyrelsen har utifrån 
helårsprognos 2022 följt upp indikatorerna till kommunfullmäktiges finansiella 
mål och prognostiserar att kommunen kommer att uppnå det finansiella målet 
vid räkenskapsårets slut. Indikatorerna har stämts av mot Malmö stads ekono-
misystem utan avvikelse. 

5 Balanskrav 
Malmö stads delårsrapport 2022 innehåller en redogörelse kring balanskravet 
samt en balanskravsutredning. Utredningen visar utifrån helårsprognosen att 
kommunstyrelsen prognostiserar uppfylla det lagstadgade balanskravet vid rä-
kenskapsårets slut.  

Förvaltningsberättelsen ska enligt gällande normering innehålla en bedömning 
av balanskravsresultatet utifrån helårsprognosen och bland annat innefatta upp-
lysningar om årets resultat efter balanskravsjusteringar samt resultat justerat för 
förändring av resultatutjämningsreserven. 

Balanskravsjusteringar görs genom att följande uppgifter inte beaktas vid be-
räkningen av årets resultat:  

1. Realisationsvinster som inte står i överensstämmelse med god ekonomisk hus-
hållning. 2. Realisationsförluster som inte står i överensstämmelse med god eko-
nomisk hushållning. 3. Orealiserade vinster och förluster i värdepapper. 4. Åter-
föring av orealiserade vinster och förluster i värdepapper.  

Malmö stads resultaträkning utgör underlag för avstämning mot det lagstadgade 
kravet på ekonomisk balans. Prognostiserat resultat för helåret 2022 uppgår till 
1 617 mnkr. Efter justering för realisationsvinster om -730 mnkr uppgår balans-
kravsresultatet till 887 mnkr. Avsättning av medel till resultatutjämningsreserv 
beslutas i samband med årsbokslut.  
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Kommunstyrelsen bedöms ha genomfört en balanskravsutredning utifrån gäl-
lande normering och lämnat en bedömning av balanskravsresultatet utifrån 
helårsprognos 2022. Balanskravsutredningen har stämts av mot Malmö stads 
ekonomisystem och visar utifrån helårsprognosen och efter justeringar ett posi-
tivt balanskravsresultat om 887 mnkr.  

6 Redovisningsprinciper 
Malmö stad redovisar i delårsrapport 2022 att kommunens redovisning utgår 
från lagen om kommunal bokföring och redovisning och rekommendationer 
från Rådet för kommunal redovisning om inget annat anges. Därutöver följs det 
regelverk och den normgivning som gäller för övriga sektorer i samhället och 
som innefattas i begreppet god redovisningssed. 

Redovisning av generella statsbidrag 

Under året beslutade extra generella statsbidrag såsom skolmiljarden och stöd åt 
socioekonomiskt utsatta områden har i delårsrapporten periodiserats schablon-
mässigt från och med den månad beslut om bidraget fattats till och med decem-
ber 2022. Malmö stad har också erhållit generellt statsbidrag avseende utökad 
bemanning av sjuksköterskor på särskilda boenden. Beslut fattades i juni 2022 
och bidrag får användas under åren 2022 och 2023. Bidraget har periodiserats 
schablonmässigt från juni 2022 till och med december 2023.  

På samma sätt har statsbidrag från Migrationsverket avseende tillfälligt stöd till 
kommuner med anledning av kriget i Ukraina, beslutade i juni 2022 med använd-
ning under 2022 och 2023, periodiserats från juni 2022 till och med december 
2023. 

Ändring redovisningsprinciper 

I årsredovisningen 2020 ändrade kommunen redovisningsprincip avseende in-
täkter för gatukostnadsersättning och exploateringsbidrag så att dessa intäktsre-
dovisas i takt med färdigställandet av investeringen i överensstämmelse med 
RKR R2 Intäkter.  

Korrigering har under åren 2020 och 2021 gjorts på en kommunövergripande 
nivå. Från och med 2022 har korrigeringen gjorts på detaljnivå inom tekniska 
nämndens ansvarsområde, vilket har inneburit att 885 mnkr avseende tidigare 
erhållen gatukostnadsersättning bokats om från långfristig skuld till eget kapital.  

Kommunstyrelsen har upplyst att kommunen i övrigt inte ändrat några redovis-
ningsprinciper eller beräkningsmetoder jämfört med årsredovisningen 2021. 

Jämförelsetal sammanställda räkenskaper 

Noterbart är att resultatet i delårsrapporten för kommunkoncernen 2021 uppgår 
till 1 679 mnkr medan resultatet i fastställda räkenskaper och årsredovisning för 
2021 uppgår till 1 731 mnkr. Upplysning saknas om att resultatet för kommun-
koncernen 2021 ändrats med 52 mnkr samt orsaken till differensen.  
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Delårsrapporten innehåller dock upplysning om att sammanställda räkenskaper 
för 2021 baseras på fastställda räkenskaper och att dessa i förekommande fall 
har justerats. 

Delårsrapporten bedöms innehålla de upplysningar och information kring redo-
visningsprinciper som krävs enligt LKBR och RKR:s rekommendation. Dock 
saknas upplysning om ändring av jämförelsetal avseende kommunkoncernens 
resultat 2021. 

Delårsrapporten bedöms innehålla upplysningar i not om att samma redovis-
ningsprinciper och beräkningsmetoder har använts i delårsrapporten som i den 
senaste årsredovisningen. 

Redovisning av generella statsbidrag har stämts av mot RKR:s rekommendation 
R17 utan avvikelse. Rekommendationen gör gällande att generella statsbidrag 
intäktsredovisas succesivt med jämn fördelning över den tid som bidraget avser 

7 Drift- och investeringsredovisning 
Malmö stad har i delårsrapporteringen 2022 redovisat en samlad översiktlig be-
skrivning av kommunens drift- och investeringsverksamhet. 

Driftredovisningen omfattar kommunens nämnder, helägda och delägda bolag 
samt kommunalförbund. Beskrivningen görs genom tabeller och text. 

För nämnderna har utfallet för januari – augusti 2022 redovisats, fördelat på in-
täkter och kostnader för åren 2021 och 2022. För helåret 2022 har prognostise-
rad och budgeterad nettokostnad redovisats samt budgetavvikelse. Prognostise-
rade budgetavvikelser har följts upp och kommenterats per nämnd. 

För bolagen och kommunalförbunden har rörelsens intäkter samt resultat efter finan-
siella poster redovisats. Redovisningen fördelar sig på utfall för perioden januari 
– augusti 2022, budget och prognos för 2022 samt avvikelse mellan budget och 
prognos för helåret 2022. Intäkter och resultat för perioden och helåret har följts 
upp och kommenterats för respektive bolag och kommunalförbund. 

Investeringsredovisningen innehåller en totalsummering av investeringsutgif-
terna i jämförelse med fastställd budget. Särredovisning genomförs av större in-
vesteringsprojekt som varit föremål för behandling i kommunstyrelsen eller 
kommunfullmäktige i form av ett så kallat objektsgodkännande. Enligt gällande 
regelverk inom kommunen ska berörd nämnd, före påbörjande av ett investe-
ringsobjekt, inhämta objektsgodkännande från kommunstyrelsen om den totala 
bruttoutgiften för objektet överstiger 15 mnkr. Om den totala bruttoutgiften för 
objektet överstiger 50 mnkr ska kommunfullmäktige lämna objektsgodkännande. 

Tabellen nedan visar årets investeringar och total investeringsvolym för nämn-
derna fördelat på utfall för perioden januari – augusti 2022 samt budget, prognos 
och prognostiserad budgetavvikelse för helåret 2022.  
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Investeringsredovisningen för nämnderna visar att budgeterade investeringar för 
helåret 2022 uppgår till 2 832 mnkr och att prognostiserad investeringsnivå för 
motsvarande period uppgår till 2 380 mnkr, vilket ger en prognostiserad bud-
getavvikelse om 452 mnkr. 

Tabellen nedan visar årets investeringar och total investeringsvolym för bolagen 
och kommunalförbunden fördelat på utfall för perioden januari – augusti 2022 
samt budget, prognos och prognostiserad budgetavvikelse för helåret 2022.  
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Investeringsredovisningen för bolagen och kommunalförbunden visar att bud-
geterade investeringar för helåret 2022 uppgår till 3 715 mnkr och att prognosti-
serad investeringsnivå för motsvarande period uppgår till 3 274 mnkr, vilket ger 
en prognostiserad budgetavvikelse om 441 mnkr. 

Vad gäller Sydskånes avfallsaktiebolags utfall för perioden januari-augusti 2022 
uppgår detta enligt Malmö stads delårsrapport till 194 mnkr. I bolagets delårs-
rapportering framgår dock att utfallet för samma period uppgår till 55 mnkr.  

Drift- och investeringsredovisningen bedöms överensstämma med rekommen-
dation från RKR som gör gällande att en samlad översiktlig beskrivning av kom-
munens drift- och investeringsverksamhet ska ingå i en delårsrapport.  

Drift- och investeringsredovisningen bedöms ha utformats så att utfallen på ett 
överskådligt sätt kan stämmas av mot fullmäktiges senast beslutade budget. 



Delårsrapport 2022
Malmö stad



 

1 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

2 
 

Rysslands invasion av Ukraina har lett till stort 
humanitärt lidande samt ett globalt förändrat 
säkerhetspolitiskt läge. Malmö stad arbetar aktivt 
med hantering av, samt förberedelser för, 
konsekvenser som kan uppstå på grund av det 
förändrade omvärldsläget. De flesta nämnder, 
bolag och kommunalförbund bedömer att deras 
ekonomi påverkas av räntehöjningar, 
prisökningar för el, inköpt material, 
komponenter, livsmedel, drivmedel och 
transporter. Generellt sett har dock prognoserna 
inte påverkats i högre grad ännu, men större 
effekter kan väntas på sikt. Invasionen har dock 
gjort dem mer osäkra. 
 
Klassningen av covid-19 som allmänfarlig och 
samhällsfarlig sjukdom togs bort i april 2022. 
Under framför allt årets första tre månader har 
coronapandemin fortsatt att påverka Malmö 
stads verksamhet och ekonomi. I takt med 
avtagande smittspridning har dock situationen 
normaliserats under resten av perioden. 
Pandemin har medfört leveransproblematik för 
vissa varor, komponenter och tjänster vilket 
medför kostnadsökningar. Detta förhållande har 
förstärkts till följd av omvärldsläget.  

För perioden januari–augusti uppgick 
kommunens resultat till + 1 971 mnkr. Det 
budgeterade resultatet för samma period var 
+ 538 mnkr, vilket innebär att budgetavvikelsen 
uppgick till + 1 433 mnkr. Budgetavvikelsen för 
perioden förklaras av realisationsvinster, vilka ej 
budgeteras, positiva budgetavvikelser hos 
nämnderna samt högre skatteintäkter än 
budgeterat. Det prognostiserade resultatet för 
kommunen 2022 uppgår till totalt + 1 617 mnkr. 
Balanskravsresultatet uppgår enligt prognos till 
887 mnkr vilket innebär att kommunen kommer 
att uppfylla kravet på ekonomisk balans. 
För de hel- och delägda bolagen uppgick det 
samlade resultatet till + 328 mnkr. 

Kommunfullmäktige har i Malmö stads budget 
för 2022 formulerat mål för verksamheten i 
nämnder och helägda bolag inom fyra 
målområden: Utbildning och arbete, 
Stadsutveckling och klimat, Trygghet och 
delaktighet och En god organisation. 
Kommunfullmäktiges mål gäller för hela 
mandatperioden. Mandatperioden definieras här 
som år 2020–2022 eftersom kommunfullmäktige 
beslutade om mål för mandatperioden i Malmö 
stads budget 2020. Delårsrapporten innehåller en 
avstämning av hur arbetet gått under perioden 
januari – augusti 2022. Som bilaga till 
delårsrapporten finns även en 
mandatperiodsanalys av nämndernas bidrag till 
kommunfullmäktiges mål.  
 
Inom målområdet Utbildning och arbete, noteras en 
svagt uppåtgående trend för 
gymnasiebehörigheten. En bred och flexibel 
vuxenutbildning bedöms ha bidragit till att antalet 
hushåll med ekonomiskt bistånd visar en 
nedåtgående trend. Inom Stadsutveckling och klimat 
har samarbetsplattformarna String, Greater 
Copenhagen och MalmöLundregionen fortsatt bidra 
till en stärkt position. Malmö stads utsläpp från 
de tre källorna matinköp, uppvärmning och 
övriga resor har ständigt minskat. För 
målområdet Trygghet och delaktighet har stadens 
arbete för att öka tryggheten utvecklats genom 
ökad samverkan med bland annat civilsamhället 
och lokala aktörer. Inom En god organisation har 
andelen heltidsanställda ökat under 
mandatperioden. Det kvarstår fortsatt stora 
utmaningar för kompetensförsörjningen inom 
flera verksamhetsområden och då särskilt inom 
de pedagogiska verksamheterna, socialtjänsten 
och omsorgen.  

Under perioden har Malmö stad arbetat vidare 
med att ta fram modell för att arbeta med 
storskaliga bostadsområden. I takt med att staden 
växer genomför kommunkoncernen stora 
investeringar i samhällsservice och 
stadsutveckling. Under innevarande år har 
Malmö stad gjort investeringar i främst lokaler 
för grundskola, förskola och LSS-boende samt en 
idrottshall. Bolagens investeringar omfattar 
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framför allt bostäder men även investeringar i 
vatten- och avloppsreningsverk. 
 
Arbetet med Öresundsmetron har nått ett 
genombrott och är nu med i den nationella 
infrastrukturplanen 2022–2033 genom en 
utredning av kapacitet för transporter över 
Öresund.  
 
Under perioden har kommunen arbetat med att 
identifiera nuläget vad gäller målen i Miljöprogram 
för Malmö stad 2021–2030. Malmö är en av fem 
städer i Europa som av FN blivit utnämnda till så 
kallad resilienshubb. Utnämningen innebär ökade 
möjligheter för samarbeten och staden planerar 
framöver främst för ett ökat samarbete med 
Köpenhamn.  
 
Malmö stad bedriver tillsammans med andra 
myndigheter tillsynsarbete mot illegala 
verksamheter som olovliga boenden, 
svartklubbar och livsmedelsfusk. Arbetet bedrivs 
inom ramen för satsningen Tryggare Malmö och 
har under perioden inneburit 700 samordnade 
inspektioner. 

Under perioden har förskolan arbetat vidare med 
att öka likvärdigheten och i detta arbete riktat 
resurser till de förskolor där behoven är störst. 
Förskoleverksamheten har också tagit fram en 
kunskapsöversikt som grund för det fortsatta 
arbetet med språkutvecklande insatser. 
 
Inom grundskolan har antalet behöriga 
medarbetare ökat. Elevernas behörighet till 
gymnasiet har stabiliserats runt 80 %, men 
resultaten varierar dock mellan skolor, årskurser, 
klasser och från år till år. Gällande gymnasiet 
ligger examensresultaten för stadens elever just 
nu marginellt under rikssnittet. En hög andel 
elever saknar behörighet till nationella 
gymnasieprogram och på 
introduktionsprogrammen är genomströmningen 
låg. Inom den kommunal vuxenutbildningen på 
grundläggande nivå noteras en avmattning i 
söktrycket jämfört med 2021. 

Kulturnämnden noterar att nära 70 000 besökare 

under sex sommarveckor har tagit del av 130 
arrangemang på Sommarscens spelplatser – en 
tangering av publikrekordet från 2010. Under 
perioden har Malmö stads fritidsverksamhet 
satsat på att utveckla fler utomhusaktiviteter. 
Stadens fritidsgårdar har under perioden fortsatt 
att utveckla sin hälsoinriktning med fokus på 
naturupplevelser, mat, rörelse, dans, musik och 
fler riktade insatser för flickor. 

Under de första åtta månaderna 2022 har fler 
hushåll gått från ekonomiskt bistånd till arbete 
samtidigt som färre ansökt om ekonomiskt 
bistånd i jämförelse med samma period 2021. 
Det genomsnittliga antalet hushåll med barn som 
beviljats ekonomiskt bistånd per månad har 
minskat med 19 % under årets första åtta 
månader jämfört med samma period 2021.  

Funktionsstödsnämnden rapporterar en ökning 
av antal barn med behov av LSS-boende. Inom 
LSS-bostäder för vuxna noteras en ökad 
komplexitet för vissa målgrupper. Några få 
verksamheter inom detta område står för nära 
hälften av nämndens ekonomiska underskott. 
 
Hälsa, vård och omsorgsnämnden har under året 
gjort en fördjupad jämlikhetsanalys av nämndens 
biståndsbedömda insatser som visade att 
socioekonomiska faktorer har betydelse för 
beviljandet av insatser. 

Under våren antog kommunfullmäktige en ny 

Policy för mänskliga rättigheter med fokus på barnets 

rättigheter, jämlikhet och jämställdhet, som börjar gälla 

1 oktober. Kommunfullmäktige uttryckte i 

Malmö stads budget 2021 att jämställdhet, 

antidiskriminering och barnrätt ska genomsyra 

kommunens verksamheter. Under året har 

stadens nämnder och bolag fortsatt sitt arbete i 

den riktningen. Arbetet bygger på bland annat 

förändrade arbetssätt, kompetensutveckling, 

analyser och prövningar av barnets bästa. 
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Rysslands invasion av Ukraina har lett till stort 
humanitärt lidande samt ett globalt förändrat 
säkerhetspolitiskt läge. Malmö stad arbetar aktivt 
med hantering av, samt förberedelser för, 
konsekvenser som kan uppstå på grund av det 
förändrade omvärldsläget.  
 
Malmö stad har valt att ha en stadsövergripande 
lokal Inriktnings- och Samordningsfunktion (L-
ISF) samt ett Anpassat Ledningsstöd (AL) som 
avgränsat fokuserar på mottagandet av flyktingar. 
Eftersom ukrainare inte kommer till Sverige i stor 
utsträckning har L-ISF och AL avvecklats. Men 
omvärldsläget kan snabbt förändras och då är 
staden beredd att aktivera det igen med kort 
varsel. Det fortsatta arbetet med 
flyktingmottagandet samordnas av 
arbetsmarknads- och socialnämnden. 
 

Kommunstyrelsen har sagt upp en 
avsiktsförklaring om ett samarbete med 
Kaliningrad. I samarbetet Union of Baltic Cities där 
Malmö stad är medlem, beslutades att de två 
ryska städerna Sankt Petersburg och Gatchinas 
medlemskap avslutades i maj 2022.  
 
Av SKR:s skrift Ekonomirapporten maj, 2022 
framgår att flyktingrörelser, ett osäkert 
säkerhetsläge, stora prisökningar på bland annat 
energi och livsmedel, höga pensionskostnader 
och en osäker samhällsekonomisk utveckling 
kommer att prägla planeringen framöver. 
Intäktsökningarna kommer i reala termer att bli 
låga under de närmaste åren. Utbuds- och 
logistikproblemen för den globala handeln 
förvärras. De långa marknadsräntorna har 
dessutom ökat dramatiskt och en global 
penningpolitisk åtstramning väntar. 
 
De flesta nämnder, bolag och kommunalförbund 
bedömer att deras ekonomi påverkas 

 
1 När ett barn inte längre kan bo med sina biologiska 

föräldrar kan barnet placeras i så kallade släktinghem 

av räntehöjningar, prisökningar för el, inköpt 
material, komponenter, livsmedel, drivmedel och 
transporter. Generellt sett har dock prognoserna 
inte påverkats i högre grad ännu, men större 
effekter kan väntas på sikt. Invasionen har dock 
gjort dem mer osäkra. Detta har i sin tur ökat 
behovet av omvärldsbevakning och Malmö stad 
har med anledning av detta tätare kontakt med 
SKR och stora kommuner. 
 
Det finns även problem med långa leveranstider 
och brist på varor och tjänster. Servicenämnden 
och Sydvatten AB bedömer att IT-säkerheten 
behöver stärkas ytterligare till följd av världsläget. 
Arbetet med att hitta och iordningställa lokaler 
för att ta emot eventuella flyktningar har 
inneburit merarbete för exempelvis 
servicenämnden och Räddningstjänsten Syd. 
Osäkerheten på bygg- och bostadsmarknaden 
ökar. Tidplaner för planerade investeringar kan 
komma att påverkas och fördyras.  
 
Rysslands invasion av Ukraina kan även komma 
att få positiva nettoeffekter på ekonomin år 2022. 
Copenhagen Malmö Port AB har exempelvis fått 
fler kryssningsanlöp under perioden januari-
augusti med anledning av omlagda 
kryssningsrutter. Arbetsmarknads- och 
socialnämnden bedömer i sin prognos att 
flyktingmottagandet kan generera ett mindre 
överskott för Malmö stad, men osäkerheten är 
stor. Överskottet uppstår bland annat till följd av 
att ersättningarna för evakueringsplatser 
överstiger nämndens kostnader för platserna. Det 
finns dock andra områden där merkostnader inte 
finns reglerade i någon ersättningsförordning, till 
exempel stödinsatser från socialtjänsten till så 
kallade släktinghem1. Detta kan resultera i 
underskott. 
 
De pedagogiska nämnderna bedömer att 
påverkan på deras ekonomi än så länge är 
begränsad. Grundskolenämnden rapporterar att 
det finns en viss tillströmning av elever från 
Ukraina. Förskolenämnden och gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden uppger i sina 
prognoser att det är få barn respektive individer 
från Ukraina som nyttjar deras verksamheter.  
 

hos exempelvis en mor- eller farförälder, en moster 
eller syskon.  
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Vad gäller arbetsmarknads- och socialnämnden 
uppger de i sin delårsrapport att verksamheten 
har påverkats av Rysslands invasion av Ukraina 
och att det råder stor osäkerhet kring vad kriget 
kommer att innebära för nämnden på längre sikt. 
Mottagande av skyddsbehövande från Ukraina 
påverkar också andra delar av verksamheten mer 
indirekt.  
 
Under rubrikerna Prognostiserade budgetavvikelser i 
nämnderna och Finansiell analys för kommunens bolag 
och kommunalförbund framgår mer om nämndernas, 
bolagens och kommunalförbundens 
bedömningar av effekterna av Rysslands invasion 
av Ukraina. 

Klassningen av covid-19 som allmänfarlig och 
samhällsfarlig sjukdom togs bort i april 2022. 
 
Under framför allt årets första tre månader har 
coronapandemin fortsatt att påverka Malmö 
stads verksamheter. I takt med avtagande 
smittspridning har dock situationen normaliserats 
under resten av perioden. 
 
Den osäkerhet på marknaden som orsakades av 
coronapandemin innebär fortfarande förseningar 
av flera företagsetableringar. Detta kan i sin tur 
leda till en fördröjning av nya arbetsplatser i såväl 
Malmö som i omgivande kommuner. 
 
Coronapandemin innebar att arbetslösheten 
ökade kraftigt från och med våren 2020. Under 
2021–2022 har återhämtningen på 
arbetsmarknaden varit stark och arbetslösheten 
ligger nu på en lägre nivå än innan 
coronapandemin.  
 
Ett fåtal riktade statsbidrag för merkostnader 
kopplade till pandemin har funnits kvar under 
året. Riksdagen beslutade att återinföra 
ersättningen till arbetsgivare för 
sjuklönekostnader som är högre än normalt för 
perioden 1 december 2021–31 mars 2022. 
Ersättningen betalades ut retroaktivt från den 1 
december 2021 och påverkar därmed periodens 
resultat. Miljönämnden har även erhållit 
statsbidrag för arbetet med tillsyn av tillfälliga 
smittskyddsåtgärder på serveringsställen. 

På grund av en hög smittspridning under årets 
första månader finns det en påverkan på 
ekonomin, som i många fall bedöms upphöra 
eller redan ha upphört under året. Nämnder, 
bolag och kommunalförbund bedömer 
sammantaget, med reservation för stor osäkerhet 
och skilda antaganden, att pandemin bidrar till en 
negativ nettoeffekt på ekonomin motsvarande 
32 mnkr under 2022.  
 
Med tanke på att restriktionerna fanns kvar i 
början på året finns det ett intäktsbortfall på 
stadens besöksanläggningar för årets första 
månader. Pandemin har medfört 
leveransproblematik för vissa varor, 
komponenter och tjänster vilket medför 
kostnadsökningar. Detta förhållande har 
förstärkts till följd av omvärldsläget. 
 
Bland nämnderna är det framför allt 
funktionsstödsnämnden som prognostiserar en 
större negativ nettoeffekt av coronapandemin för 
år 2022. Det handlar huvudsakligen om förhöjda 
personalkostnader. Funktionsstödsnämnden 
lyfter i sin prognos även de långsiktiga 
konsekvenserna av pandemin, exempelvis en 
försämrad hälsostatus bland nämndens 
målgrupper samt vård- och 
rehabiliteringsskulden. Även hälsa-, vård- och 
omsorgsnämnden prognostiserar ökade 
personalkostnader till följd av pandemin. Dessa 
ökade kostnader uppvägs dock av exempelvis 
minskat antal brukare.  
 
För de pedagogiska nämnderna prognostiseras 
coronapandemin under 2022 få en totalt sett 
positiv nettoeffekt på ekonomin till följd av 
huvudsakligen lägre personalkostnader på grund 
av högre sjukfrånvaro. 
 
Bolagens och kommunalförbundens ekonomi har 
fortsatt att påverkas i olika omfattning av 
coronapandemin. Störst kvarstående negativ 
påverkan prognostiseras för intäkterna från 
Copenhagen Malmö Port AB:s 
kryssningsverksamhet. Även Malmö Live 
Konserthus AB respektive Malmö kommuns 
parkeringsaktiebolag prognostiserar  
större intäktsbortfall till följd av 
coronapandemin. För Malmö kommuns 
parkeringsaktiebolag är bortfallet framför allt 
hänförligt till årets första månader då 
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pandemirestriktionerna fanns kvar, medan 
Malmö Live Konserthus AB bedömer att det 
finns effekter av pandemin som påverkar hela 
året. 
 
Under rubrikerna Prognostiserade budgetavvikelser i 
nämnderna och Finansiell analys för kommunens bolag 
och kommunalförbund framgår mer om nämndernas, 
bolagens och kommunalförbundens 
bedömningar av effekterna av pandemin. 

Under det senaste året har priset på el ökat 
kraftigt och utvecklingen tilltog efter Rysslands 
invasion av Ukraina. Malmö stad har ett 
kommunövergripande elavtal som gäller alla 
förvaltningar. Befintligt avtal avseende 
elleveranser innebär att staden sedan tidigare 
säkrat elpriset motsvarande 85 % av 
förbrukningen under 2022. Därmed har inte 
kostnadsutvecklingen för energi fått så stort 
genomslag för Malmö Stad under 2022.  
 
Från och med 2023 finns ett nytt upphandlat 
avtal har resulterat i att prissäkringen för 2023 för 
närvarande föreslås omfatta 45 % av 
förbrukningen. Skälet att säkra priset för en 
mindre volym under 2023 är att elmarknaden för 
närvarande är turbulent och osäker på grund av 
konsekvenser som följt av kriget i Ukraina. 
Bedömningen i nuläget är att det är bättre att 
köpa in en större andel med rörligt pris för att 
undvika en inlåsning till högt fast pris. EU-
kommissionen har meddelat att de avser att vidta 
nödåtgärder för att minska problemen på 
elmarknaden. 

Nedan presenteras ett antal väsentliga händelser 
utifrån beslut i kommunstyrelsen och/eller 
kommunfullmäktige under perioden januari-
augusti 2022. Händelserna påverkar 
kommunkoncernens ekonomi på flera olika 
sätt. Investeringar i exempelvis nya förskolor och 
kollektivtrafikstråk påverkar kommunens 
ekonomi under flera år framöver genom bland 
annat ökade kapital- och driftskostnader. 
 

• Kommunfullmäktige godkände ett 
aktieöverlåtelseavtal mellan Malmö stad 
och Förvaltnings AB Norra Vallgatan 
avseende förvärv av aktier i Copenhagen 
Malmö Port AB (CMP AB). Förvärvet 
av aktier skedde till ett värde av 250 
kronor per aktie (totalt 129,3 mnkr). 
Genom förvärvet ökade Malmö 
kommuns ägarandel från 27 % till 42 %. 

• Kommunfullmäktige beviljade 
servicenämnden utökat 
objektsgodkännande för nybyggnationen 
av Stensjöns förskola. Utökningen var 31 
mnkr till nytt totalbelopp om 117 mnkr. 

• Kommunfullmäktige har även givit 
objektsgodkännande för flera 
stadsutvecklingsprojekt, varav de största 
är: 

• Genomförande av detaljplan 5530, Öster 
om mässan, i Hyllie för 184 mnkr. 

• Kollektivtrafik- och cykelfrämjande 
åtgärder längs med linje 2, 4, 5 och 8 
inom ramen för Storstadspaketet för 133 
mnkr. 

• Genomförande av detaljplan 5685 för del 
av fastigheten Bunkeflo 6:8 m.fl. (Öster om 
stadsdelsparken) i Hyllie för 109 mnkr. 

 
Nedan presenteras exempel på övriga viktiga 
beslut i kommunstyrelse och kommunfullmäktige 
som inte har direkt påverkan på de finansiella 
rapporterna under 2022 och/eller där påverkan 
på de finansiella rapporterna inte har beräknats. 

 

• Kommunfullmäktige godkände ”Fri från 
våld - en gemensam angelägenhet; Plan för barn- 
och kvinnofrid och mot våld i nära relation, 
hedersrelaterat våld och förtryck, sexuellt våld, 
sex mot ersättning och människohandel”. 
Planen ska gälla åren 2022–2026. 

• Kommunstyrelsen godkände förslag till 
Handlingsplan för Malmö stads strategiska 
kemikaliearbete 2022–2030.  

• Kommunfullmäktige antog Policy för 
mänskliga rättigheter med fokus på barnets 
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rättigheter, jämlikhet och jämställdhet att gälla 
från 1 oktober 2022. 

• Kommunfullmäktige godkände 
Energistrategi för Malmö 2022–2030. 
Strategin lyfter fram fyra fokusområden 
som bedöms vara centrala för att 
tillgodose kapacitet- och effektbehovet 
samt för omställningen till ett hållbart 
energisystem. 

• Kommunfullmäktige godkände policy för 
lokalförsörjning i Malmö stad med tillhörande 
internhyresmodell, riktlinjer för lokalbank och 
lokalbeslutsprocess.  Kommunfullmäktige 
beslutade därtill att internhyresmodell 
och riktlinjer för lokalbank ska börja 
gälla från och med den 1 januari 2024 
och gav servicenämnden i uppdrag att 
ansvara för implementeringen därav. 

• Kommunfullmäktige godkände Riktlinjer 
för hantering av riktade statsbidrag. 

Ett antal beslut togs i kommunfullmäktige om 
stadens styrning. Ett exempel är beslut om att 
ansvaret för det kommungemensamma 
kontaktcentret inklusive förmedling av 
telefonsamtal förs över från kommunstyrelsen till 
servicenämnden från och med den 1 mars 2022. 
Kommunfullmäktige beslutade även att ansvaret 
för förvaltning av vissa kulturfastigheter skulle 
föras över från kulturnämnden till 
servicenämnden respektive tekniska nämnden. 

Det första halvåret 2022 ökade Malmös 
befolkning med 2 646 personer. Detta motsvarar 
64 % av prognosen för helåret. Drygt en 
femtedel av detta var dock efterregistreringar av 
personer som kommit till Malmö redan under 
2021. Det finns dock anledning att tro att 
befolkningstillväxten kommer bli något lägre 
under andra halvan av 2022.  
 
Befolkningsökningen 2022 verkar, som 
prognostiserat, bli högre än vad den varit under 
pandemiåren 2020 och 2021. Även de andra två 
storstadskommunerna har sett en ökad tillväxt 

sedan de låga siffrorna under pandemin. År 2020 
växte Malmös befolkning med fler personer än 
Göteborg och Stockholm. I år växer de andra två 
kommunerna återigen med fler invånare än 
Malmö. Skillnaden mellan befolkningsökningen i 
Malmö och Stockholm var dock bara 90 personer 
under det första halvåret. Procentuellt sett är 
Malmö fortsatt Sveriges snabbast växande 
storstad.  
 
Det är viktigt att notera att de som har flytt från 
Ukraina och fått uppehållstillstånd enligt 
massflyktsdirektivet inte ingår i denna statistik. 
Massflyktsdirektivet ger enbart uppehållstillstånd 
i som mest ett år i taget, även om det kan 
förlängas. Därmed folkbokförs man inte och 
ingår därför inte heller i befolkningsstatistiken. 
Först när massflyktsdirektivet löper ut (som 
senast fjärde mars 2025) förväntas ukrainare i 
större utsträckning söka, och få, längre 
uppehållstillstånd och därmed även folkbokföras.  

Malmö stads nämnder och bolag har alla ett 
grunduppdrag utifrån exempelvis lagstiftning, 
reglementen och ägardirektiv. Kommunens 
nämnder och bolag har egen planering för detta 
och här redovisas utvecklingen i verksamheten 
under perioden. 

 

Malmö som stad har flera stora utmaningar och 
prioriteringar som den kommunala 
organisationen behöver arbeta samlat med. 
Kommunstyrelsen och dess förvaltning har ett 
särskilt ansvar för att stödja nämndernas och 
förvaltningarnas arbete ur ett helhetsperspektiv. 
Exempel som lyfts fram i Malmö stads budget 
2022 är stadens arbete med barnets rättigheter, 
jämställdhet och antidiskriminering. 
Kommunstyrelsen ansvarar också bland annat för 
stadens arbete med frågor relaterade till 
näringsliv, tillväxt, företagande och olika 
samarbeten på regional, nationell och 
internationell nivå. 
 
I området ”Kommunstyrelsens verksamhet” 
ingår kommunstyrelsen, Malmö Stadshus AB och 
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Minc i Sverige AB. Mer om utvecklingen inom 
varje nämnd och bolag finns i respektive 
delårsrapport. 
 
Stadskontoret har under perioden samordnat 
Malmö stads åtaganden i samband med 2022 års 
val till riksdagen, kommunen och regionen. 
Stadskontoret har också tillsammans med andra 
förvaltningar arbetat för att öka valdeltagandet 
bland kommunens invånare och även gjort 
förberedelser i syfte att säkerställa en effektiv 
övergång till en ny mandatperiod. 
 
Under perioden har kommunen nått ett 
genombrott genom att en mellanstatlig utredning 
av Öresundsmetron har lyfts av 
infrastrukturministern. Öresundsmetron är nu med i 
den nationella infrastrukturplanen 2022–2033 
genom en utredning av kapacitet för transporter 
över Öresund. 
 
Under perioden har kommunstyrelsen fortsatt att 
utveckla formerna för styrning, uppföljning och 
analys. Några exempel är en översyn av 
kommunfullmäktiges reglementen för stadens 
nämnder, ett förslag till policy för 
lokalförsörjning och ett kommunövergripande 
upphandlings- och avtalssystem.  
 
Kommunstyrelsen ser över behovet av nya 
innovationsarenor och verkar för att attrahera 
nytt investeringskapital till staden och regionen. 
Under perioden har arbetet inkluderat att 
utveckla den kommunala servicen till näringslivet 
och att implementera den nationella 
besöksnäringsstrategin. Dessutom har Malmö 
stad startat ett samarbete med besöksnäringen 
och yrkeshögskolan och under perioden har två 
jobbmässor genomförts i Köpenhamn och i 
Malmö vilka resulterat i nära 120 nya 
anställningar. Vidare har kommunstyrelsen 
fortsatt att följa arbetet i Tillväxtkommissionen som 
väntas lämna sina rekommendationer under 
2023. 
 
Kommunstyrelsen lyfter att arbetsrättsliga 
förändringar innebär ett utökat åtagande för 
kommunstyrelsen i att leda, samordna och följa 
upp kommunens personalpolitik. Under perioden 
har Malmö stad också inrättat en 
visselblåsarfunktion i enlighet med lagen om 

skydd för personer som rapporterar om 
missförhållanden.  
 
Malmö Stadshus AB (moderbolag för 
kommunens helägda bolag) lyfter att Malmö 
stads helägda bolag påverkas av den ekonomiska 
situationen i omvärlden med stigande räntor och 
stigande priser på el, energi och drivmedel. 
Moderbolaget uppger att en fördjupad finansiell 
riskanalys bör prioriteras under hösten. Minc i 
Sverige AB – Malmö stads plattform för 
entreprenörer – har under perioden fortsatt att ta 
in nya uppstartsföretag samtidigt som några har 
lämnat. Under perioden har Minc i Sverige AB 
initierat en process för översyn och uppdatering 
av bolagsstrategi vilken kommer att pågå under 
resten av året.  
 

Under våren antog kommunfullmäktige en ny 
Policy för mänskliga rättigheter med fokus på barnets 
rättigheter, jämlikhet och jämställdhet, som börjar gälla 
1 oktober. Kommunstyrelsen har också tagit 
fram ett nytt digitalt verktyg för 
hållbarhetsrapportering för att stärka 
uppföljningen av Agenda 2030 där mänskliga 
rättigheter är en central del. 
 

Inom det här området har Malmö stad 
verksamhet som rör exempelvis trafik, 
infrastruktur, avfallsfrågor, kommunens mark, 
fysisk planering och miljöarbete. Här finns också 
tillsynsuppgifter inom exempelvis plan och bygg, 
miljö, hälsoskydd och livsmedel. Inom området 
finns även lokalförsörjning, Kontaktcenter och 
interna kommungemensamma tjänster som IT-
service och HR-service.  
 
I området ingår servicenämnden, miljönämnden, 
stadsbyggnadsnämnden, tekniska nämnden, 
MKB Fastighets AB, Boplats Syd AB, Malmö 
kommuns parkeringsaktiebolag, 
Parkeringsövervakning i Malmö AB, Copenhagen 
Malmö Port (CMP), Sydvatten AB och VA SYD. 
Mer om utvecklingen inom varje nämnd, bolag 
och kommunalförbund finns i respektive 
delårsrapport. 
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Malmö är en snabbt växande stad både vad gäller 
bostäder och infrastruktur. Under perioden har 
Malmö stad arbetat vidare med att ta fram modell 
för att arbeta med storskaliga bostadsområden. 
Detta samordnas av stadsbyggnadsnämnden, och 
ska sammanfattas i rekommendationer under 
hösten 2022. Inom ramen för Malmö stads 
åtaganden inom Storstadspaketet är flera 
planprogram godkända: detta skapar möjlighet att 
säkerställa bostadsåtaganden och att ta fram en 
första detaljplan i anslutning till Rosengårds 
station.  
 
Under perioden har Malmö stad arbetat vidare 
med arkitekturprogrammet Arkitekturstaden 
Malmö, som är ett tematiskt tillägg till stadens 
översiktsplan. Kommunkoncernen arbetar 
tillsammans med en rad aktörer för att utveckla 
och tillföra nya kvaliteter i stadens storskaliga 
bostadsområden. MKB Fastighets AB har under 
perioden arbetat med lokala områdesstrategier 
för social och miljömässig hållbarhet. 
 
Hittills under året har ärendeinströmningen inom 
bygglovprocessen, både inom lov- och 
teknikskedet, varit lägre jämfört med förgående 
år 

Under perioden har kommunen arbetat med att 
identifiera nuläget vad gäller målen i Miljöprogram 
för Malmö stad 2021–2030. Extra fokus har legat 
på miljöprogrammets mål kring resiliens och 
Malmö är en av fem städer i Europa som av FN 
blivit utnämnda till så kallade resilienshubbar. 
Utnämningen innebär ökade möjligheter för 
samarbeten och staden planerar framöver främst 
för ett ökat samarbete med Köpenhamn.  
 
Arbetsmodellen Klimatomställning Malmö 
mobiliserar Malmö stad, näringslivet, akademin, 
föreningar och Malmöbor i klimatarbetet. Under 
perioden har kommunen börjat bygga 
samarbeten med företag och involvera Malmöbor 
i arbetet med omställningen till en mer hållbar 
och rättvis stad. Miljönämnden lyfter att 
energifrågan är avgörande för klimatomställning-
en. Malmö stad kommer framöver att ingå ett 
klimatkontrakt med EU-kommissionen. Malmö 
stad har sedan tidigare även klimatkontrakt på 

nationell nivå via Viable Cities och på lokal nivå 
genom Klimatkontakt Malmö. 
Malmö kommuns parkeringsaktiebolag har under 
perioden arbetat med hållbarhet på flera sätt. 
Exempel är klimatsmarta material i ny- och 
ombyggnation, växtklädda fasader, solceller och 
fler laddstolpar i parkeringshusen. 
 

Malmö stad bedriver tillsammans med andra 
myndigheter tillsynsarbete mot illegala 
verksamheter som olovliga boenden, 
svartklubbar och livsmedelsfusk. Arbetet bedrivs 
inom ramen för satsningen Tryggare Malmö och 
har under perioden inneburit 700 samordnade 
inspektioner. Miljönämnden har under perioden 
fått ett utökat kontrollansvar vad gäller livsmedel, 
importerade varor och oförpackade ekologiska 
varor i detaljhandeln. Nämnden rapporterar att 
avfalls- och fordonsbranschen inte har fått den 
tillsyn som planerats. Avvikelsen beror på 
personalomsättning och hög arbetsbelastning. 

Under perioden har stadsbyggnadsnämnden, 
miljönämnden och Räddningstjänsten Syd 
fortsatt att kontrollera olovliga bostäder och 
samlingslokaler i industrifastigheter. Vidare har 
Parkeringsövervakning i Malmö AB fortsatt 
arbetet med att hitta så kallade målvaktsbilar 
(bilar som är registrerade på någon annan än 
fordonets verkliga ägare) och resultatet är 
positivt: bolaget uppger att det inte längre finns 
några målvaktsbilar kvar förutom en del bilar 
med lägre skulder. 

Den ekonomiska utvecklingen med höjd ränta, 
ökad inflation och kraftigt stigande energipriser 
har påverkat MKB Fastighets AB under året och 
ger nya förutsättningar för såväl 
förvaltningsverksamhet som nyproduktion. MKB 
Fastighets AB bedömer att bolagets resultat i 
slutet av året kommer ligga under 
nyproduktionsmålet om 2 250 bostäder. 
Bidragande faktorer är uteblivna bygglov, 
försenade planprocesser, överklaganden på 
detaljplaner och försenade ansökningar om 
statligt investeringsstöd. Även tekniska nämnden 
rapporterar avvikelser i form av försenade 
byggprojekt. 
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Den osäkerhet på marknaden som orsakades av 
coronapandemin innebär fortfarande förseningar 
av flera företagsetableringar. Detta kan i sin tur 
leda till en fördröjning av nya arbetsplatser i såväl 
Malmö som i omgivande kommuner. Trots 
osäkerheten rapporterar tekniska nämnden en 
positiv avvikelse: under perioden har det 
beslutats om fler arbetsplatser inom kontor än 
planerat och hittills i år har 950 arbetstillfällen 
blivit möjliga genom försäljning av mark för 
kontor. 
 

Malmö stads bostadsförmedling Boplats Syd AB 
har under de senaste åren haft en ständig tillväxt 
av både förmedlade lägenheter och 
bostadssökande och denna ökning har fortsatt 
under perioden. En målsättning för Boplats Syd 
AB är att fler hyresvärdar accepterar 
försörjningsstöd som inkomst då detta skulle öka 
möjligheten för fler hushåll att få bostad. I 
Malmö stads arbete med att minska och 
motverka hemlösheten rapporterar tekniska 
nämnden att en stor andel hyresgäster kunnat ta 
över sina hyreskontrakt och därmed hyra 
bostaden med förstahandskontrakt.  
 

Omvärldsläget med prisökningar och brist på 
komponenter har under perioden påverkat 
Malmö stads fordonsflotta. Malmö Leasing 
uppger att priser på vissa fordon har ökat 
avsevärt med kort varsel. Detta kan ge längre 
leveranstider till kunderna och också påverka 
övergången till helt eldrivna fordon. Ökade 
gaspriser förväntas leda till att gasdrivna fordon 
blir betydligt dyrare att köra. 
 
Servicenämnden rapporterar att cyberhot och IT-
attacker ökat i frekvens och intensitet. 
Cyberattacker kan orsaka stora störningar då 
Malmö stad har en stor mängd digitala 
verksamhetssystem med information av känslig 
karaktär. Kommunen prioriterar IT-säkerheten 
högt och gör riktade insatser för att stärka 
skyddet och hantera sårbarheter i ett tidigt skede. 
 

Under året har områdets verksamheter fortsatt 
arbetet med att integrera jämställdhet, 
antidiskriminering och barnrätt i ordinarie 
processer. Bland annat har olika dialoger med 
barn och unga genomförts. En fokusgrupp med 
barn har genomförts kring planprogrammet i 
Klagshamn och i arbetet med hållbarhetsstrategin 
för Nyhamnen har miljönämnden samarbetat 
med Latinskolan för att få elevers bidrag. I 
projektet Hållbara Rosengård, som handlar om att 
minska nedskräpningen och råttor i utemiljön, 
har workshops genomförts med barn i området 
för att få deras syn på problemen och idéer till 
lösningar. Skolrestauranger har under perioden 
inlett en dialog med grundskoleelever i syfte att 
utveckla barns och ungas inflytande. 
 

 

Inom det här området finns ansvaret för att 
stödja barns, ungdomars och vuxnas utveckling 
socialt, emotionellt och kunskapsmässigt. 
Perspektivet är Malmöbornas livslånga lärande. 
Här finns förskola, öppen förskola och 
familjecentraler. Här finns också förskoleklass, 
grundskola och fritidshem. För de äldre 
ungdomarna och för vuxna finns här 
gymnasieskola och vuxen- och yrkesutbildning. I 
området ingår bland annat också godkännande av 
och tillsyn över fristående förskolor och annan 
pedagogisk verksamhet. 
 
Området för livslångt lärande innehåller även 
ansvaret för den kommunala kultur- och 
fritidsverksamheten. Några exempel är konsthall, 
kulturskola, muséer, bibliotek, barnkultur och 
stadsarkiv. Här finns också fritidsgårdar, 
mötesplatser och idrottsanläggningar. Dessutom 
fördelar Malmö stad medel till föreningar och till 
kulturlivet. 
 

Under framför allt årets första tre månader har 
coronapandemin fortsatt att påverka förskolan, 
skolan och kultur- och fritidsverksamheterna. I 
takt med avtagande smittspridning har dock 
situationen normaliserats under resten av 
perioden. Flera verksamheter gör dock 
bedömningen att det fortfarande är för tidigt att 
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bedöma coronapandemins långsiktiga effekter på 
kunskapsutveckling och deltagande i kultur- och 
fritidsaktiviteter.  
 

Förskola. Under perioden har förskolan arbetat 
vidare med att öka likvärdigheten och i detta 
arbete riktat resurser till de förskolor där 
behoven är störst. Förskoleverksamheten har 
också tagit fram en kunskapsöversikt som grund 
för det fortsatta arbetet med språkutvecklande 
insatser. För att få fler barn att gå i förskolan har 
Malmö stad haft ett uppsökande arbete i 
samverkan med idéburen sektor och andra 
aktörer som möter nyanlända, utrikesfödda och 
andra familjer med behov av förskola.  

 
Grundskola. I grundskolan har behörigheten till 
gymnasiet legat runt 80 % de senaste åren. Under 
mandatperioden har dock måluppfyllelsen i 
matematik ökat med fyra procentenheter. 
Behörighetsgraden till gymnasiet har stabiliserats 
på en nivå runt 80 %, men sammantaget varierar 
resultaten mellan skolor, årskurser, klasser och 
från år till år. För att utveckla verksamheten 
arbetar grundskolan på flera plan. Under 
mandatperioden ses ett ökat antal behöriga 
medarbetare. Från och med 1 juli 2022 gäller nya 
kursplaner för grund- och grundsärskolan där det 
för första gången fastslås att skolan ska arbeta 
specifikt med problematiken hedersrelaterat våld 
och förtryck. 
 
Gymnasieskola och gymnasiesärskola. Under 
mandatperioden har en bibehållen andel (89 %, 
något fler flickor än pojkar) på de 
högskoleförberedande programmen nått examen 
inom tre år. På de yrkesförberedande 
programmen noteras en uppgång från 84 till 89 
%. I Malmö ligger examensresultaten just nu 
marginellt under rikssnittet. En hög andel elever 
saknar behörighet till nationella 
gymnasieprogram och på 
introduktionsprogrammen är genomströmningen 
låg. Under 2022 och 2023 planerar kommunen 
satsningar för att fler elever på 
introduktionsprogram ska nå sina mål. Under 
mandatperioden har antalet 
gymnasiesärskoleplatser utökats utifrån de behov 
som finns. Under 2022 och 2023 satsar 
kommunen på att skapa förutsättningar för fler 
yrkesprogram. 

 
Elevhälsa och studie- och yrkesvägledning. Under 
mandatperioden noteras fortsatt samverkan 
mellan gymnasie- och vuxenutbildningen och 
grundskolan kring elevhälsan. En av 
målsättningarna är stärkta processer för 
övergångar mellan skolformerna. Inom studie- 
och yrkesvägledningen har kommunen under 
mandatperioden inrättat en samordnande 
funktion och utvecklat kommunikationen. Under 
året kommer Malmö stad att göra en översyn av 
organisationen av studie- och yrkesvägledningen 
utifrån Malmöbornas behov av utbildning. 
 
Vuxenutbildning. För att kunna erbjuda en 
vuxenutbildning som ger fler Malmöbor 
möjlighet till självförsörjning har Malmö stad 
under mandatperioden breddat utbudet av 
studieformer och studietakt. I samband med 
konjunktur- och arbetsmarknadsläget har 
Malmöbornas efterfrågan på mer flexibla 
studieformer ökat. Exempelvis efterfrågas 
svenska för invandrare (sfi) med lägre studietakt, 
på kvällstid och på distans. Inom den kommunala 
vuxenutbildningen på grundläggande nivå noteras 
en avmattning i söktrycket jämfört med 2021 
medan utbildningen på gymnasial nivå upplevt ett 
högre söktryck under mandatperioden.  
 
Kombinations- och rekryteringsutbildningar. I 
kombinationsutbildningar kombineras 
yrkesutbildning med studier i svenska för 
invandrare (sfi) eller svenska som andraspråk. 
Under mandatperioden har Malmö stad startat 
nio utbildningar såväl i egen regi som i 
samverkan med andra aktörer. Malmö stad har 
också arrangerat rekryteringsutbildningar (Jobbspår 
och Dubbel yrkesutbildning) och 
uppdragsutbildningen Äldreomsorgslyftet där 90 
elever deltagit: en ökning med 30 elever jämfört 
med våren 2021. 

Under mandatperioden har Malmö stads 
fritidsverksamhet satsat på att utveckla fler 
utomhusaktiviteter och noterar ökat deltagande i 
simskola och havssimning. Fritidsverksamheten 
har också börjat planera aktiviteter i samarbete 
med Parasportförbundet för att bidra till ökat 
välmående för barn med funktionsnedsättningar.  
Fritidsgårdarna har under mandatperioden 
fortsatt att utveckla sin hälsoinriktning med fokus 
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på naturupplevelser, mat, rörelse, dans, musik 
och fler riktade insatser för flickor. Under 
mandatperioden noteras en ökning av antalet 
flickor (främst i åldern 10–12 år) som besökt 
fritidsgårdar.  
 

Kulturnämnden noterar att nära 70 000 besökare 
under sex sommarveckor har tagit del av 130 
arrangemang på Sommarscens spelplatser – en 
tangering av publikrekordet från 2010. Även 
andra verksamheter vittnar om stor efterfrågan 
på kulturaktiviteter: bland annat har Malmö 
Museers och Malmö Konsthalls besöksantal ökat 
under sommarmånaderna. Under perioden har 
staden fortsatt arbetet för att Malmö ska bli 
europeisk kulturhuvudstad 2029 genom att bygga 
samverkan regionalt och med fler kommuner.  
 

I de pedagogiska nämnderna har arbetet med 
jämställdhet, antidiskriminering och barnrätt 
fortsatt som en del av det pedagogiska uppdraget 
och det systematiska kvalitetsarbetet. Förskolan 
har även specifikt påbörjat ett utvecklingsarbete 
med syfte att stödja rektorer och deras 
ledningsgrupper i arbetet med att genomföra 
prövningar av barnets bästa i verksamheterna. 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden har 
inrättat ett ungdomsråd för att stärka barn- och 
elevperspektivet i nämndens verksamheter. 
Fritidsnämnden nya struktur Kunskapsplattform för 
jämlika och jämställda fritidsgårdar, som tagits fram 
tillsammans med medarbetarna, lanserades för 
samtliga fritidsgårdar under våren. Vidare har 
kulturnämndens antirasistiska arbete fortsatt 
under 2022 och inkluderat bland annat 
konstsatsningen Antirasistiskt monument samt 
utställningen av konstnären William Scott som 
belyser teman som rör afrofobi och allas rätt till 
staden. 
 

Inom det här området samlas de sociala frågorna. 
Stadens verksamhet riktar sig till barn och vuxna 
som bor eller vistas i kommunen och har 
särskilda behov av stöd och hjälp. Här finns 
insatser kopplade till ålder, funktionsnedsättning 
eller sjukdom: exempel är insatser enligt hälso- 

och sjukvårdslagen (HSL), socialtjänstlagen 
(SoL), lagen om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS), lag om vård av 
missbrukare i vissa fall (LVM), lag med särskilda 
bestämmelser om vård av unga (LVU) och 
föräldrabalken. Inom området finns också 
Malmö stads arbetsmarknadsinsatser och 
hantering av överenskommelser mellan stat och 
kommun inom området. 
 
I området ingår arbetsmarknads- och 
socialnämnden, funktionsstödsnämnden och 
hälsa-, vård- och omsorgsnämnden. Mer om 
utvecklingen inom varje nämnd finns i respektive 
nämnds delårsrapportering. 

 

Coronapandemin har lett till förändringar för 
socialnämndernas brukare och medarbetare. 
Under det senaste året har flera nationella aktörer 
publicerat rapporter som visar att det finns en 
risk för att utsatta grupper har drabbats hårdast 
av coronapandemin och att barn och unga kan 
påverkas även på längre sikt. I linje med detta 
rapporterar arbetsmarknads- och socialnämnden 
coronapandemins påverkan som en väsentlig 
avvikelse och menar att det på längre sikt kan 
innebära påverkan på verksamhetens brukare 
utifrån att de är utsatta grupper.  
 
Samhällets insatser för att förhindra och minska 
smittspridning av covid-19 medförde en ökad 
isolering. Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
rapporterar att för äldre och andra redan utsatta 
grupper har detta inneburit minskade sociala 
kontakter och en ökad risk att utsättas för våld i 
nära relationer och också svårare att söka hjälp. 
Det har också inneburit minskade möjligheter att 
upptäcka våld och att ingripa.  
 

Coronapandemin innebar att arbetslösheten 
ökade från och med våren 2020. Under 2021–
2022 har arbetsmarknaden återhämtat sig och 
arbetslösheten ligger nu på en lägre nivå än innan 
coronapandemin. Arbetslösheten i Malmö 
uppgick i juli 2022 till 12,6 % som andel av den 
registrerade arbetskraften jämfört med 14,5 % juli 
2021. Antalet långtidsarbetslösa (12 månader eller 
mer) i Malmö ökade under början av 
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coronapandemin men har minskat sedan mitten 
av 2021. I juli 2022 var 10 387 personer 
långtidsarbetslösa vilket motsvarar 49 % av de 
arbetslösa i Malmö. 
 
Antalet hushåll i Malmö som har behov av 
ekonomiskt bistånd fortsätter minska även under 
2022. Under de första åtta månaderna 2022 har 
fler hushåll gått från ekonomiskt bistånd till 
arbete samtidigt som färre ansökt om ekonomiskt 
bistånd i jämförelse med samma period 2021.  
 
Det genomsnittliga antalet hushåll med barn som 
beviljats ekonomiskt bistånd per månad har 
minskat med 19 % under årets första åtta 
månader jämfört med samma period 2021. 
Arbetsmarknads- och socialnämnden fortsätter 
utveckla arbetet med att uppmärksamma 
ungdomar i hushåll med ekonomiskt bistånd för 
att stödja deras övergång till arbete eller studier 
inför att föräldrarnas försörjningsansvar upphör.  
 

Hot och våld i hemmet är näst efter eventuell 
bristande omsorg den vanligaste anledningen till 
att barn och unga i Malmö behöver hjälp och 
stöd från arbetsmarknads- och socialnämndens 
verksamheter. Antalet har under tidigare år ökat 
kontinuerligt men minskade med 9 % under 
januari till augusti 2022 jämfört med samma 
period 2021. Antalet vuxna som sökt hjälp för att 
de utsatts för våld i nära relation eller 
hedersförtryck har däremot ökat under 2022 med 
ungefär tio procent. Kvinnor söker i större 
utsträckning än män hjälp för att de är utsatta. 
Män är överrepresenterade bland de som uppges 
använda våld.  
 
Antalet anmälningar och anmälda personer enligt 
LVM har ökat med 34 % under årets första åtta 
månader i jämförelse med samma period 2021. 
Ökningen gäller både kvinnor och män. 
 
Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden har infört ett 
fördjupat anhörigperspektiv i samtliga 

 
2 Personer som tillhör LSS personkrets har rätt till 

särskilda insatser om de behöver det i sin livsföring 
och om deras behov inte tillgodoses på annat sätt. 
Personkrets 1: personer med utvecklingsstörning, 
autism eller autismliknande tillstånd. Personkrets 2: 

verksamheter. Barn är inte en av nämndens 
målgrupper, men barn som är anhöriga kan 
påverkas av nämndens beslut och verksamhet. I 
samverkan med funktionsstödsnämnden och 
arbetsmarknads- och socialnämnden pågår ett 
långsiktigt utvecklingsarbete med fokus på barn 
som anhöriga. 
 

Funktionsstödsnämnden rapporterar en ökning 
av antal barn med behov av LSS-boende. Inom 
LSS-bostäder för vuxna inom personkrets 1 och 
22 noteras en ökad komplexitet. Några få 
verksamheter inom detta område står för nära 
hälften av nämndens ekonomiska underskott. 
Behovet av särskilt boende enligt SoL3 har ökat 
vilket förklaras av domar i kammarrätten som 
gett rätt till bistånd åt personer under utslussning 
från sluten rättspsykiatrisk vård.  
 
En ökning noteras också för sökande som 
tidigare haft ett boendealternativ genom 
arbetsmarknads- och socialnämnden. 
Bedömningen i dessa fall har varit att personerna 
har ett större behov av stöd för psykiska 
funktionsnedsättningar än vad som kunde 
erbjudas i tidigare boendeformer. 
 

Funktionsstödsnämnden rapporterar en positiv 
förflyttning vad gäller samverkan inom staden 
och med regionen kring personer med psykiska 
funktionsnedsättningar och kring missbruk. 
Tydligare kontaktvägar, förbättrad dialog och 
mer flexibla insatser anses göra skillnad för 
brukarna. Det konstateras dock att samverkan 
fortsatt behöver stärkas. Inom ramen för 
samordningen av suicidprevention har Malmö 
stad gjort en kartläggning av det preventiva 
arbetet inom skol- och socialförvaltningarna och 
beslutat om en åtgärdsplan.  
 
Hälsa, vård- och omsorgsnämnden deltar i det 
kommunövergripande nätverket Samverkansgrupp 
mot våld i nära relation i samverkan med de andra 

personer med betydande och bestående 
begåvningsmässigt funktionshinder efter 
hjärnskada i vuxen ålder föranledd av yttre våld eller 
kroppslig sjukdom. 
3 Socialtjänstlag (2001:453). 
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socialnämnderna kring bland annat utbildning 
och gemensamma rutiner.  
 

Under året har områdets verksamheter fortsatt 
arbetet med att integrera jämställdhet, 
antidiskriminering och barnrätt i ordinarie 
processer och insatser. Inom socialtjänsten 
implementeras bland annat ett stödmaterial kring 
barnrätt och ekonomiskt bistånd. Hälsa, vård- 
och omsorgsnämnden har under året gjort en 
fördjupad jämlikhetsanalys av nämndens 
biståndsbedömda insatser som visade att 
socioekonomiska faktorer har betydelse för 
beviljandet av insatser. I det fortsatta arbetet 
kommer fördjupade analyser av orsakerna till 
skillnaderna genomföras för att sedan ta fram 
lämpliga åtgärder. Hälsa-, vård- och 
omsorgsnämnden har också inrättat en lokal 
samrådsstruktur för arbetet med nationella 
minoriteter i allmänhet och för arbetet med finskt 
förvaltningsområde i synnerhet. Nämnden har 
identifierat insatser som är viktiga i det fortsatta 
arbetet för att kunna erbjuda äldreomsorg på 
finska och övriga nationella minoritetsspråk.  

Kommunfullmäktige har i Malmö stads budget 
för 2022 formulerat mål för verksamheten i 
nämnder och helägda bolag inom fyra 
målområden: Utbildning och arbete, 
Stadsutveckling och klimat, Trygghet och 
delaktighet och En god organisation. 
Kommunfullmäktiges mål gäller för hela 
mandatperioden. Mandatperioden definieras här 
som år 2020–2022 med anledning av att 
kommunfullmäktige beslutade om mål för 
mandatperioden i Malmö stads Budget 2020. 
Delårsrapporten innehåller en avstämning av hur 
arbetet gått under perioden januari – augusti 
2022. Som bilaga till delårsrapporten finns även 
en mandatperiodsanalys av nämndernas bidrag 
till kommunfullmäktiges mål. Nedan ges en kort 
sammanfattning av innehållet i bilagan.  
 
Utvecklingen kommenteras utifrån såväl 
kommunens insatser och resultat som 
utvecklingen i omvärlden med bäring på 
målområdet. Att förstå samhällsutveckling är 
komplext och det är inte alltid möjligt att särskilja 
effekterna av Malmö stads insatser från 
effekterna av andra påverkansfaktorer. 
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Sammantaget visar bedömningen av 
måluppfyllelse att kommunfullmäktigemålen till 
övervägande delen kommer att vara uppnådda 
eller huvudsakligen uppnådda i slutet av 2022 
(mandatperiodens slut).  
 
Utbildning och arbete 
Inom målområdet Utbildning och arbete visar 
bedömningen av måluppfyllelse att målen 

kommer att vara delvis uppnådda i slutet av 2022 
(mandatperiodens slut). Förskolenämnden 
bedömer att det finns utmaningar när det gäller 
kvalitet och likvärdighet med koppling till 
kompetensförsörjning. Nämnden ser även 
positiva utvecklingstendenser när det gäller 
exempelvis arbetet med att utveckla och anpassa 
den pedagogiska lärmiljön efter barnens behov 
och förutsättningar. Under mandatperioden 
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noteras en svagt uppåtgående trend för 
gymnasiebehörigheten. Gymnasieskolan har 
bibehållit andelen elever som når examen inom 
tre år. På introduktionsprogrammen är 
genomströmningen dock låg men fler har blivit 
behöriga till ett nationellt program. Fler män och 
kvinnor (18–29 år) har gått till arbete eller studier 
efter arbetsmarknadsinsatser. Personer med 
funktionsnedsättning har fått ökade möjligheter 
att närma sig arbetsmarknaden. Statliga beslut om 
att stärka socialförsäkringsförmånerna bedöms 
har bidragit till att minska effekterna av 
coronapandemin. En bred och flexibel 
vuxenutbildning bedöms ha bidragit till att antalet 
hushåll med ekonomiskt bistånd visar en 
nedåtgående trend. 
 
Stadsutveckling och klimat 
Inom målområdet Stadsutveckling och klimat visar 
bedömningen av måluppfyllelse att tre av målen 
kommer att vara uppnådda i slutet av 2022 
(mandatperiodens slut) medan ett av målen 
bedöms vara delvis uppnått. Under perioden 
november 2020 till mars 2022 stod Malmö för  
50 % av de nya arbetstillfällena i Skåne. Malmö 
stad har utvecklat och förbättrat 
myndighetsutövning mot näringslivet. 
Samarbetsplattformarna String, Greater Copenhagen 
och MalmöLundregionen har fortsatt bidra till en 
stärkt position.  
 
Malmö stads utsläpp från de tre källorna 
matinköp, uppvärmning och övriga resor har 
ständigt minskat. Kommunkoncernens åtagande 
inom Storstadspaketet innebär att möjliggöra att ett 
stort antal bostäder kan byggas i 
kollektivtrafiknära lägen. Satsningar för att 
minska matsvinnet och en övergång till mer 
växtbaserade menyer i stadens verksamheter 
bedöms leda till en mer hållbar konsumtion och 
därmed minskade utsläpp.  
 
Bostadssegregationen har minskat i Malmö sedan 
2010 men ökade under 2021. Många av de 
faktorer som påverkar segregationen ligger dock 
utanför kommunens rådighet. Skolsegregationen 
har minskat något men regler om 
närhetsprincipen gör det svårt att åstadkomma en 
mer allsidig social sammansättning. Att minska 
hemlösheten i Malmö är en komplex fråga och 
ingen enskild insats kommer att lösa 
problematiken. Det minskande antalet hushåll 

med försörjningsstöd och det låga mottagandet 
av nyanlända bedöms ha påverkat hemlösheten i 
positiv riktning. Även om byggandet av bostäder 
minskat något sista året, är det fortsatt på en hög 
nivå.  
 
Trygghet och delaktighet 
Inom målområdet Trygghet och delaktighet visar 
bedömningen av måluppfyllelse att ett av målen 
kommer vara uppnått medan två bedöms vara 
delvis uppnådda i slutet av 2022 
(mandatperiodens slut). Malmö stads arbete för 
att öka tryggheten har utvecklats genom ökad 
samverkan med bland annat civilsamhället och 
lokala aktörer. Kunskapen om risk- och 
skyddsfaktorer i barns och ungas olika livsmiljöer 
och vikten av att arbeta tillsammans med andra 
aktörer i ett tidigt skede har stärkts. 
Bedömningen är att lärdomar från 
flyktingmottagandet 2015–2016 och 
coronapandemin har förbättrat 
kommunkoncernens beredskap och möjliggjort 
en effektiv samordning kring flyktingmottagande 
och etablering av nyanlända under första halvåret 
2022. Under 2020–2021 var mottagandet av 
nyanlända och ensamkommande barn lågt men 
antalet har ökat under 2022. Sammantaget 
bedöms coronapandemin ha medfört svårigheter 
att nå ut till vissa målgrupper, men även ha 
bidragit till nya arbetsformer för att nå ut till fler. 
 
En god organisation 
Inom målområdet En god organisation visar 
bedömningen av måluppfyllelse att målen 
kommer att vara huvudsakligen uppnådda i slutet 
av 2022 (mandatperiodens slut). Under 
mandatperioden har Malmö stad kraftsamlat 
kring trygga anställningar vilket lett till en ökad 
andel heltidsanställda. Det kvarstår fortsatt stora 
utmaningar för kompetensförsörjningen inom 
flera verksamhetsområden och då särskilt inom 
de pedagogiska verksamheterna, socialtjänsten 
och omsorgen. Nämnder och bolag har fortsatt 
det systematiska arbetsmiljöarbetet. 
 
Flera verksamheter har tagit fram gemensamma 
rutiner och arbetssätt som ska främja en likvärdig 
service. Malmö stads samlade brukar- och 
kundundersökningar visar över lag att 
Malmöbornas upplevelse av den kommunala 
servicen har legat stabilt under mandatperioden. 
Kontaktcenter har bidragit till en ökad 
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tillgänglighet och samlokaliseringen med statens 
servicecenter bedöms ha effektiviserat 
myndighetskontakterna för Malmöborna. 
Coronapandemin har skyndat på en ökad 
digitalisering i verksamheterna. I början av 
mandatperioden präglades digitaliseringsarbetet 
av mer småskaliga lösningar men allt fler 
nämnder och bolag anger att de tagit ett mera 
långsiktigt och samlat grepp kring 
digitaliseringen. 

Den finansiella analysen av kommunkoncernen 
baseras på de sammanställda räkenskaperna enligt 
noterna under avsnittet Räkenskaper (s.31) 
 

Periodens resultat för kommunkoncernen 
uppgick till + 2 274 mnkr, varav resultatet för 
Malmö stad uppgick till + 1 971 mnkr, för hel- 
och delägda bolag till + 328 mnkr och för 
kommunalförbunden till - 7 mnkr. Justeringar för 
interna mellanhavanden, mellan kommunen, 
bolagen och kommunalförbunden uppgick till 
- 18 mnkr. 
 
Diagrammet nedan visar kommunkoncernens 
resultat 2018–2021 samt prognos för 2022.

Kommunfullmäktige har inte beslutat om någon 
budget för kommunkoncernen. Det budgeterade 
resultatet för Malmö stad 2022 är 0 mnkr. 
Helårsprognosen är 1 617 mnkr, vilket ger en 
prognostiserad budgetavvikelse om 
+ 1 617 mnkr. Balanskravsresultatet uppgår 
enligt prognos till + 887 mnkr vilket innebär att 
kommunen kommer att uppfylla kravet på 

ekonomisk balans.  Helårsprognosen för 
kommunkoncernen är + 1 946 mnkr. 
 

I takt med att staden växer genomför 
kommunkoncernen stora investeringar i 
samhällsservice och stadsutveckling. Under 
innevarande år har Malmö stad gjort 
investeringar i främst lokaler för grundskola, 
förskola och LSS-boende samt en idrottshall. 
Bolagens investeringar omfattar framför allt 
bostäder men även investeringar i vatten- och 
avloppsreningsverk. Diagrammet visar 
kommunkoncernens investeringar för åren 2018–
2021 samt prognos för 2022. Mer information 
om investeringar finns under rubriken 
Investeringsredovisning (s. 55).  
 

 

 

Kommunfullmäktige har justerat budgeten vid ett 
tillfälle under året. Skatter och generella 
statsbidrag har budgeterats upp med 44,4 mnkr 
och motsvarande belopp har delats ut till 
gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden  
(14,1 mnkr) samt grundskolenämnden  
(30,3 mnkr). Justeringen avser den statliga 
satsningen Skolmiljarden för år 2022. 

För perioden januari–augusti uppgick 
kommunens resultat till + 1 971 mnkr. Det 
budgeterade resultatet för samma period var 
+ 538 mnkr, varför budgetavvikelsen uppgick till 
+ 1 433 mnkr. Budgetavvikelsen för perioden 
förklaras av realisationsvinster, vilka ej 
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budgeteras, positiva budgetavvikelser hos 
nämnderna samt högre skatteintäkter än 
budgeterat. Det prognostiserade resultatet för 
kommunen 2022 uppgår till totalt + 1 617 mnkr. 
Balanskravsresultatet uppgår enligt prognos till 
887 mnkr vilket innebär att kommunen kommer 
att uppfylla kravet på ekonomisk balans. 
 
Tabellen nedan visar prognostiserad 
budgetavvikelse för 2022 för olika poster i 
budgeten. 
 

 
 

Verksamheten prognostiserar totalt sett ett 
överskott om 390 mnkr. Denna post omfattar 
nämnderna (exklusive exploateringsverksamhet 
och realisationsvinster) samt centrala anslag, 
kommungemensamma kostnader och bidrag till 
bolag och kommunalförbund.  
 
För centrala anslag, kommungemensamma 
kostnader samt bidrag till bolag och 
kommunalförbund prognostiseras ett överskott 
om 82 mnkr.  
 
I samband med Ekonomisk prognos 2022 fattade 
kommunfullmäktige följande beslut: 

• ”Kommunfullmäktige befriar tillfälligt 
under 2022 funktionsstödsnämnden från 
ansvar för det negativa ekonomiska 
resultat som är hänförligt till 
merkostnader för covid-19.” 

• ”Kommunfullmäktige anmodar 
funktionsstödsnämnden att återkomma i 
Delårsrapport 2022 med eventuell 
begäran om tillfälligt utökat 
kommunbidrag för år 2022 avseende 
prognostiserat underskott, exklusive 
merkostnader för covid-19.” 

I verksamhetens resultat bidrar nämnderna med 
ett prognostiserat överskott om 308 mnkr. 
 
De tekniska nämnderna prognostiserar 
sammantaget ett överskott på 154 mnkr. 
Överskottet förklaras främst av högre intäkter 
inom flera verksamhetsområden, exempelvis 
markupplåtelse och parkering, samt lägre 
kostnader för uppvärmning, snö- och 
halkbekämpning, personalkostnader samt 
färdtjänst. En stor del av det prognostiserade 
överskottet förklaras även av ett förväntat 
positivt resultat på 60 mnkr för tekniska 
nämndens ram för rivning, sanering och 
detaljplaner.  
 
De pedagogiska nämnderna prognostiserar för 
året ett budgetöverskott med 145 mnkr. Färre 
Malmöbarn/elever i förskola och skola jämfört 
med budget, överskott för de kommunala 
förskolorna, färre helårsplatser inom 
vuxenutbildning och sfi jämfört med budget och 
ett fortsatt statsbidrag för sjuklöner under det 
första kvartalet är de främsta orsakerna till 
överskottet. 
 
De tre sociala nämnderna prognostiserar 
sammantaget ett underskott på 31 mnkr. Hälsa-, 
vård- och omsorgsnämnden och arbetsmarknads- 
och socialnämnden prognostiserar ett överskott 
på totalt 74 mnkr där 4 mnkr är relaterat till 
pandemin. Övriga positiva budgetavvikelser 
bedöms uppstå inom bland annat 
verksamheterna särskilt boende, arbetsmarknad 
och ekonomiskt bistånd samt 
förvaltningsgemensamma kostnader. Negativa 
budgetavvikelser förutspås för verksamheterna 
ordinärt boende inklusive korttidsboende samt 
individ och familjeomsorg. Arbetsmarknads- och 
socialnämndens ram för statsbidrag flyktingar 
bedöms generera ett underskott om 5 mnkr. 
Funktionsstödsnämnden prognostiserar ett 
underskott på 100 mnkr. Av den totala avvikelsen 
är -15 mnkr relaterat till pandemin som 
kommunfullmäktige beslutat om ansvarsfrihet 
för. 
 
Övriga nämnder prognostiserar sammantaget ett 
överskott på 39 mnkr, där den största posten 
utgörs av kommunstyrelsens avvikelse på 
+ 29 mnkr. 
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Coronapandemins ekonomiska påverkan på 
nämnderna fortsätter att minska. Prognosen för 
året är en positiv nettoeffekt om knappt 41 mnkr. 
Endast valnämnden, fritidsnämnden, 
kulturnämnden och funktionsstödsnämnden 
prognostiserar direkta negativa nettoeffekter av 
pandemin. 
 
Avvikelse per nämnd samt en översiktlig 
redogörelse över större budgetavvikelser följer 
under rubriken Prognostiserade budgetavvikelser i 
nämnderna (s.41). 
 

Tekniska nämnden lämnar en prognos om 
+ 75 mnkr för exploateringsverksamhet. 
 
Realisationsvinster budgeteras inte och tekniska 
nämnden lämnar en prognos om + 730 mnkr för 
året. 
 

I Malmö stads budget 2022 har intäkter från 
skatter och generella statsbidrag baserats på 
Sveriges kommuner och regioners (SKR) 
prognos från september 2021. Sedan budgeten 
beslutades har fyra prognoser lämnats från SKR. 
Den senaste prognosen från augusti månad ger 
en positiv avvikelse för skatter och generella 
statsbidrag om cirka 504 mnkr jämfört med 
budget till följd av en förväntad högre 
skatteunderlagstillväxt.  
 
Jämfört med budgeterad nivå av generella 
statsbidrag på kommuncentral nivå har tre 
generella statsbidrag erhållits under året. Malmö 
stad har erhållit 44,4 mnkr avseende den statliga 
satsningen Skolmiljarden, vilket fördelats ut till 
nämnder. De generella statsbidragen Tillfälligt stöd 
för ökade kostnader för finansiering och Tillfälligt stöd 
till kommuner med anledning av kriget i Ukraina har 
erhållits om totalt 12 mnkr för år 2022. Dessa 
medel har ej fördelats ut till nämnder och därmed 
ger de en positiv avvikelse i helårsprognosen. 
Bidraget med anledning av kriget i Ukraina avser 
även år 2023 och 8 mnkr har fördelats till nästa 
år.  
 

Finansnettot visar på en negativ budgetavvikelse 
om 94 mnkr. Beslut har tagits om att utdelning 
från Malmö stadshus AB till Malmö stad inte 
kommer att genomföras så som budgeterats för 
år 2022, vilket ger en negativ avvikelse om 
135 mnkr. Detta balanseras till viss del av ett 
högre positivt räntenetto än budgeterat. Lägre 
upplåning än budgeterat ger lägre räntekostnader 
och högre räntenivåer ger högre ränteintäkter 
avseende utlåning till bolag och 
kommunalförbund.  
 

Kommunens nettokostnader enligt 
resultaträkningen förväntas 2022 uppgå till 
21,4 mdkr, vilket innebär en ökning med 4,4 % i 
förhållande till föregående år. Samtidigt bedöms 
intäkterna från skatter och generella statsbidrag 
öka med 5 %, vilket medför ett ökat överskott 
för kommunen jämfört med 2021. Diagrammet 
visar utvecklingen av skatter och generella 
statsbidrag de senaste tio åren. 
 

 
 
I kommunens nettokostnader ingår prognoser 
för exploateringsverksamhet och 
realisationsvinster på totalt 1,2 mdkr 2022. 
Rensat från sådana intäkter uppgick 
verksamhetens underliggande nettokostnader till 
22,6 mdkr.  
 
Sett över perioden 2018–2022 förväntas intäkter 
från exploateringsverksamhet och 
realisationsvinster uppgå till i genomsnitt 1 mdkr 
per år. Rensat från sådana intäkter var 
ökningstakten för verksamhetens underliggande 
nettokostnader i genomsnitt 4,6 % per år under 
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perioden. Ökningstakten för intäkter från skatter 
och generella statsbidrag var även den i 
genomsnitt 4,6 % under samma period. Detta 
innebär att kommunens resultat exklusive 
exploateringsverksamhet och realisationsvinster 
ligger på en jämn nivå under perioden. 
 
Nedan beskrivs nettokostnadsutvecklingen i 
nämndernas verksamhet enligt kommunens 
internredovisning. Det innebär att här även ingår 
finansiella samt interna poster såsom internränta, 
PO-pålägg, intern försäljning och fördelningar. 
Nettokostnadsutvecklingen i tabellen omfattar 
inte nämndernas ramar för realisationsvinster, 
exploateringsverksamhet eller rivning, sanering 
och detaljplaner. Kommuncentral finansiering 
omfattas inte heller. 
 

 
 
För pedagogisk verksamhet förväntas 
nettokostnaderna i år sammantaget uppgå till 
10 194 mnkr, vilket är en ökning med 3,9 % 
sedan föregående år. För perioden januari–
augusti har nettokostnaden ökat med 1,3 %. 
Årets ökning förväntas vara något högre än 
föregående år då nettokostnaden ökade med 
3,7 %.  
 
Den förändrade nettokostnaden är bland annat 
en konsekvens av förändringar i Malmös 
befolkning, där det blir allt fler barn i grundskole- 
och gymnasieålder och färre i förskoleålder. Av 
tabellen nedan framgår hur mycket av den 
förändrade nettokostnaden som beror på 
volymförändringar till följd av fler eller färre 
invånare och/eller en förändrad efterfrågan. 
Förutom förändrade volymer påverkas 
nettokostnadsökningen också av pris- och 

löneutvecklingen, politiska beslut och andra 
händelser i omvärlden och verksamheten.  
 

 
 
För verksamheten inom de tre sociala nämnderna 
prognostiseras i år en ökning av 
nettokostnaderna med totalt 245 mnkr eller 
2,7 % till totalt 9 395 mnkr. Under perioden 
januari–augusti har nettokostnaden ökat med 
1,6 %. Årets ökning bedöms bli något lägre än 
föregående år då nettokostnaden ökade med 
3,6 %. Tabellen nedan visar förändringarna av 
relevanta volymer för några av de verksamheter 
som ligger inom de tre sociala nämndernas 
ansvarsområden. 
 

 
 
Inom omsorgen om äldre och funktionshindrade 
prognostiseras en ökning av brukare inom 
ordinärt och särskilt boende efter två år av 
minskad efterfrågan inom dessa boendeformer 
under pandemin. Inom funktionsstödsnämndens 
ansvarsområde prognostiseras en ökning inom de 
flesta verksamhetsområden förutom LSS-boende. 
Inom arbetsmarknads- och socialnämnden 
prognostiseras en ökning av 
institutionsplaceringarna samtidigt som antal 
hushåll med ekonomiskt bistånd och antal 
boendedygn för hemlösa förväntas minska. 
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Kulturnämndens och fritidsnämndens samlade 
nettokostnader bedöms minska med 0,3 % i 
förhållande till föregående år. Detta beror främst 
på att intäkterna från nämndernas 
besöksanläggningar har ökat i och med att 
pandemirestriktionerna inte finns kvar. 
 
Området infrastruktur och miljö omfattar 
tekniska nämnden, miljönämnden och 
stadsbyggnadsnämnden. Nettokostnaden för 
verksamheterna förväntas öka med totalt 22 % 
jämfört med föregående år vilket huvudsakligen 
beror på förändrade redovisningsprinciper i 
tekniska nämnden avseende 
exploateringsersättningar samt generella 
kostnadsökningar efter återgång till normala 
nivåer efter coronapandemin. 
 
I övrigt ingår kommunfullmäktige, 
revisorskollegiet, valnämnden, 
överförmyndarnämnden, kommunstyrelsen, 
servicenämnden samt intäktsramen statsbidrag 
flyktingar som hanteras av arbetsmarknads- och 
socialnämnden. Nettokostnaderna för övrig 
verksamhet prognostiseras öka med 238 mnkr i 
förhållande till föregående år. Denna förändring 
beror på minskat statsbidrag för flyktingar till 
följd av minskat flyktingmottagande, ökat 
kommunbidrag för servicenämnden till följd av 
omorganisation av IT och digitalisering samt 
ökade nettokostnader för valnämnden under 
valåret 2022. 
 

För helåret prognostiserar nämnderna en 
sammantagen investeringsvolym om 2 380 mnkr, 
vilket är 452 mnkr lägre än budgeterat. De 
senaste åren har inte nämnderna genomfört 
investeringar motsvarande budgeterade nivåer. 
Utifrån detta har investeringsnivån för budget 
2022 justerats ned med 10 %, vilket motsvarar 
280 mnkr jämfört med nämndernas totala äskade 
nivå. Justeringen är gjord på kommuntotal nivå 
och inte på de enskilda nämnderna. Om 
budgeten legat kvar på den äskade nivån hade 
prognosen varit 732 mnkr lägre än budget. 
 
I förhållande till utfallet 2021 innebär årets 
prognos en ökad investeringsvolym med 
553 mnkr. Servicenämnden och tekniska 
nämnden är de nämnder som har störst 

investeringsvolymer. 
 
Under 2022 har kommunfullmäktige fattat beslut 
om att förvärva aktier i Copenhagen Malmö Port 
AB vilket höjt investeringsramen med 202 mnkr. 
Denna budgetpost ligger under 
finansiering. Prognosen är att hela det 
budgeterade beloppet kommer användas under 
innevarande år. 
 

Servicenämndens prognos för investeringar 
uppgår till 1 100 mnkr vilket är 500 mnkr lägre än 
budget och 300 mnkr lägre än Ekonomisk prognos.  
 
Den sänkta prognosen beror främst på projekt 
som är försenade i beslutsprocessen eller i 
projekterings- och byggprocessen.  
 
Projekt som är försenade i beslutsprocessen är 
främst nybyggnationen av Glasblåsarens förskola. 
Projekt som blivit försenade i projekterings- eller 
byggprocessen är bland annat ombyggnationerna 
av Pildammsskolan och Kungshögsskolan samt 
nybyggnationerna av Mölledals LSS och 
Djupadals idrottshall. 
 
2021 startade den nya IT och 
digitaliseringsavdelningen på 
serviceförvaltningen. Den nya IT-organisationen 
identifierade ett ackumulerat behov av IT-
investeringar inom området Digitalisering för att 
klara välfärdsutmaningarna. En särskild IT-
investeringsram om 100 mnkr lades centralt 
under Finansiering. Avrop från 
investeringsramen ska göras av servicenämnden. 
Prognosen för innevarande år är att inga avrop 
kommer göras och prognosen är därmed 100 
mnkr lägre än budget. 
 

Tekniska nämnden inklusive hamnanläggningar 
lämnar en prognos för investeringar som uppgår 
till 860 mnkr vilket är 127 mnkr lägre än budget 
och 340 mnkr lägre än Ekonomisk prognos.  
 
Prognosen för Exploatering uppgår till 350 mnkr 
och ligger i linje med budget. 
Prognosen för Storstadspaketet uppgår till 
101 mnkr vilket är 79 mnkr lägre än budget. 
Avvikelsen beror främst på fördröjningar av olika 
slag då vissa projekt skjutits framåt i tiden. 
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Prognosen för Mobilitet uppgår till 36 mnkr vilket 
är 3 mnkr högre än budget.  
 
Prognosen för Offentlig Miljö uppgår till 225 mnkr 
vilket är 7 mnkr lägre än budget.  
 
Prognosen för Fastighetsförvärv uppgår till 78 mnkr 
vilket är 14 mnkr lägre än budget. I Ekonomisk 
prognos inkluderades ett större förvärv vilket inte 
ingår i prognosen nu eftersom tillträdet inte 
väntas ske innan slutet av 2022.  
 
Prognosen för Fastigheter/byggnader uppgår till 62 
mnkr vilket är 8 mnkr lägre än budget.  
 
Prognosen för Hamnanläggningar uppgår till 
8 mnkr vilket är 22 mnkr lägre än budget. 
Avvikelsen beror på att ett projekt förskjutits i 
tid. 
 

De övriga nämnderna investerar främst i 
inventarier. Sju av de övriga nämnderna gör 
bedömningen att deras investeringar kommer att 
ligga i nivå med budget.  
 
Vidare aviserar kommunfullmäktige, 
kommunstyrelsen, förskolenämnden och 
funktionsstödsnämnden att hela det budgeterade 
investeringsbeloppet inte kommer användas 
under 2022. 
 
Enligt arbetsmarknads- och socialnämndens 
bedömning i Ekonomisk prognos skulle de samlade 
investeringsutgifterna inte överstiga budgeten på 
10 mnkr. Under hösten 2022 genomförs en 
större flytt av verksamheter vilket medför ökade 
investeringsutgifter. En genomgång visar att 
utgifterna kan komma att uppgå till 15 mnkr. 
Nämnden ansöker därför i samband med denna 
delårsrapport hos kommunstyrelsen om utökad 
investeringsram till 15 mnkr för 2022. 
 

Före påbörjande av ett investeringsobjekt ska 
nämnd inhämta objektsgodkännande från 
kommunstyrelsen om totala bruttoutgiften för 
objektet överstiger 15 mnkr. Om totala 
bruttoutgiften för objektet överstiger 50 mnkr 
ska kommunfullmäktige lämna 

objektsgodkännande. Under perioden har tio 
beslut, varav två är utökningar, tagits gällande 
objektsgodkännande om totalt 738 mnkr.  
 
Uppföljning av fattade beslut om 
objektsgodkännande återfinns i tabeller på sidan 
57 och framåt.  
 

Räntebärande nettofordran/nettoskuld består av 
placerade och utlånade medel minus upptagna 
lån. Storleken på räntebärande 
nettofordran/nettoskuld visar hur mycket 
kommunen behöver låna för att finansiera sina 
investeringar. Det beror i sin tur framför allt på 
hur stora investeringarna förväntas bli och det 
prognostiserade resultatet. Kommunens 
räntebärande nettoskuld, vari även 
pensionsavsättningen ingår, prognostiseras 
att övergå till en nettofordran om cirka 90 mnkr 
vid årets slut. Förklaringen är det prognostiserade 
positiva resultatet.  

 

Soliditeten visar hur stor del av kommunens 
tillgångar som finansierats med eget kapital och 
är ett mått på det långsiktiga finansiella 
handlingsutrymmet. Soliditetsutvecklingen beror 
på förändringen av eget kapital i förhållande till 
totala tillgångar. 
 
Soliditeten vid årets slut förväntas uppgå till 49 % 
vilket är en ökning med 2 procentenheter i 
förhållande till 2021. Detta förklaras av att det 
egna kapitalet stärkts med ett högre resultat samt 
av en lägre låneskuld. Soliditeten inklusive den 
del av pensionsförpliktelsen som redovisas som 
ansvarsförbindelse förväntas uppgå till 39 % 
vilket är på en högre nivå jämfört med 2021. 
Ansvarsförbindelsen minskar i takt med att 
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anställda tar ut sin pension. Diagrammet nedan 
visar soliditetens utveckling de senaste fem åren. 
 

 
 
Skuldsättningsgraden är ett mått på relationen 
mellan skulder och balansomslutningen. Vid årets 
slut prognostiseras skuldsättningsgraden ligga på 
51 % vilket är 2 procentenhet lägre än föregående 
år. Diagrammet nedan visar 
skuldsättningsgradens utveckling och fördelning 
de senaste fem åren. 
 

 
 

Av årets prognostiserade kostnader utgörs 
1 126 mnkr av pensionskostnader (inklusive 
finansiell kostnad). Tabellen visar de olika delarna 
av pensionskostnaderna och hur de förväntas 
förändras jämfört med föregående år. Avsatt till 
pensioner exklusive ÖK-SAP (överenskommelse 
om särskild avtalspension) ligger på en lägre nivå 
i prognosen för år 2022 jämfört med utfallet för 
år 2021. Detta förklaras av engångskostnader 
2021 avseende framför allt ändrat 
livslängdsantagande. Då kommunen redovisar 

 
4 Blandmodellen innebär att pensionsförmåner som 

intjänats före år 1998 redovisas som 
ansvarsförbindelse, utanför balansräkningen, medan 

pensionsförpliktelser enligt den så kallade 
blandmodellen4 redovisas utbetalningar av 
pensionsförpliktelser intjänade före 1998 som en 
kostnad. Denna kostnad prognostiseras till 
307 mnkr. 
 

  
 
Malmö stad har pensionsförpliktelser till anställda 
och före detta anställda som vid årets slut 
beräknas till 7 351 mnkr, inklusive särskild 
löneskatt. Skulden för bland annat 
förmånsbestämd ålderspension redovisas i 
balansräkningen och prognostiseras till totalt 
2 803 mnkr. Ansvarsförbindelsen förväntas 
uppgå till 4 548 mnkr och består till största del av 
pensioner som intjänats fram till 19985. Detta 
betyder att 62 % av Malmö stads 
pensionsförpliktelse ligger utanför 
balansräkningen. Totalt förväntas förpliktelsen 
under året minska med 118 mnkr.  
 

 

pensionsförmåner som intjänats från och med 1998 
redovisas som avsättning inom balansräkningen.  
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Enligt den kommunala redovisningslagen ska 
kommunen göra en balanskravsutredning. Det 
prognostiserade resultatet för 2022, justerat för 
realisationsvinster, visar att kommunen kommer 
att uppfylla kravet på ekonomisk balans. 
Avsättning av medel till resultatutjämningsreserv 
beslutas i samband med årsredovisningen. 
 

 

I samband med delårsrapport och årsredovisning 
ska kommunen göra en bedömning av 
kommunens ekonomiska ställning och om den 
ekonomiska hushållningen är god. Bedömningen 
för Malmö stad som görs i följande avsnitt utgår 
från resultatet och investeringsnivåerna samt 
uppfyllelsen av det finansiella målet och 
kommunfullmäktiges mål. I bedömningen av 
kommunfullmäktiges mål ingår även de helägda 
bolagen. Bedömningen av god ekonomisk 
hushållning för bolagen görs separat. 
 
Det prognostiserade resultatet för Malmö stad 
2022 uppgår till totalt +1 617 mnkr. Malmö stads 
ekonomiska resultat har sedan 2017 årligen 
uppgått till mer än 4 % av skatter och generella 
statsbidrag och prognosen för 2022 ligger på 
7 %.  
 
Det prognostiserade balanskravsresultatet, det vill 
säga årets resultat exklusive realisationsvinster, 
uppgår enligt prognosen till 887 mnkr vilket 

innebär att kommunen kommer att uppfylla 
kravet på ekonomisk balans. 
Balanskravsresultatet har varit positivt under flera 
år och avsättningar har kunnat göras till 
resultatutjämningsreserven som vid ingången av 
år 2022 uppgick till knappt 4,8 mdkr 
Resultatutjämningsreserven är avsedd att täcka 
negativa resultat som uppstår till följd av en svag 
intäktsutveckling i en lågkonjunktur. Avsättning 
av medel till resultatutjämningsreserv beslutas i 
samband med årsredovisningen. 
 
För helåret prognostiserar nämnderna en 
sammantagen investeringsvolym om  
2 380 mnkr, vilket är 452 mnkr lägre än 
budgeterat. De senaste åren har inte nämnderna 
genomfört investeringar motsvarande 
budgeterade nivåer. 

Kommunfullmäktige har fastställt ett finansiellt 
mål att Malmö stad ska ha en hållbar ekonomisk 
utveckling. Målet är långsiktigt och avser att 
trygga en hållbar ekonomisk utveckling över tid. 
Hållbarheten i ekonomin mäts genom att följa tre 
indikatorer. Indikatorerna mäts i relation till 
skatter, generella statsbidrag och utjämning. 
Utifrån den redovisade utvecklingen av de tre 
indikatorerna kan den ekonomiska utvecklingen 
beskrivas som hållbar baserat på att samtliga 
indikatorer ligger i nivå eller bättre än den 
budgeterade nivån. Indikatorerna och dess 
målvärde beskrivs nedan. 
 
Indikator: Årets resultat 
Målvärdet: Årets resultat ska uppgå till minst ett 
nollresultat 
 
Inriktningen är att resultatet över tid ska uppgå 
till 1 % av skatter, generella statsbidrag och 
utjämning. För 2022 är den budgeterade nivån på 
indikatorn ett nollresultat. Det prognostiserade 
resultatet uppgår till 7 %. 
 
Indikator: Lånekvot  
Målvärdet: Räntebärande nettolån ska uppgå till 
högst 30 % av skatteintäkter, generella statsbidrag 
och utjämning.  
 
Lånekvoten visar nettolånen 
(nettofordran/nettoskuld exklusive 
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pensionsavsättning) i förhållande till intäkterna 
från skatter, generella statsbidrag och utjämning. 
För 2022 har räntebärande nettotillgång 
budgeterats till 796 mnkr, vilket ger en lånekvot 
på 3,5 %. Ett högre resultat och lägre 
investeringsnivå än budgeterat innebär att 
skulden inte ökar som budgeterat. 
Nettotillgångarna prognostiseras till 2 894 mnkr 
för år 2022, vilket innebär en positiv lånekvot om 
12,6 %. 
 
Indikator: Avskrivning och ränta 
Målvärdet: Relationen mellan finansnetto samt 
avskrivningar och skatteintäkter, generella 
statsbidrag och utjämning ska följas.  
 
Den prognostiserade kapitalkostnadsnivån för år 
2022 uppgår till 5,6 %, vilket är något högre än 
budget. Den högre nivån förklaras av att den 
budgeterade utdelningen om 135 mnkr från 
Malmö stadshus AB till Malmö stad inte kommer 
att genomföras under 2022.  
 

 

Sammantaget visar bedömningen av 
måluppfyllelse för mandatperioden (2020–2022) 
samt avstämningen för år 2022 att 
kommunfullmäktigemålen till övervägande delen 
kommer att vara uppnådda vid mandatperiodens 
slut. 

Den sammantagna bedömningen är att Malmö 
stad har en fortsatt stark ekonomisk ställning och 
att den ekonomiska hushållningen är god, vilket 
ger förutsättningar att möta en framtida 
utveckling och de ekonomiska utmaningar det 
kan komma att innebära. 
 
Intäkts- och resultatutvecklingen för kommunens 
bolag och kommunalförbund är generellt god. 
Störst prognostiserat resultat efter finansiella 
poster redovisas av MKB Fastighets AB.  

Coronapandemin i början av 2022 har framför 
allt påverkat verksamheten för Copenhagen 
Malmö Port AB, Malmö kommuns 
parkeringsaktiebolag samt Malmö Live 
Konserthus AB och Malmö Stadsteater AB. 
Trots detta bedöms den ekonomiska 
hushållningen för kommunens bolag som god.  
 
Bedömning av god ekonomisk hushållning för 
kommunalförbunden VA SYD och 
Räddningstjänsten Syd görs av respektive 
förbund.  

De ekonomiska förutsättningarna har förändrats 
snabbt under året och det är svårt att förutsäga 
framtida förändringar. Inflationen har stigit i 
Sverige och omvärlden. Det påverkar alla 
ekonomiska sektorer och urholkar köpkraften för 
företag, hushåll och kommuner. Flera faktorer 
kopplade till pandemin och Rysslands invasion av 
Ukraina har bidragit till denna utveckling där 
bland annat el- och gaspriser har stigit i Europa. 
 
För att få ner den höga prisökningstakten har den 
svenska centralbanken liksom centralbanker 
världen över höjt sina styrräntor i snabb takt.  
 
Exempel på osäkerhetsfaktorer som kan komma 
att påverka tillväxt, efterfrågan och utvecklingen 
framåt är bland annat elförsörjning, 
kompetensbrist och eventuella 
beteendeförändringar. Elbrist och de kraftigt 
höjda elpriserna driver upp kostnaderna för 
elintensiva företag och eldar på inflationen, 
samtidigt som det lokalt riskerar att begränsa 
befintliga företags expansionsutsikter och stadens 
möjlighet till nya näringslivsetableringar. 
 
I nuläget är efterfrågan på arbetskraft stor och  
brist på arbetskraft och utmaningen i att hitta rätt 
kompetens riskerar att bli en begränsande faktor 
för olika aktörer, vilket i sig kan påverka 
tillväxttakten. Samtidigt kan inflationen och 
kompetensbristen få högre löneökningar som 
följd. Konjunkturavmattningen kommer dock 
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med tiden att synas på arbetsmarknaden och 
sysselsättningsgraden väntas börja vända nedåt 
nästa år. Matchningsproblematik och hög 
arbetslöshet riskerar att bli fortsatta utmaningar i 
Malmö.   

Under det senaste året har priset på el ökat 
kraftigt och utvecklingen tilltog efter Rysslands 
invasion av Ukraina. Malmö stad har ett 
kommunövergripande elavtal som gäller alla 
förvaltningar. Befintligt avtal avseende 
elleveranser innebär att staden sedan tidigare 
säkrat elpriset motsvarande 85 % av 
förbrukningen under 2022. Därmed har inte 
kostnadsutvecklingen för energi fått så stort 
genomslag för Malmö Stad under 2022.  
 
Från och med 2023 finns ett nytt upphandlat 
avtal där diskussioner internt och med 
leverarantören har resulterat i att prissäkringen 
för 2023 för närvarande föreslås omfatta 45 % av 
förbrukningen. Skälet att säkra priset för en 
mindre volym under 2023 är att elmarknaden för 
närvarande är turbulent och osäker på grund av 
konsekvenser som följt av kriget i Ukraina. 
Bedömningen i nuläget är att det är bättre att 
köpa in en större andel med rörligt pris för att 
undvika en inlåsning till högt fast pris. 
EU-kommissionen har meddelat att de avser att 
vidta nödåtgärder för att minska problemen på 
elmarknaden, samt eventuellt vidta mer 
omfattande strukturreformer på längre sikt. 
Sedan detta kommunicerats har marknaden blivit 
stabilare och priserna har börjat sjunka något.  
 
Eon har aviserat om 20 % höjning av 
fjärrvärmetaxan för år 2023. Detta kommer 
påverka stadens kostnader för uppvärmning i de 
fastigheter som ägs av Malmö Stad främst hos 
serviceförvaltningen och MKB Fastighets AB. 

Arbetet med storstadspaketet fortsätter under 
kommande år. Storstadspakets 
infrastrukturobjekt innebär satsningar på 
kollektiv- och cykeltrafik fram till 2031. 

Nämnden kommer därutöver, genom sitt 
samlade ansvar för kommunens 
exploateringsverksamhet, att bidra till 
uppfyllandet av bostadsåtagandet om totalt 26 
750 nya bostäder fram till 2035. Köpenhamn är 
utsedd att vara arkitekturhuvudstad 2023. I 
samverkan med Köpenhamn kommer Malmö 
stad lyfta stadsplaneringens och arkitekturens roll 
i hållbar stadsutveckling. Flera av stadens 
nämnder är delaktiga i samarbetet. 
 

Under våren har Malmö blivit utsedd till en av 
100 europeiska städer i en särskild satsning med 
målet att bli helt klimatneutrala 2030. Att vara en 
utsedd stad innebär särskilda medel, tillgång till 
forskning och samarbeten, samt att möjligheterna 
att få stöd via andra EU-satsningar ökar. 
Stadsbyggnadsnämnden kommer ge klimatfrågan 
utrymme i ett kontinuerligt samarbete över 
nämnds- och förvaltningsgränserna, med 
akademin och med Länsstyrelsen Skåne, Region 
Skåne och andra marknadsaktörer. 

Från och med den 1 juli 2022 gäller nya 
kursplaner för grundskolan och grundsärskolan. 
Implementeringsarbetet med de förändrade 
kursplanerna har pågått under hela föregående 
läsår och kommer fortsatta att pågå i 
grundskoleförvaltningen under innevarande läsår. 
I den nya läroplanen uttrycks särskilt skolans 
uppdrag att arbeta specifikt med problematiken 
hedersrelaterat våld och förtryck.  
Ny lagstiftning gäller även för förskolan som från 
och med 1 juli 2023 blir skyldiga att ta kontakt 
med vårdnadshavare för att informera om 
förskolans syfte och barns rätt till förskola. Det 
blir även obligatoriskt för kommunerna att 
erbjuda förskola bland annat till barn som har 
bott i Sverige en kort tid. Barn som ska fylla tre 
år ska ha en reserverad plats på förskolan, även 
om inte vårdnadshavarna har ansökt om det.  
Inom gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
ses en minskning av efterfrågan inom såväl sfi 
som inom vuxenutbildning på grundläggande och 
gymnasial nivå. Fokus under 2022 och 2023 är att 
skapa förutsättningar för en utökning av 



 

27 
 

yrkesprogrammen på gymnasiet för att möta 
regionala och nationella kompetensbehov.  
 

För att nå ut till och inkludera fler unga i 
kulturnämndens verksamheter samt förbättra 
ungas förutsättningar görs olika satsningar. För 
att säkerställa att barn i förskola, grundskola och 
gymnasium varje år får ta del av ett kvalitativt 
kulturutbud kommer kulturnämnden hösten 
2022 införa ett gemensamt basutbud av 
kulturaktiviteter att erbjuda förskolor och skolor. 
För fritidsnämnden har det i samverkan med 
föreningslivet skett ett arbete för att återaktivera 
barn och unga efter coronapandemin. Nämnden 
ser en återhämtning av deltagartillfällen både 
inom föreningslivet och i nämndens verksamhet, 
i vissa fall ses även en ökning jämfört med 2019. 
 

Under sommaren 2022 har förslag om införande 
av en äldreomsorgslag lagts fram: Nästa steg - 
Ökad kvalitet och jämlikhet i vård och omsorg för äldre 
personer (SOU 2022:41). Lagen ska vara ett stöd 
för huvudmännen och tydliggöra bland annat det 
gemensamma ansvaret för region och kommun 
för primärvård för äldre. Lagen anger mål för 
äldreomsorgen som handlar om förebyggande 
perspektiv, hälsofrämjande arbete, stödja 
funktionsförmåga, tillgänglig vård. Hjälpen ska 
utformas utifrån personens individuella behov 
och den enskilde och närstående ges 
förutsättningar för delaktighet och inflytande.  
 

Inom funktionsstödsnämnden konstaterar 
nämnden ett förändrat och utökat stödbehov 
inom nämndens olika målgrupper som skett över 
tid. Utöver volymökningar inom vissa insatser ses 
också en allt större komplexitet i ärendena vilket 
kräver en utökad bemanning. Omställningen till 
nära vård ska vara genomförd till 2027 och berör 
samtliga nämndens verksamheter. Arbetet med 
omställningen sker tillsammans med 
socialförvaltningarna, skolförvaltningarna samt 
med primärvård och slutenvård där barn- och 

ungdomspsykiatrin och vuxenpsykiatrin är viktiga 
aktörer.  
 
Inom arbetsmarknads- och socialnämnden pågår 
ett arbete med att ställa om från att köpa insatser 
från externa aktörer till fler interna insatser i egen 
regi. Syftet med omställningen är att öka 
kvaliteten, effektiviteten och tillgängligheten i 
verksamheten. Det råder stor osäkerhet kring vad 
Rysslands invasion av Ukraina kommer att 
innebära för arbetsmarknads- och socialnämnden 
på längre sikt. Nämnden rapporterar att 
mottagande av skyddsbehövande från Ukraina 
påverkar andra delar av verksamheten mer 
indirekt. I arbetet med att frigöra 
evakueringsplatser har exempelvis vissa hushåll 
inte kunnat beviljas boendeinsatser i egen regi, 
när platser behövt reserveras till flyktingar. 

De största utmaningarna inom personalområdet 
framöver, både för nämnder och bolag, hänger 
samman och handlar om att fortsätta säkerställa 
en god och säker arbetsmiljö för alla medarbetare 
och om att långsiktigt säkerställa en god 
kompetensförsörjning. Det pågår samtidigt flera 
stora förändringar inom till exempel arbetsrätten 
och tjänstepensionsavtalet men också insatser för 
att säkerställa en god en arbetsmiljö och 
kompetensförsörjning som kommer att påverka 
utvecklingen framöver. 

Under 2022 genomförs flera stora förändringar 
av den svenska arbetsrätten som kommer att 
påverka medarbetare och chefer framöver. Den 1 
oktober sker förändringar i Lagen om 
anställningsskydd (LAS) och med medföljande 
ändringar i Allmänna bestämmelser (AB). Den nya 
regleringen innebär bland annat att en 
presumtion för heltid införs, att allmän 
visstidsanställning (AVA) upphör och en ny grund 
för tidsbegränsning införs, särskild 
visstidsanställning (SÄVA). SÄVA medför ett 
snabbspår vad gäller företrädesrätt till 
återanställning samt konvertering till 
tillsvidareanställning. Därutöver införs lättnader 
för en arbetsgivare som säger upp på grund av 
personliga skäl. 
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De nya reglerna kommer bland annat att innebära 
utmaningar vid beräkning av anställningstid, att 
få systemen att kunna hantera de komplicerade 
övergångsreglerna, ny bedömning av sakliga skäl 
vid uppsägning i stället för saklig grund och en 
ökad hantering av övertalighet och 
omplaceringsutredningar.  
 
Förändringar i LAS vad gäller 
Arbetsvillkorsdirektivet gäller från 29 juni. De nya 
reglerna medför ett större krav på arbetsgivare 
bland annat vad gäller informationsplikt 
gentemot arbetstagaren vid ingången av en 
anställning.  

Utifrån Arbetsmiljöverkets inspektion 2021 har 
ett flertal åtgärder tagits fram som kommer att 
implementeras under 2022 och framöver. Bland 
annat har nya rutiner och en uppföljningsmodell 
för det systematiska arbetsmiljöarbetet (SAM) 
tagits fram. Syftet med åtgärderna är att ge 
organisationer möjlighet att planera, arbeta och 
organisera mer effektivt och skapa ett aktivt 
arbetsmiljöarbete i alla beslutsnivåer. 
 
Den 1 januari 2023 införs det nya 
tjänstepensionsavtalet AKAP-KR för anställda 
inom kommuner och regioner samt företag som 
är medlemmar i arbetsgivarorganisationen 
Sobona. Avtalet innebär höjda och trygga 
pensioner för medarbetare. Avtalet är enklare och 
mer lättförståeligt och ger arbetsgivaren en ökad 
möjlighet att förutse och budgetera 
pensionskostnaderna.  
 
Malmö stad arbetar aktivt med den lokala 
lönebildningsprocessen. Lönebildningsprocessen 
påverkas av ett flertal faktorer som kan variera 
över tid och ha olika påverkan på lönebildningen. 
Reallöneförändringar är inte en enskild faktor i 
lönebildningsprocessen. Det finns en risk med att 
försöka kompensera för inflationen med höga 
löneökningar då det riskerar att bidra till en löne- 
och inflationsspiral. 

Malmö stads förvaltningar och bolag står precis 
som andra kommuner och övriga sektorer 
fortsatt inför stora kompetensutmaningar. 
Minskad tillgång på arbetskraft och ökad 

efterfrågan på välfärdstjänster kommer att ställa 
högre krav på förvaltningar och bolag som en 
attraktiv arbetsgivare. Det är därför viktigt att 
fortsatta att prioritera långsiktiga åtgärder och 
satsningar vad gäller att behålla, utveckla och 
rekrytera medarbetare. 
 
Det finns ett ökat behov av livslångt lärande för 
att säkerställa kompetensförsörjningen. Under 
året har en kommunövergripande 
kompetensmodell tagits fram för stadens alla 
yrkesgrupper med syftet att säkerställa 
kompetensutveckling utifrån både verksamhetens 
behov och individens önskemål.  
 
I Malmö stad kommer arbetet med Kompetens- och 
omställningsavtalet (KOM-KR) fortsätta för att 
kunna möta framtida kompetensbehov och 
samtidigt minimera riskerna för arbetsbrist. 
Upphandling och införande av stödsystem för att 
producera, publicera och administrera utbildning, 
ett så kallat Learning Management System (LMS), 
pågår. Arbetet med Framtidens arbetsplats (FAP), 
att skapa trygga anställningar och ett förlängt arbetsliv 
är också viktiga delar i det fortsatta 
kompetensförsörjningsarbetet i Malmö stad.  

Det finns ett stort behov av att utbilda och 
utveckla ledare för att hantera nya arbetssätt. Det 
är idag relativt hög chefsomsättning och fortsatt 
har många chefer fler än 30 anställda. 
Förutsättningarna för chefer är avgörande för att 
ge hela organisationen bättre förutsättningar. Det 
är därför fortsatt viktigt att arbeta med att ge 
chefer goda förutsättningar i sitt chefsuppdrag.  

Malmö gick in i 2022 med en relativt stark 
ekonomisk ställning. Såväl kommunkoncernen 
som Malmö stad har redovisat ett större 
överskott i boksluten de senaste sju åren. Även 
prognosen för år 2022 visar på större överskott. I 
huvudsak förklaras årets prognostiserade 
överskott av högre skatteintäkter, 
realisationsvinster (vilka ej budgeteras), överskott 
inom exploateringsverksamhet och inom 
nämndernas verksamhet.  
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Bland bolagen är det framför allt MKB Fastighets 
AB och Sydskånes avfallsaktiebolag (SYSAV) 
som de senaste åren lämnat större positiva 
resultat. 
 
Såsom tidigare har konstaterats kommer det 
ekonomiska utrymmet i kronor även 
fortsättningsvis att öka i takt med befolkningen 
växer. Utmaningen att utrymmet inte ökar i 
samma takt som befolkningens behov kvarstår.  
Det beror framför allt på att andelen i 
befolkningen i arbetsför ålder minskar och att 
andelen barn och ungdomar samt den äldre 
befolkningen ökar. Rysslands invasion av Ukraina 
och dess effekter på världsekonomin kommer 
fortsatt att påverka kommunens ekonomiska 
förutsättningar.   
 
I slutet av år 2021 beslutades det om ett nytt 
pensionsavtal för kommuner och regioner, vilket 
kommer att träda i kraft 1 januari 2023. Avtalet 
innebär högre kostnader då avtalet innebär högre 
avgiftsnivåer samt att inflationsnivån får större 
påverkan i detta avtal än det tidigare.  
 
Sveriges kommuner och regioner skriver följande 
i sitt senaste cirkulär från augusti: 
 
”I reala termer växer skatteunderlaget med 0,9 % 
per år 2022–2025, att jämföra med de senaste tio 
årens genomsnitt på 1,7 %. Det är en real 
nedväxling med 0,8 procentenhet, nästan en 
halvering. Trots den nominella uppväxlingen 
urholkas alltså kommunsektorns köpkraft 
drastiskt. Under 2023 faller köpkraften med 
nästan  
2 %, jämfört med året innan. Skatteunderlagets 
utveckling kommande år kan således inte 
förväntas räcka till att finansiera en ökad 
kommunal verksamhetsvolym i samma 
utsträckning som under den senaste 
tioårsperioden. Samtidigt är den demografiska 
utmaningen nu än större: de som arbetar ska 
försörja allt fler (yngre och äldre) och inte minst 
de ökade behoven av omsorg och vård av äldre 
förutsätter allt större resurser. Anledningen till de 
snabbt stigande kommunala utgifterna är att de 
priser och löner som påverkar kommuners 
kostnader nu stiger snabbare. Detta är delvis en 
följd av den allmänna prisuppgången vi ser under 
prognosperioden (2023–2025) och delvis en följd 
av det nya pensionsavtalet med högre premier.” 

 
Såväl nämnder som bolag och kommunalförbund 
planerar för stora investeringsvolymer under 
kommande år. Malmö stad växer vilket ger 
upphov till ett ökat investeringsbehov i bland 
annat bostäder, lokaler för samhällsservice, 
infrastruktur och exploatering. Investeringarna i 
bolag och kommunalförbund avser framför allt 
VA-anläggningar och bostäder.  Det finns en viss 
osäkerhet kring investeringstakten de närmsta 
åren till följd av framför allt konjunkturläget, 
prisutveckling och komponentbrist.  De ökade 
investeringarna kommer att innebära ett ökat 
finansieringsbehov främst i form av ökad 
upplåning.   
 



 

30 
 

 

 
 



 

31 
 

 

 
 



 

32 
 

 

 
 



 

33 
 

 

 

 



 

34 
 

Kommunens redovisning utgår från lagen om 
kommunal bokföring och redovisning, LKBR, 
(2018:597) och rekommendationer från Rådet för 
kommunal redovisning, RKR, om inget annat 
anges. Därutöver följs det regelverk och den 
normgivning som gäller för övriga sektorer i 
samhället och som innefattas i begreppet god 
redovisningssed. 
  

Under året beslutade extra generella statsbidrag 
såsom skolmiljarden och stöd åt socioekonomiskt 
utsatta områden har i delårsrapporten 
periodiserats schablonmässigt från och med den 
månad beslut om bidraget fattats till och med 
december 2022. Malmö stad har också erhållit 
generellt statsbidrag avseende utökad bemanning 
av sjuksköterskor på särskilda boenden. Beslut 
fattades i juni 2022 och bidrag får användas 
under åren 2022 och 2023. Bidraget har 
periodiserats schablonmässigt från juni 2022 till 
och med december 2023. På samma sätt har 
statsbidrag från Migrationsverket avseende 
tillfälligt stöd till kommuner med anledning av 
kriget i Ukraina, beslutade i juni 2022 med 
användning under 2022 och 2023, periodiserats 
från juni 2022 till och med december 2023. 
 

I årsredovisningen 2020 ändrade kommunen 
redovisningsprincip avseende intäkter för 
gatukostnadsersättning och exploateringsbidrag 
så att dessa intäktsredovisas i takt med 
färdigställandet av investeringen i 
överensstämmelse med RKR R2 Intäkter. 
Korrigering har under åren 2020 och 2021 gjorts 
på en kommunövergripande nivå. Från och med 
2022 har korrigeringen gjorts på detaljnivå inom 
tekniska nämndens ansvarsområde vilket har 
inneburit att 885 mnkr avseende tidigare erhållen 
gatukostnadsersättning bokats om från långfristig 
skuld till eget kapital. 
 

Kommunen har i övrigt inte ändrat några 
redovisningsprinciper eller beräkningsmetoder 
jämfört med årsredovisningen 2021. 
 

Sammanställda räkenskaper har upprättats enligt 
samma metod och följt samma 
redovisningsprinciper jämfört med 
årsredovisningen 2021.  
 
Från och med 2022 ingår även bolagen Boplats 
Syd AB och Minc i Sverige AB i sammanställda 
räkenskaperna. Bolagen ägs till 100 % av Malmö 
Stadshus AB. Deras omsättning och 
balansomslutning har tidigare exkluderats från 
sammanställda räkenskaper då deras omsättning 
och balansomslutning bedömts uppgå till ringa 
värde.  
 
Kommunen har under året förvärvat fler aktier i 
bolaget Copenhagen Malmö Port AB. 
Ägarandelen har i delårsrapporten ökat från 
tidigare 27,48 % till 41,84 %. Dessa båda 
förändringar innebär att beloppen avseende 
utgående balans 2021 inte överensstämmer med 
ingående balans 2022 i sammanställda 
räkenskaper. 
 
Jämförelsetalen för år 2021 baseras på fastställda 
bokslut och har i förekommande fall justerats.  
 

Kommunkoncernens verksamheter varierar över 
året i omfattning och inriktning. Detta gör att 
intäkter och kostnader inte är linjärt fördelade 
under året. Som exempel kan nämnas att 
uppvärmningskostnaderna och kostnader för 
vinterväghållning är högre under 
vintermånaderna och lägre eller obefintliga under 
sommaren. Samtidigt finns det verksamheter som 
till största delen bedrivs under sommarhalvåret 
såsom underhållsarbeten av byggnader, gator och 
vägar samt parker.  
 
Det är också en ökad aktivitet på 
besöksanläggningar och för arrangemang under 
sommaren vilket leder till högre kostnader dessa 
månader. Kryssningstrafiken som bedrivs av 
Copenhagen Malmö Port AB är mer omfattande 
under sommaren vilket leder till ökade intäkter 
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och ökade personalkostnader i jämförelse med 
årets övriga månader.  
 
Kostnaderna för skolverksamheten följer läsåret 
där kostnaderna som regel är lite höge för 
höstterminen. Delar av skolverksamheten ligger 
också nere under sommaren.  
 
Kostnaderna för semesterintjänandet är högre 
under första halvåret och är väsentligt lägre under 
sommaren då merparten av medarbetarna tar ut 
sin semester. 
 
De cykliska variationerna som finns i 
kommunkoncernens intäkter och kostnader har 
dock ingen väsentlig påverkan på utfallet per 31 
augusti 2022 i jämförelse med helårsprognosen 
för 2022.   

Som jämförelsestörande betraktas post som är 
sällan förekommande och som uppgår till 
väsentligt belopp. Jämförelsestörande poster 
särredovisas när dessa förekommer i not till 
respektive post i resultaträkningen och/eller i 
kassaflödesanalysen. 

 

 

 

 
 
På raden Övriga verksamhetskostnader ingår 
föregående år en negativ kostnad på 123 mnkr. 
Posten avser återföring av tidigare gjord 
avsättning i Malmö stad.  

Bidrag och gåvor från privata aktörer redovisades föregående år på  

rad Övriga bidrag
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Av Malmö stads ränteintäkt på utlåning, 94 mnkr 
(86 mnkr), avser 94 mnkr (86 mnkr) 
koncernbolag och kommunalförbund, enligt 
följande: 
 

 

 

 

Fastighetsavgift
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För Malmö stad har rättelse gjorts mellan 
långfristiga skulder och eget kapital med 885 
mnkr och avser ändrad redovisningsprincip 
avseende intäkter för gatukostnadsersättning och 
exploateringsbidrag. Se not 1 ”Ändring 
redovisningsprinciper”.  

 

 
 
Lakvatten och topptäckning avser framtida 
kostnader för hantering av lakvatten och 
topptäckning av avslutade deponier och för 
återställning av avfallsupplag vid avslutade 
deponier. 
 
Utgifter för sanering avser beräknade kostnader 
för avhjälpandet av identifierade 
markföroreningar i bygg- och 
exploateringsområden. 
 
Bidrag till infrastruktur avser åtgärder för att  
möjliggöra persontrafik på kontinentalbanan 
enligt trafikupplägg Malmöringen.   

 
 
För Malmö stad utgörs förutbetalda intäkter 
främst av investeringsbidrag från det offentliga 

som periodiseras över anläggningarnas respektive 
nyttjandeperiod och exploateringsersättning som 
upplöses i takt med att anläggningarna 
färdigställs. 
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I detta avsnitt redogörs för nämndernas 
kommunbidrag och tilläggsbudgetar, deras 
prognostiserade budgetavvikelser för året samt de 
eventuella åtgärder som avses vidtas för en 
ekonomi i balans. Kommunfullmäktige tilldelar 
nämnderna ekonomiska ramar för verksamheten 
i form av kommunbidrag. Dessa ramar är 
bindande och nämnderna ansvarar för att inom 
tilldelade ramar uppfylla de mål och den 

lagstiftning som gäller för verksamheten. Det 
innebär att nämnderna är skyldiga att vidta 
korrigerande åtgärder vid befarade avvikelser. 
Nämndernas kontroll över sin ekonomi och 
förmåga att vidta åtgärder, särskilt vid underskott, 
är av central betydelse för att uppnå den av 
kommunfullmäktige planerade utvecklingen. 
 
I tabellen nedan framgår kommunbidrag enligt 
kommunfullmäktiges budgetbeslut, beslutade 
tillägg samt summa kommunbidrag.

 

 
 
Kommunstyrelsen har bland annat fördelat 
tilläggsbudget från anslag till förfogande till 
nämnderna för inkubatorn Level, aktiviteter och 
evenemang, ökat valdeltagande, kommunala 
ordningsvakter, klimatstrategisk satsning, Jobbpakt 
samt insatser mot segregation. Tilläggsbudget om 
9 mnkr har fördelats till tekniska nämnden med 

anledning av ökade driftkonsekvenser vid 
aktivering av investeringar. 
 
Två beslut avser överföring av kommunbidrag 
mellan nämnder: från kommunstyrelsen till 
servicenämnden för kontaktcenter samt från 
arbetsmarknads- och socialnämnden till 
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fritidsnämnden för finansiering av bidrag för 
RFSL:s samtalsmottagning. 
 
Malmö stad har under året erhållit statligt stöd till 
skolväsendet, Skolmiljarden. Under perioden har 
de erhållna 44 mnkr fördelats vidare till 
grundskolenämnden och gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden.  
 
Budgeten för år 2022 upprättades bland annat 
med stöd av den befolkningsprognos som 
färdigställdes under våren 2021. I denna rapport 
beaktas i stället det faktiska antalet invånare enligt 
SCB6 per den 31 december 2021 och den 
befolkningsprognos som upprättades i Malmö 
stad under våren. Av tabellen framgår att det 
genomsnittliga antalet invånare under året 
prognostiseras uppgå till 353 802 invånare, vilket 
är drygt 200 fler än vad som låg till grund för 
budgeten. 
 
Antalet barn i förskole- och grundskoleålder och 
äldre i åldersgruppen 65–79 år förväntas bli lägre 
i förhållande till budget. Ungdomar i 
gymnasieålder och äldre över 80 och i 
åldersgruppen 20–64 år förväntas i stället bli fler 
än förväntat. Detta påverkar nämndernas resultat 
för året. 
 

 
Nämnderna prognostiserar sammantaget ett 
överskott om 1 113 mnkr. I prognosen ingår 
överskott avseende exploateringsverksamhet på 
75 mnkr samt realisationsvinster på 730 mnkr. 
Exklusive exploateringsverksamhet och 
realisationsvinster prognostiseras sammantaget 
ett överskott om 308 mnkr. Tabellen 

 
6 Statistiska centralbyrån 

Budgetavvikelse per nämnd och ekonomisk ram 
visar samtliga nämnder och deras 
kommunbidragsramar samt den budgetavvikelse 
som prognostiserats för helåret. Eftersom 
nämndernas ramar skiljer sig väsentligt i storlek 
visar tabellen också avvikelse i procent av 
kommunbidraget.    
 

 
 
Den ekonomiska prognosen för 2022 präglas av 
osäkerhet. Coronapandemins direkta påverkan på 
ekonomin har huvudsakligen upphört under 
perioden, men relaterade effekter som 
leveransproblematik för komponenter och 
tjänster kvarstår. Dessa effekter har i sin tur 
förstärkts av det osäkra världsläget till följd av 
Rysslands invasion av Ukraina. 
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Kostnadsökningar på livsmedel, drivmedel och 
energi tillsammans med räntehöjningar skapar 
osäkra planeringsförutsättningar för kommunens 
nämnder, bolag och kommunalförbund. Därtill 
har flera verksamheter anpassat sitt arbetssätt för 
att möta ett ökat flyktingmottagande.  
 
En nämnd kan vara befriad från resultatansvar 
för delar av sin verksamhet. Ansvarsbefrielse 
gäller:  

• Teknisk nämnd –exploateringsverksamhet 

• Teknisk nämnd – realisationsvinster 
fastigheter 

• Teknisk nämnd – rivning, sanering och 
detaljplaner 

• Teknisk nämnd – hamnanläggningar, rivning 
och sanering 

• Servicenämnd – rivning och sanering 

• Stadsbyggnadsnämnd – 
bostadsanpassningsbidrag 

• Arbetsmarknad- och socialnämnd – 
statsbidrag flyktingar 

 
Förutom i budgeten har beslut om 
ansvarsbefrielse fattats i samband med 
Ekonomisk prognos. Mer information finns 
under respektive nämnd nedan. 

Kommunstyrelsen redovisade ett överskott för 
perioden januari-augusti på 77 mnkr 
huvudsakligen till följd av oregelbundenhet 
avseende organisationers och nämnders avrop av 
medel samt en förskjutning av utvecklings- och 
projektmedel till senare delen av året. För hela 
2022 prognostiseras ett överskott på 29 mnkr, 
vilket utgör 5,8 % av styrelsens kommunbidrag. 
Detta beror bland annat på vakanta tjänster, 
stats- och EU-bidrag samt att avsatta medel för 
trygghetsskapande åtgärder inte förväntas 
förbrukas fullt ut förrän nästa år. I samband med 
Ekonomisk prognos prognostiserades ett 
nollresultat. 
 
Kommunstyrelsen bedömer att pandemin inte 
kommer att påverka verksamheten i märkbar 
utsträckning under 2022. Rysslands invasion av 
Ukraina leder bland annat till att stadskontorets 
arbete med kontinuitetsplanering av 

energiförsörjning samt risk- och sårbarhetsanalys 
prioriteras. 

Servicenämnden har två olika 
kommunbidragsramar enligt följande uppdelning: 
nämndens verksamhet samt rivning och sanering. 
För ramen för rivning och sanering har nämnden 
befriats från ansvar för ekonomiskt resultat. 

Servicenämnden redovisade för perioden januari 
– augusti ett överskott på 100 mnkr. För helåret 
prognostiseras ett resultat på +55 mnkr. 
Servicenämndens verksamheter prognostiserar 
överskott, förutom skolrestauranger. 
 
Den största positiva avvikelsen både avseende 
resultatet för perioden januari-augusti och 
helårsprognosen finns inom stadsfastigheters 
verksamhet, med en helårsprognos på +34 mnkr 
i förhållande till budget och ett positivt resultat 
för perioden på 59 mnkr. Helårsprognosen är 
lägre än periodresultatet till följd av 
periodiseringseffekter för kostnader för 
driftsunderhåll samt kapitalkostnader. Den 
positiva helårsprognosen består av både ökade 
intäkter och minskade kostnader. Exempel på 
högre intäkter är exempelvis en högre beräknad 
indexupphöjning för hyresavtalen. Lägre 
kostnader motsvarar exempelvis värme och snö- 
och halkbekämpning som ger ett positivt resultat 
för perioden och i prognosen. Elkostnaderna har 
ökat jämfört med budget trots att budgeten 
höjdes rejält samt att en stor del av det rörliga 
elpriset är bundet under 2022. Det ökade elpriset 
ger å andra sidan en positiv effekt på intäkterna 
då stadens två vindkraftverk ger en högre 
ersättning än budgeterat. Det finns en stor 
osäkerhet kring räntenivån. Trots räntehöjningar 
under året prognostiseras ett mindre överskott 
för kapitalkostnader och finansnettot 
huvudsakligen på grund av förseningar i 
investeringsprojekt. 
 
Skolrestauranger prognostiserar ett underskott på 
-9 mnkr och uppvisade ett negativt resultat för 
perioden på -2 mnkr. Den negativa 
helårsprognosen beror huvudsakligen på ökade 
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livsmedelskostnader till följd av det förändrade 
världsläget. 
 
Kommuntekniks helårsprognos uppgår till 
+15 mnkr och verksamheten uppvisade ett 
positivt resultat för januari-augusti på 18 mnkr. 
Överskotten kan i stort hänföras till 
verksamheterna markanläggning, markskötsel 
och fastighet. 
 
Kommuntjänsters helårsprognos uppgår till 
+6 mnkr. För perioden januari-augusti 
uppvisades ett överskott på 11 mnkr. 
Överskotten beror i stort på förskjutningar i 
kostnader avseende kontaktcentret. 
 
IT och digitalisering prognostiserar ett 
överskott på 5 mnkr och uppvisar ett resultat 
för perioden på +7 mnkr. Överskottet både för 
perioden och i prognosen beror till stor del på 
vakanta tjänster.  
 
Även verksamheten ledning har en positiv 
helårsprognos (5 mnkr) och ett positivt resultat 
för perioden (7 mnkr) till följd av huvudsakligen 
vakanser. 
 
Servicenämnden påverkas av Rysslands invasion 
av Ukraina och av pandemin. Det finns 
leveransproblematik till följd av pandemin som 
har intensifierats av omvärldsläget. 
Kostnadsökningar för el, drivmedel, byggmaterial 
och livsmedel uppstod redan i samband med 
pandemin och har fortsatt att öka. Effekterna kan 
få konsekvenser för byggaktörerna och göra att 
byggnationer försenas. 

Servicenämndens ram för rivning och sanering 
uppvisar en helårsprognos om -4 mnkr jämfört 
med budget och ett underskott för perioden 
januari – augusti på 6 mnkr. 
Saneringskostnaderna beräknas 
bli högre och rivningskostnaderna något 
lägre. Saneringskostnaderna bedöms öka till följd 
av ej kända saneringskostnader vid 
budgettillfället. 

Tekniska nämnden har sex olika 

kommunbidragsramar enligt följande uppdelning: 
nämndens verksamhet, exploateringsverksamhet, 
realisationsvinster fastigheter, rivning, sanering 
och detaljplaner, hamnanläggningar samt 
hamnanläggningar (rivning och sanering). För 
ramarna för exploateringsverksamhet, 
realisationsvinster fastigheter, rivning, sanering 
och detaljplaner samt hamnanläggningar (rivning 
och sanering) har nämnden befriats från ansvar 
för ekonomiskt resultat. 
 
I samband med att kommunfullmäktige fattade 
beslut om årsredovisning 2021 beslutade 
fullmäktige att ge kommunstyrelsen och tekniska 
nämnden i uppdrag att genomföra en 
genomlysning av tekniska nämndens ekonomi 
och återkomma med eventuella förslag på 
justeringar. 

Tekniska nämnden redovisade ett överskott på 
73 mnkr för perioden januari-augusti. Att 
perioden visade ett överskott förklaras enligt 
nämnden av förskjutningar i genomförda 
entreprenader och utförda tjänster jämfört med 
budget. För helåret prognostiseras ett överskott 
på 25 mnkr, vilket utgör 2,6 % av nämndens 
kommunbidrag. Prognostiserade ökade 
parkeringsintäkter och intäkter på 
upplåtelseenheten uppvägs till viss del av 
exempelvis ökade gatuunderhållskostnader till 
följd av stormen Malik och ökade elkostnader för 
belysning och fastigheter. Överskott 
prognostiseras även för personalkostnader, till 
följd av vakanser, samt färdtjänst till följd av lägre 
nyttjande. 
 
Tekniska nämnden ser inga direkta konsekvenser 
av coronapandemin för år 2022.  
Nämnden ser heller inga direkta större 
konsekvenser av Rysslands invasion av Ukraina i 
denna prognos men förväntar sig konsekvenser 
på ekonomi och planering på sikt till följd av 
faktorer som ökade råvarupriser, möjlig 
materialbrist och sena leveranser. Detta kan 
påverka både förvärv och genomförandet av nya 
byggprojekt. En annan risk är att det kan bli 
svårare för privatpersoner och 
bostadsrättsföreningar att betala 
tomträttsavgälder och att färre väljer att friköpa 
tomträttsfastigheter. 
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Ramen för exploateringsverksamhet har ett 
budgeterat resultat på 355 mnkr. Prognosen för 
året uppgår till 430 mnkr, det vill säga det finns 
ett prognostiserat överskott på 75 mnkr. För 
perioden januari – augusti uppvisade dock ramen 
ett underskott på 6 mnkr. 

För realisationsvinster fastställs ingen budgeterad 
nivå. Tekniska nämnden gör ingen prognos 
utöver det som är beslutat att säljas. Mot 
bakgrund av detta lämnar nämnden 
helårsprognosen 730 mnkr. Ytterligare beslut om 
försäljningar väntas, vilket gör att prognosen kan 
komma att höjas ytterligare. För perioden januari 
– augusti uppgick nettointäkten till 706 mnkr. 

Kostnader för rivning, sanering och detaljplaner 
prognostiseras samtliga bli lägre än budgeterat 
under året huvudsakligen på grund av senarelagda 
beslut och förskjutningar i planeringen. Totalt 
sett uppskattas ramen ge ett överskott om 
60 mnkr jämfört med budget. 

Tekniska nämndens ram för hamnanläggningar 
uppvisade ett resultat för perioden på +2,7 mnkr. 
Prognosen för helåret uppgår till +6,5 mnkr. Det 
prognostiserade överskottet beror huvudsakligen 
på prognostiserade lägre kostnader än budgeterat, 
huvudsakligen inom utredningar och 
marknadsföringsåtgärder. Även intäkterna väntas 
bli högre än budgeterat till följd av indexeringar. 

Tekniska nämndens ram för rivning och sanering 
för hamnanläggningar uppvisade för perioden ett 
överskott på 2 mnkr och för helåret 
prognostiseras överskottet att öka till 4 mnkr. 
Huvudanledningen är förskjutningar i tidplanen 
för rivning. 

Miljönämnden redovisade för perioden januari – 
augusti ett överskott på 5 mnkr. För helåret 

prognostiseras ett överskott på 1 mnkr. Under 
året har nämnden erhållit ett riktat statsbidrag på 
4 mnkr med anledning av tillsynen av tillfälliga 
smittskyddsåtgärder på serveringsställen. 
Eftersom det inte infördes några restriktioner på 
serveringsställen har inte nämnden haft några 
kostnader för tillsynen under 2022. Nämnden 
prognostiserar vidare överskott med anledning av 
minskade kundförluster (1 mnkr) och vakanser 
inom livsmedelskontrollen (1 mnkr). Överskotten 
balanseras till viss del av ett antal faktorer som 
beskrivs nedan. För år 2022 förstärktes 
miljönämndens ram med 2,5 mnkr för att stärka 
arbetet med kustskydd och ökad resiliens för att 
möta framtida klimatförändringar. 1,8 mnkr av 
detta prognostiseras överföras till de andra 
nämnder som tar de faktiska kostnaderna. 
Nämnden prognostiserar vidare för ökade 
kostnader för klimatomställningsarbete (1,5 
mnkr) samt för lägre intäkter inom miljö- och 
hälsoskyddsavdelningen i samband med övergång 
från årsavgift till timavgift enligt beslut om 
reviderad taxa enligt miljöbalken (1,5 mnkr).  
 
Med anledning av Rysslands invasion av Ukraina 
bedömer nämnden att kostnaderna för varuinköp 
har ökat och kommer att öka. Nämnden 
bedömer inte i denna prognos att det kommer att 
påverka verksamheten i nämnvärd omfattning. 

Stadsbyggnadsnämnden har två olika 
kommunbidragsramar; nämndens verksamhet 
och bostadsanpassningsbidrag. För ramen för 
bostadsanpassningsbidrag har nämnden befriats 
från ansvar för ekonomiskt resultat. 

Stadsbyggnadsnämnden redovisade för perioden 
januari-augusti ett underskott på cirka 5 mnkr. 
För helåret prognostiseras ett nollresultat. Inom 
såväl planprocessen som bygglovsprocessen 
prognostiseras lägre intäkter för helåret. De lägre 
intäkterna från planprocessen beror framför allt 
på förskjutningar i detaljplanernas tidplaner, 
medan det för bygglovsprocessen beror på en 
minskad ärendeinströmning av bygglovsärenden 
och teknikärenden till följd av omvärldsläget. 
Färre stora nyproduktionsärenden kan även 
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komma att handläggas under året, vilket påverkar 
intäkterna från bygglovsprocessen. 
 
De minskade intäkterna uppvägs till viss del av 
prognostiserade ökade övriga intäkter för 
exempelvis fastighetsbildning och 
byggsanktioner. Avseende kostnader 
prognostiserar nämnden överskott jämfört med 
budget för såväl personalkostnader som övriga 
kostnader. De lägre personalkostnaderna beror 
huvudsakligen på tjänstledigheter och vakanser. 
För att motverka effekten av de lägre intäkterna 
har omprioritering av övriga kostnader skett. 
 
Coronapandemin har under år 2022 inte haft 
någon större påverkan på nämndens ekonomi. 
Rysslands invasion av Ukraina och den ökade 
osäkerhet som den medför påverkar bygg- och 
bostadsmarknaden i Malmö och 
stadsbyggnadsnämndens verksamhet och 
ekonomi framåt. Även hög inflation och högre 
räntenivåer bidrar till den ökade osäkerheten. 
Nämnden för en dialog med marknaden och ser 
att ökade räntenivåer och materialkostnader lyfts 
fram som orsaker till att mindre exploatörer 
väljer att pausa vissa projekt. 

Nämndens ram för bostadsanpassningsbidrag 
uppvisade ett överskott om 8 mnkr för perioden 
januari-augusti. För helåret prognostiseras ett 
överskott på 7 mnkr Ärendeinströmningen har 
varit lägre under pandemin, bland annat till följd 
av att flera sökande har uttryckt att de inte önskar 
hembesök, och under perioden januari - augusti 
har den fortsatt att vara på en liknande 
nivå som 2021. Stadsbyggnadsnämnden bedömer 
dock att ärendeinströmningen kan komma att 
öka under resten av året. 

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens 
resultat för perioden januari-augusti uppgick till 
+103 mnkr. För året beräknas överskottet bli 
något lägre och prognostiseras till +75 mnkr, 
vilket utgör 3,8 % av nämndens kommunbidrag. 
Det prognostiserade resultatet har ökat med 
20 mnkr sedan vårens ekonomiska prognos. 
 
De huvudsakliga orsakerna till periodens resultat 

var färre elever än budgeterat, statsbidrag för 
sjuklöner, samt att budgeten för övriga kostnader 
inte förbrukats i planerad omfattning under 
våren. Enligt nämndens prognos förväntas ett 
budgetunderskott med 28 mnkr under 
återstående delen av året.  
Av nämndens prognostiserade överskott avser 
cirka 39 mnkr vuxenutbildning inklusive sfi. 
Vuxenutbildningens omfattning avgörs inte i 
första hand av den demografiska utvecklingen 
utan påverkas av politiska beslut och konjunktur- 
och arbetsmarknadsläge. Antalet helårsplatser för 
vuxenutbildning prognostiseras under året vara 
cirka 800 färre än vad nämnden budgeterat. 
Samtidigt som det skett en ökning av det totala 
antalet elever inom kommunal vuxenutbildning 
läser fler elever med en lägre studietakt, vilket 
medfört att antalet helårsplatser på såväl 
grundläggande som på gymnasial nivå har 
minskat. Pandemin har påverkat 
vuxenutbildningens sfi-volymer då många elever 
valde att ta studieuppehåll under perioden. 
Inflödet av elever (helårsplatser) från andra 
kommuner till i vuxenutbildningen i Malmö har 
ökat, samtidigt har utflödet till andra kommuner 
och sfi-folkhögskola minskat.  
 
Gymnasieutbildningens omfattning påverkas av 
den demografiska utvecklingen men avgörs 
framför allt av elevernas val och utbildningens 
längd. Cirka 26 mnkr av det prognostiserade 
överskottet uppkommer till följd av att antalet 
elever från Malmö i kommunala och fristående 
gymnasieskolor förväntas vara lägre än vad 
nämnden budgeterat, ett något för högt 
budgeterat belopp för strukturresurs samt att 
tilläggsbelopp för särskilt stöd inte sökts i 
planerad omfattning under perioden. 
Resterande prognostiserade överskott om 
10 mnkr avser bland annat statsbidrag och 
minskade systemkostnader. Bland annat 
prognostiseras systemkostnader för projektet 
Modern systemmiljö bli lägre än budgeterat. 
 
Nämnden har under våren tagit emot statligt 
coronabidrag för sjuklöner med 4 mnkr. Utöver 
detta har nämnden under perioden erhållit utökat 
kommunbidrag med 14,1 mnkr för att, enligt den 
statliga Skolmiljardens intentioner, lindra de 
negativa effekterna av pandemin. 
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Grundskolenämndens resultat för perioden 
januari-augusti uppgick till +80 mnkr. Periodens 
överskott förväntas, enligt nämnden, förbrukas 
under hösten. Liksom i vårens ekonomiska 
prognos rapporteras en nollprognos för året.  
 
Periodresultatet har bland annat påverkats av 
utbetalningar av statsbidrag för coronapandemin 
under våren och att budgeten för till exempel 
inköp i de kommunala skolorna inte tagit hänsyn 
till säsongsvariationer, utan periodiserats jämnt 
över året. På grund av att ett budgetår består av 
två olika läsår råder också försiktighet med 
rekrytering och inköp under våren. Dessa görs i 
stället under hösten då behoven för det nya 
läsåret klarlagts.  
 
Antalet elever i förskoleklass och grundskola 
förväntas under året vara cirka 200 färre än vad 
nämnden budgeterat medan antalet elever i 
fritidshem beräknas vara cirka 100 fler. En 
prognostiserad avvikelse om + 22 mnkr 
förväntas uppkomma till följd av detta. I 
prognosen ingår elever från Ukraina med 
96 årsplatser i grundskola samt 67 årsplatser i 
fritidshem. Finansiering av dessa elever sker i 
huvudsak via Migrationsverkets ordinarie 
statsbidrag för asylsökande. Nämnden beräknas 
bidra med cirka 2 mnkr. I prognosen finns 
fortfarande en osäkerhet kring elevvolymerna, 
främst beroende på utvecklingen i Ukraina och 
dess påverkan på verksamheten under den 
återstående delen av året. 
 
För året beräknas pandemin ge en ekonomisk 
påverkan på nämndens resultat med +16 mnkr. I 
beloppet ingår statliga bidrag under våren för 
sjuklöner med 31 mnkr Statsbidraget har skapat 
utrymme för ökad bemanning och diverse inköp. 
Utöver detta har nämnden erhållit utökat 
kommunbidrag med 30,4 mnkr för att, enligt den 
statliga Skolmiljardens intentioner, motverka 
negativa effekter av pandemin. 
 
De sammantagna prognostiserade överskotten 
balanserar negativa obalanser i flera 
rektorsområden i den kommunala verksamheten 
samt möjliggör inköp av bland annat telefoner 
och elevdatorer.   

Förskolenämnden redovisade ett resultat för 
perioden januari-augusti med +118 mnkr. För 
året bedömer nämnden att resultatet blir något 
lägre än för perioden och beräknas uppgå till 
+ 70 mnkr, vilket utgör 2,3 % av nämndens 
kommunbidrag. Prognosen har förbättrats med 
30 mnkr sedan med vårens ekonomiska prognos. 
Periodresultatet skapar ett ekonomiskt utrymme 
inför den återstående delen av året och 
nämndens prognos medger en negativ 
budgetavvikelse för årets sista fyra månader med 
48 mnkr. 
 
Den största delen av det prognostiserade 
överskottet, + 48 mnkr, avser de kommunala 
förskolorna. Under perioden har 23 mnkr 
erhållits från staten som coronabidrag för att 
täcka högre sjuklönekostnader. För året beräknas 
pandemieffekterna ge en ekonomisk påverkan på 
resultatet med +21 mnkr. 
Verksamhetsanpassningar pågår i förskolorna 
utifrån förändrat barnantal med en större andel 
yngre barn än budgeterat. Personalförstärkningar 
kommer att fortsätta under resterande del av året. 
Insatser möjliggörs också till följd av det nya 
statsbidraget för kvalitetshöjande åtgärder. Detta 
statsbidrag ersätter de två tidigare statsbidragen; 
mindre barngrupper och kvalitetssäkrande 
åtgärder, men har nu en socioekonomisk 
viktning. Coronapandemin har drivit på den 
digitala utvecklingen, vilket innebär att även 
satsningar inom bland annat IT och digitala 
läromedel sannolikt kommer att fortsätta. 
 
Övriga budgetöverskott, 22 mnkr, beräknas 
uppkomma till följd av att cirka 200 färre barn i 
Malmö beräknas ha plats i förskola under året 
jämfört med vad nämnden budgeterat och med 
anledning av nytt städavtal, avgiftskontroller som 
görs för att säkerställa att rätt 
barnomsorgsavgifter har debiterats, nedskrivning 
av osäkra fordringar samt vakanser inom 
administrationen.  

Kulturnämnden redovisade för perioden januari-
augusti ett överskott på 1 mnkr. För helåret 
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prognostiseras ett överskott på 3 mnkr, 
huvudsakligen beroende på de ej budgeterade 
fondintäkter nämnden erhåller till 
inköp av konst (+3,5 mnkr). För Malmö museum 
och Malmö konstmuseum prognostiseras dock 
underskott till följd av de kvarvarande 
pandemirestriktioner som fanns på plats under 
årets första månader (totalt -0,7 mnkr). 
Coronapandemin har således fortsatt att 
påverka kulturnämndens ekonomi under år 2022. 
Under sommaren har dock publiktillströmningen 
återgått till normala nivåer och några ytterligare 
minskade intäkter för museerna prognostiseras 
inte för resterande del av året. Nämnden 
prognostiserar även lägre hyresintäkter till följd 
av pandemin. 
 
De negativa effekterna av pandemin uppvägs till 
viss del av den statliga ersättningen för höga 
sjuklönekostnader samt av minskade kostnader 
till följd av färre transporter med kulturbussar 
och mindre programaktiviteter för förskola och 
grundskola. Kulturnämndens ekonomi påverkas 
även av Rysslands invasion av Ukraina. Det 
handlar om prisökningar för el, inköp av material 
och transporter. Det kan även uppstå problem 
med långa leveranstider som kan påverka 
byggprojekt och utställningsproduktion. 

Fritidsnämnden redovisade ett överskott på 
3 mnkr för perioden januari-augusti. För helåret 
prognostiseras ett nollresultat. Ett överskott 
prognostiseras inom personalförsörjningen till 
följd av pandemirestriktioner som fanns kvar 
under början av året, samt vakanser i övrigt. Det 
finns också ett förväntat överskott avseende 
föreningsbidrag. Överskotten balanseras dock av 
pandemirelaterade intäktsbortfall på nämndens 
besöksanläggningar samt minskade intäkter från 
uteblivna evenemang och bokningar på 
nämndens anläggningar. Även temporära 
satsningar på exempelvis lovaktiviteter ger 
upphov till prognostiserade underskott. 
 
Som framgår av nämndens prognos kvarstår 
effekter av coronapandemin på nämndens 
ekonomi 2022, huvudsakligen på grund av de 
restriktioner som fanns kvar under januari-
februari. Rysslands invasion av Ukraina och den 
inflation som råder i omvärlden är en annan 

faktor som påverkar nämndens ekonomi och 
kommer enligt nämnden att ha påverkan på 
inköpspriser på livsmedel, investeringar och 
materialkostnader. Även brist på varor och 
tjänster kan komma att påverka fritidsnämndens 
verksamheter. 

Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden redovisade 
ett överskott för perioden januari-augusti på 
11 mnkr. För hela 2022 prognostiserar nämnden 
ett överskott på 4 mnkr, detta överskott är i sin 
helhet hänförligt till pandemin. I samband med 
Ekonomisk prognos prognostiserades ett 
nollresultat. 
 
Nämnden bedömer att effekter av pandemin i 
form av bland annat ersättning för 
sjuklönekostnader, extra personal samt minskade 
volymer avseende brukare har upphört under 
perioden. Inga ytterligare effekter prognostiseras 
under september-december. 
 
För särskilt boende prognostiserar nämnden ett 
överskott avseende biståndsbeslut på cirka 
21 mnkr då antalet platser förväntas bli 126 lägre 
än budgeterat. En del av denna avvikelse är 
hänförlig till pandemin då brukare avvaktat med 
att ansöka om eller tacka ja till plats. Från och 
med maj har antalet ansökningar till särskilt 
boende ökat. För egna boenden prognostiseras 
ett underskott på cirka 2 mnkr som är relaterat till 
pandemin. 
 
För ordinärt boende prognostiseras ett överskott 
på cirka 19 mnkr för biståndsbeslut avseende 
korttidsboende. Antal brukare med 
hemtjänstinsatser förväntas understiga budget 
med drygt 150 medan antal beviljade timmar 
bedöms överstiga budget med cirka 57 000. 
Prognosen för korttidsboende är 46 platser färre 
än budget. Inom den egna verksamheten 
prognostiserar nämnden ett underskott på 
70 mnkr för hemtjänst, korttidsboende och 
hemsjukvård. 15 mnkr av detta underskott är 
hänförligt till pandemin. Underskott inom 
hemtjänsten förklaras huvudsakligen med 
svårigheter att möta variationer i ersättningen 
medan korttidsboendena har haft låg beläggning 
relaterat till pandemin. Inom hemsjukvården 
finns svårigheter att rekrytera sjuksköterskor och 
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kostnader för inhyrd personal förväntas vara 
fortsatt höga under året. 
 
För dagverksamhet, avlösare och ledsagare 
prognostiseras överskott på cirka 9 mnkr. Stab 
och gemensam verksamhet förväntas generera ett 
överskott på 27 mnkr avseende bland annat 
vakanta tjänster och centralt avsatt medel. 
 
Nämnden har organiserat en anpassad ledning 
kring flyktingar från Ukraina, men i nuläget är 
påverkan marginell då endast ett fåtal flyktingar 
behövt nämndens verksamheter. 

Funktionsstödsnämnden redovisade ett 
underskott för januari-augusti på 80 mnkr, vilket 
utgör 4,5 % av nämndens kommunbidrag. För 
hela 2022 prognostiserar nämnden ett totalt 
underskott på 100 mnkr. Detta innebär en 
försämring med 35 mnkr sedan Ekonomisk 
prognos. Av det totala underskottet är 15 mnkr 
hänförligt till nämndens bedömning av 
merkostnader till följd av pandemin. Detta 
belopp är oförändrat sedan Ekonomisk prognos.  
 
Nämnden bedömer att ekonomiska effekter av 
bemanningsförstärkningar till följd av pandemin 
huvudsakligen upphört under våren, men att en 
viss effekt förväntas kvarstå under resten av året 
inom hälso- och sjukvårdsverksamheten. 
 
I samband med Ekonomisk prognos beslutade 
kommunfullmäktige att tillfälligt under 2022 
befria funktionsstödsnämnden från ansvar för 
det negativa ekonomiska resultat som är 
hänförligt till merkostnader för covid-19. 
Därutöver beslutade kommunfullmäktige att 
anmoda funktionsstödsnämnden att återkomma i 
Delårsrapport 2022 med eventuell begäran om 
tillfälligt utökat kommunbidrag för år 2022 
avseende prognostiserat underskott, exklusive 
merkostnader för covid-19. I samband med att 
kommunfullmäktige fattade beslut om 
årsredovisning 2021 beslutade fullmäktige att ge 
kommunstyrelsen och funktionsstödsnämnden i 
uppdrag att genomföra en genomlysning av 
funktionsstödsnämndens ekonomi och 
återkomma med eventuella förslag på justeringar 
till kommunfullmäktige. 
 

Nämnden prognostiserar ett underskott på cirka 
50 mnkr avseende insatsen LSS-boende. Antalet 
barn med LSS-boende i kommunal regi har ökat 
från sex i augusti 2021 till tio i augusti 2022 och 
bedöms i slutet av året vara 13. I nytillkomna 
ärenden finns också ett större stödbehov än 
tidigare. Även nyinflyttade vuxna med LSS-
boende uppvisar ett utökat behov av stöd för att 
kunna tillförsäkras goda levnadsvillkor. För 
insatsen daglig verksamhet prognostiseras ett 
överskott på drygt 2 mnkr. Efterfrågan på 
insatsen har ökat under de senaste två åren med 
cirka 80 personer med verkställt beslut till strax 
under 900 personer. Denna ökade efterfrågan 
innebär att nya verksamheter behöver startas. 
Avseende övriga insatser enligt LSS 
prognostiseras ett underskott på cirka 10 mnkr, 
bland annat till följd av både ökat antal ärenden 
och behov av utökat stöd vad gäller personlig 
assistans. 
 
Nämndens övriga verksamheter inom vård- och 
omsorgsområdet bedöms generera ett underskott 
på cirka 47 mnkr. Underskotten återfinns 
huvudsakligen avseende särskilt boende och 
korttidsvistelse enligt SoL samt nämndens 
hemtjänstverksamhet. Vad gäller särskilt boende 
SoL överstiger antalet platser som behöver köpas 
in budget. En förklaring till denna ökade 
efterfrågan är prejudicerande domar. Avseende 
korttidsvistelse ökar både antalet platser och antal 
dygn per person. Nämndens egen 
hemtjänstverksamhet har tillförts resurser för att 
finansiera volymutveckling avseende antal 
ärenden och timmar medan ekonomiska 
utmaningar kvarstår i förvaltningens utförande 
verksamhet. 
 
För nämndens förvaltningsövergripande 
verksamhet prognostiseras en positiv avvikelse på 
cirka 6 mnkr till följd av högre statsbidrag än 
förväntat och vakanser inom stabsavdelningarna. 
 
Funktionsstödsnämnden samverkar med stadens 
övriga socialnämnder med anledning av 
Rysslands invasion av Ukraina. Nämnden ser en 
negativ påverkan på ekonomin av de 
prishöjningar som genomförs av leverantörer. 
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Arbetsmarknads- och socialnämnden har 
tilldelats två kommunbidragsramar: en för 
nämndens verksamhet och en för statsbidrag 
flyktingar. För den senare har nämnden befriats 
från ansvar för ekonomiskt resultat.  

Arbetsmarknads- och socialnämnden redovisade 
ett överskott för januari-augusti på 78 mnkr. För 
hela 2022 prognostiserar nämnden ett överskott 
på totalt 70 mnkr, varav 5 mnkr utgör nämndens 
bedömning av ekonomiska effekter av pandemin. 
Detta är en förbättring jämfört med Ekonomisk 
prognos då nämnden prognostiserade ett 
överskott på totalt 50 mnkr. 
 
Pandemins effekter på nämndens verksamhet 
och ekonomi bedöms ha börjat avta under 2022 
och utgörs hittills av ersättning för 
sjuklönekostnader samt vikarie- och 
övertidskostnader. Prognosen för resterande del 
av året anses vara svårbedömd, men effekterna 
bedöms vara små jämfört med tidigare år. 
 
För verksamhetsområde arbetsmarknad- och 
ekonomiskt bistånd prognostiserar nämnden 
sammantaget ett överskott på 78 mnkr. Sedan 
Ekonomisk prognos har verksamhetsområdet 
tilldelats ytterligare kommunbidrag bland annat 
från nämndens förvaltningsövergripande reserv. 
Av överskottet avser 81 mnkr utbetalt 
ekonomiskt bistånd samt -21 mnkr 
arbetsmarknadsanställningar. Det sistnämnda 
underskottet är hänförligt till 
arbetsförmedlingens stopp för extratjänster, 
vilket förväntas leda till att en allt större andel av 
de 1 500 arbetsmarknadsanställningarna enligt 
kommunfullmäktiges målsättning blir i en annan 
anställningsform. Underskottet baseras på en 
bedömning om mellan 1 100 och 1 200 pågående 
arbetsmarknadsanställningar per månad. 
Avseende ekonomiskt bistånd förväntas 
nettokostnaderna minska med knappt 9 % 
jämfört med 2021. Antalet hushåll bedöms följa 
en minskande trend och årsgenomsnittet 
beräknas bli 7 400 jämfört med 8 900 under 
2021. Kostnaden per hushåll bedöms öka med 
7 % jämfört med 2021, den största bidragande 
faktorn till detta är ökade elkostnader. Utöver 
ovanstående avvikelser prognostiseras ett 

överskott på 18 mnkr avseende myndighets- och 
handläggningsfunktioner inom 
verksamhetsområdet. 
 
För verksamhetsområde individ och familj 
prognostiseras sammantaget ett underskott på 
48 mnkr. Denna avvikelse består av underskott 
avseende externt köpt vård medan verksamhet i 
egen regi och placeringar av ensamkommande 
barn förväntas generera överskott. Avseende 
familjehemsplaceringar är efterfrågan hög, likaså 
avseende institutionsvård där antal vårddygn i 
form av externa placeringar beräknas överstiga 
budget med 19 %. Satsningen att öka andelen 
öppenvårdsinsatser i egen regi fortgår och 
kostnaden för extern öppenvård förväntas 
minska med 10 % i förhållande till föregående år. 
Vad gäller placeringar av ensamkommande barn 
präglas nämndens prognos av en stor osäkerhet 
till följd av Rysslands invasion av Ukraina. Dock 
har mottagandet av ensamkommande barn från 
Ukraina blivit lägre än de bedömningar som 
gjordes tidigare i år. 
 
Inom verksamhetsområde boende, tillsyn och 
service prognostiseras ett överskott på 8 mnkr. 
Detta består huvudsakligen av ett överskott till 
följd av ej utnyttjade evakueringsplatser för 
flyktingar och ett underskott för externa 
placeringar avseende hemlösa. 
 
Inom stab och förvaltningsövergripande 
kostnader prognostiseras ett överskott på 
31 mnkr avseende personalkostnader och 
förvaltningsövergripande reserv. I prognosen 
ingår en nedjustering av det prognostiserade 
överskottet med 21 mnkr för att övriga 
verksamhetsområdens prognoser är förknippade 
med stor osäkerhet och risk för snabba 
förändringar. 

För ramen statsbidrag flyktingar prognostiseras 
ett underskott på 5 mnkr. För mottagna under 
2020 beräknas ersättningen för 2022 bli lägre än 
budgeterat till följd av att fler flyttat till andra 
kommuner än vad som antagits i budgeten. För 
mottagna 2021 väntas ersättningen i år hamna på 
budgeterad nivå. Antalet mottagna under 2022 är 
svårbedömt, men utfallet hittills tyder på att det 
blir något färre än budgeterat. 
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Valnämnden prognostiserar ett överskott på cirka 
1,2 mnkr (8,6 % av nämndens kommunbidrag), 
vilket huvudsakligen är hänförligt till att det 
statliga bidraget till förtidsröstningen blev högre 
än beräknat i samband med budget. 
 
Revisorskollegiet prognostiserar en mindre 
avvikelse på + 124 tkr. 
 
Överförmyndarnämnden prognostiserar ett 
överskott på 5 mnkr (14,6 % av nämndens 
kommunbidrag), dels till följd av att 
arvodeskostnaderna bedöms bli lägre än vad som 
antagits i budget, dels på grund av att 
ensamkommande barn förväntas bli fler än 
budgeterat. 
 
För kommunfullmäktige prognostiseras ett 
överskott på 1,5 mnkr (5,6 % av fullmäktiges 
kommunbidrag) till följd av lägre kostnader för 
sammanträdesarvoden och mindre 
representationsverksamhet under pandemin. 

I detta avsnitt ges en övergripande beskrivning av 
periodens utfall samt budget och orognos för 
2022 för Malmö stads bolag och 
kommunalförbund avseende rörelsens intäkter, 
kostnader och resultat. 
 
Förutom den verksamhet som bedrivs i stadens 
nämnder bedriver kommunen verksamhet i 
aktiebolagsform. Malmö stad äger helt eller delvis 
ett antal aktiebolag samt är medlem i två 
kommunalförbund. Huvudprincipen för 
kommunala bolag är att de drivs enligt 
självkostnadsprincipen. En del bolag agerar på en 
konkurrensutsatt marknad och kan därför 
generera vinst. 
 
Kommunens helägda bolag är MKB Fastighets 
AB, Malmö kommuns parkeringsaktiebolag, 
Parkeringsövervakning i Malmö AB, Malmö Live 
Konserthus AB, Malmö Stadsteater AB, Malmö 

Leasing AB, Minc i Sverige AB och Boplats Syd 
AB. De åtta helägda bolagen ingår i 
bolagskoncernen Malmö Stadshus AB. Syftet 
med Malmö Stadshus AB är främst att genom 
bolagsstyrning, samordning och uppföljning 
åstadkomma en effektivare ekonomisk 
förvaltning och därmed öka samhällsnyttan. 
Koncernens operativa verksamhet bedrivs i 
dotterbolagen. 
 
Kommunen är delägare i Copenhagen Malmö 
Port AB (CMP), Sydskånes avfallsaktiebolag 
(SYSAV), Sydvatten AB, Medeon AB, 
Kommunassurans Syd Försäkrings AB, Inera AB 
och Adda AB. Vidare är kommunen medlem i 
kommunalförbunden VA SYD och 
Räddningstjänsten Syd.  

Intäkts- och resultatutvecklingen för kommunens 
bolag och kommunalförbund är generellt god. 
Störst prognostiserat resultat efter finansiella 
poster redovisas av MKB Fastighets AB.  
Coronapandemin i början av 2022 har framför 
allt påverkat verksamheten för Copenhagen 
Malmö Port AB, Malmö kommuns 
parkeringsaktiebolag samt Malmö Live 
Konserthus AB och Malmö Stadsteater AB. 
Den ekonomiska utvecklingen med hög inflation, 
kraftigt stigande priser på framför allt el, energi 
och material samt en förhöjd ränta har medfört 
nya arbetssätt och löpande analyser av hur 
omvärldsläget påverkar bolagens ekonomi och 
verksamhet.  
 
Tabellen Översikt bolag och kommunalförbund visar 
utfallet för perioden januari-augusti 2022 samt 
prognostiserade intäkter och resultat efter 
finansiella poster för helåret 2022 i förhållande 
till budget för 2022. I tabellen ingår samtliga 
helägda bolag som ingår i Malmö Stadshus AB 
koncern samt de delägda bolag och 
kommunalförbund som ingår i de sammanställda 
räkenskaperna. 
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Malmö Stadshus AB prognostiserar ett resultat 
om 47 mnkr för 2022, vilket är 0,5 mnkr lägre än 
budgeterat. Bolagets intäkter utgörs av utdelning 
från MKB Fastighets AB och kostnaderna avser 
framför allt ränta på lån från Malmö stad. 
Avvikelsen beror på högre räntekostnader än 
budgeterat.  

MKB Fastighets AB redovisar för perioden 
januari-augusti 2022 intäkter om 1 790 mnkr och 
ett resultat efter finansiella poster om 239 mnkr. 
För helåret 2022 prognostiseras intäkter om 
2 714 mnkr samt resultat efter finansiella poster 
om 270 mnkr, vilket är en negativ avvikelse med 
36 mnkr jämfört med budgeterat resultat. 
Avvikelsen består i huvudsak av högre 
driftskostnader än budgeterat. 

För perioden januari-augusti 2022 redovisar 
Boplats Syd AB intäkter om 22 mnkr och ett 
resultat efter finansiella poster om 4 mnkr. Det 
positiva resultatet för perioden beror på ökad 
tillströmning av köande. Boplats Syd AB:s 
prognostiserade resultat efter finansiella poster 
för 2022 uppgår till 2 mnkr vilket är i nivå med 
budget.  

Malmö kommuns parkeringsaktiebolag redovisar 
intäkter om 251 mnkr och ett resultat efter 
finansiella poster om 34 mnkr för perioden 
januari - augusti 2022. Coronapandemin hade en 
negativ effekt på intäkter från korttidsparkering 
och kontrollavgifter under årets första månader, 
men därefter har intäkterna återhämtat sig. 
Intäkterna från månadsparkering och 
korttidsparkering översteg under perioden 
budgeten med 6 respektive 8 mnkr. 
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Bolaget prognostiserar intäkter om 370 mnkr för 
helåret 2022. Resultat efter finansiella poster 
prognostiseras uppgå till 49 mnkr, vilket är en 
positiv avvikelse mot budget med 2 mnkr.  

Parkeringsövervakning i Malmö AB redovisar för 
januari-augusti 2022 intäkter om 27 mnkr och ett 
resultat efter finansiella poster om - 525 tkr. För 
2022 prognostiserar bolaget intäkter om 40 mnkr 
och ett negativt resultat efter finansiella poster 
om - 4 mnkr, vilket är en avvikelse om 4 mnkr 
jämfört med budget. Avvikelsen beror på att 
många har slutat sin anställning i bolaget, vilket 
medför färre antal övervakningstimmar och 
därmed lägre intäkter. 

För perioden januari – augusti 2022 redovisar 
Malmö Leasing AB intäkter om 69 mnkr och ett 
resultat efter finansiella poster om 1 mnkr. För 
helåret 2022 prognostiseras intäkter om 
104 mnkr samt ett positivt resultat efter 
finansiella poster om 1 mnkr, vilket är en positiv 
avvikelse med 2 mnkr. Avvikelsen förklaras av 
färre fordonsförsäljningar än förväntat.   

Malmö Live Konserthus AB redovisar för 
perioden januari-augusti 2022 intäkter om 
125 mnkr och ett resultat efter finansiella poster 
om 4 mnkr.  För år 2022 prognostiseras resultat 
efter finansiella poster uppgå till - 90 mnkr, vilket 
kan jämföras med ett budgeterat resultat efter 
finansiella poster om - 82 mnkr. Bolaget 
prognostiserar erhålla koncernbidrag om 
82 mnkr.  
 
Bolagets intäkter minskade till följd av 
coronapandemin. Detta har medfört att bolaget 
har arbetat med att se över sitt programutbud 
samt hur produktionskostnaderna kan minska.  

Malmö Stadsteater AB redovisar för perioden 
januari – augusti 2022 intäkter om 35 mnkr och 
ett resultat efter finansiella poster om - 23 mnkr. 
För helåret 2022 prognostiseras intäkter om 
52 mnkr samt resultat efter finansiella poster om 

- 44 mnkr. Bolaget prognostiserar erhålla 
koncernbidrag om 43 mnkr avseende år 2022.   
Coronapandemin har påverkat verksamheten i 
början av året genom restriktioner med färre 
platser i salongerna samt inställda föreställningar 
på grund av sjukdom.  

För perioden januari – augusti 2022 redovisar 
Minc i Sverige AB intäkter om 12 mnkr och ett 
resultat efter finansiella poster om - 4 mnkr. För 
år 2022 prognostiserar bolaget intäkter om 
16 mnkr och ett resultat efter finansiella poster 
om - 9 mnkr. Bolaget prognostiserar att erhålla 
koncernbidrag om 10 mnkr avseende år 2022.   

Copenhagen Malmö Port AB redovisar för 
perioden januari – augusti 2022 intäkter om 
641 mnkr och ett resultat efter finansiella poster 
om 43 mnkr.  För år 2022 prognostiseras intäkter 
om cirka 860 mnkr, vilket är 11 mnkr bättre än 
budget. Resultat efter finansiella poster 
prognostiseras uppgå till 52 mnkr, vilket är i nivå 
med budget. 
 
Med anledning av coronapandemin tappade 
bolaget i början av året intäkter från 
kryssningsverksamheten.  Under året har 
verksamheter åter kommit i gång.  Omsättningen 
på kryssningsverksamheten ligger över förväntan 
med 393 kryssningsanlöp för perioden. 
Segmentet Olja har också påverkats av 
coronapandemin relaterat till minskad flygtrafik 
från Köpenhamn och Sturup. Bolaget har även 
påverkats av komponentbrist och högre 
kostnader för energi och drivmedel samt högre 
omkostnader till följd av den höga inflationen. 

För perioden januari – augusti 2022 redovisar 

SYSAV intäkter om 872 mnkr och ett resultat 

efter finansiella poster om 62 mnkr. För år 2022 

prognostiserar bolaget intäkter om 1 330 mnkr, 

vilket ligger 90 mnkr högre än budgeterat och 
beror främst på högre avfallsintäkter samt högre 
energiintäkter. Energiintäkterna ligger högre än 
budgeterat beroende på större volymer men även 
på grund av höga elpriser. Bolaget prognostiserar 
kostnader om 705 mnkr, vilket är 64 mnkr högre 
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än budgeterat. Avvikelsen beror på höjda priser 
på utsläppsrätter och ökade priser på transporter 
och kemikalier. Bolaget prognostiserar ett resultat 

efter finansiella poster om 82 mnkr, vilket är 27 
mnkr högre än budgeterat.  

Sydvatten AB redovisar för perioden intäkter om 
246 mnkr och ett positivt resultat efter finansiella 
poster om 12 mnkr. De prognostiserade 
intäkterna för 2022 bedöms bli 373 mnkr, vilket 
är i nivå med budgeterat. Det prognostiserade 
resultat efter finansiella poster uppgår till 9 mnkr, 
vilket är 6 mnkr lägre än budget. Avvikelsen 
förklaras av högre kostnader för kemikalier, el 
och räntor.  

För perioden januari – augusti 2022 redovisar 

VA SYD intäkter om 946 mnkr och ett resultat 

efter finansiella poster om 0 mnkr. För helåret 

2022 prognostiseras intäkter om 1 508 mnkr, 

vilket är en positiv avvikelse med 70 mnkr 

jämfört med budget. Avvikelsen i 
intäktsprognosen är hänförligt till att bolaget ska 
redovisa ett nollresultat. För att uppnå det 
återförs intäkter från tidigare års avsättningar.  
Vidare prognostiseras övriga kostnader vara 

81 mnkr högre än budget. Detta förklaras av 
kostnader för renovering av Sjölundaverket samt 
ökade kostnader för el och kemikalier på grund 
av prisökningar. Resultat efter finansiella poster 

prognostiseras för 2022 uppgå till 0 mnkr, vilket 
är i nivå med budget.   

Räddningstjänsten Syd redovisar för perioden 
januari – augusti 2022 intäkter om 246 mnkr och 
ett resultat efter finansiella poster om - 10 mnkr. 
För år 2022 prognostiseras intäkter om 
371 mnkr, vilket är 5 mnkr högre än budget. För 
2022 som helhet prognostiseras ett negativt 
resultat på 15 mnkr.  Efter justering för icke 
realiserad värdejustering på finansiella placeringar 
om 16 mnkr samt reavinster på fordon om 200 
tkr landar balanskravsresultatet på ett positivt 
resultat om 0,6 mkr.  
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Investeringsredovisningen innehåller en 
totalsummering av investeringsutgifterna i 
jämförelse med fastställd budget. På efterföljande 
sidor särredovisas större investeringsprojekt som 
varit föremål för behandling i kommunstyrelsen 
eller kommunfullmäktige i form av ett så kallat 
objektsgodkännande. Enligt gällande regelverk 
inom kommunen ska berörd nämnd, före 
påbörjande av ett investeringsobjekt, inhämta 
objektsgodkännande från kommunstyrelsen om 
den totala bruttoutgiften för objektet överstiger 
15 mnkr. Om den totala bruttoutgiften för 
objektet överstiger 50 mnkr ska 
kommunfullmäktige lämna objektsgodkännande. 
Dessa beslut följs upp under året genom 
rapporteringen i ekonomisk prognos, 
delårsrapport och årsanalys/årsredovisning.  

Under perioden har beslut tagits i 
kommunstyrelsen respektive kommunfullmäktige 
gällande objektsgodkännanden om totalt 738 
mnkr. Motsvarade period 2021 uppgick summan 
till 2 018 mnkr. En detaljerad uppföljning av 
objektsgodkännanden finns på sidan 57. 
 
Under perioden har servicenämnden avslutat tolv 
projekt, grundskolor, förskolor, LSS-boenden 
och en idrottshall, för sammanlagt 1 236 mnkr. 
Projekten har sammantaget kostat 5 % mindre än 
den beslutade nivån.  
 
Tekniska nämnden har under perioden avslutat 
fem projekt, bland annat en cykelbana och 
åtgärder för förbättrad kollektivtrafik, för 
164 mnkr. Projekten har sammantaget kostat 1 % 
mer än den beslutade nivån. En detaljerad 
uppföljning av avslutade investeringsprojekt finns 
på sidan 64. 
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Bolagen och kommunalförbunden prognostiserar 
att investeringarna för 2022 totalt kommer att 
uppgå till 3 274 mnkr, vilket är 441 mnkr lägre än 
budget. Investeringarna omfattar framför allt 

bostäder, vatten- och avloppsreningsverk, 
parkeringshus och fordon. I tabellen visas 
budget, utfall, prognos samt prognostiserad 
avvikelse per bolag och kommunalförbund. 
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ä ä
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Beslutad ram för kontinentalbanan uppgår totalt till 184 mnkr, enligt 
fyra olika beslut i kommunfullmäktige. Objektsgodkännande för bidrag 
till statlig infrastruktur avseende de tre stationerna uppgår till 136,5 
mnkr och investeringsutgifter avseende allmän platsmark kring 
stationerna uppgår till 47,5 mnkr. 
 
Bidrag till statlig infrastruktur avseende Östervärn etapp 2 redovisades i 
sin helhet som en kostnad i resultaträkningen år 2017, 30 mnkr. 
Gällande övriga bidrag till statlig infrastruktur har avsättningar gjorts i 
takt med att besluten fattats. Det innebär att resterande 106,5 mnkr 
löses upp under 25 år, vilket därmed genererar årliga kostnader i 
resultaträkningen.  
 
Utfallet lämnas tomt för stationerna i tabellen ovan, då dessa utgifter 
skiljer sig från övriga objektsgodkännanden i form av redan gjorda 
avsättningar/resultatföringar. Prognosen för kontinentalbanan totalt 
sett uppgår till 191,4 mnkr. 
 

Ökade utgifter för färdigställande av lokalgator och park inom 
Limhamnsläge beroende på marknadsläget samt att exploateringstiden 
har varit utsträckt och att färdigställandet gjorts etappvis på grund av 
utvecklingen av området. Avvikelserapporteringen kommer att ske 
genom slutrapport av projektet. 
 

Prognosen för allmän plats har ökat ytterligare efter att pris på 
entreprenad av Spårvägstorget och Garageplan inhämtats. Ett utökat 
objektsgodkännande har beslutats i kommunfullmäktige i september 
2022. 
 

Priorn Dp 5423 
Med hänsyn tagen till indexförändring ligger prognosavvikelsen under 
10 %. 
 

Med hänsyn tagen till indexförändring ligger prognosavvikelsen under 
10 %. Omfattningen av projektet ska emellertid utökas och för detta 
kommer utökat objektsgodkännande lyftas under 2022. 
 

Utredning pågår kring upparbetade utgifter. I det fall prognosen 
stämmer kommer ett utökat objektsgodkännande att lyftas. 
 

Entreprenaden har blivit mer kostsam på grund av lagningar av skador 
från byggtrafik samt betydande kostnader för tunga skydd och 
avstängningsanordningar för att upprätthålla säkerhet mot tredje man.  
Ett utökat objektsgodkännande planeras då avvikelsen mot beslutad 
ram överstiger 10 %. 
 

Under detaljprojektering har försvårande omständigheter gällande 
vägkonstruktionens beskaffenhet uppdagats. Omständigheterna kring 
vägkonstruktionen påverkar tidplan och kalkyl. Projektet pausas till 
2024–2025 och då behövs ett utökat objektsgodkännande. 
 

På grund av detaljplaneändringar har projektet försenats i flera 
omgångar. Nytt bygglov är nu klart och en ny kalkyl är framtagen. 
Kalkylen baseras på en avsevärt högre entreprenadkostnad utifrån 
förväntade prisökningar på material, energi, transporter m m jämfört 
med den ursprungliga kalkylen från 2015. Då ny slutprognos är 93 
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mnkr förbereds ett ärende om utökat objektsgodkännande till 
servicenämnden under hösten. 
 

Projektet har handlats upp till en lägre kostnad jämfört med budget. 
 

Totalprognosen är lägre på grund av en gynnsam upphandling av 
entreprenaden. 
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Antalet förändringar som uppkommit i genomförandeskedet har 
medfört en rad ändringsarbeten (ÄTA) som genererat ökade kostnader. 
Redogjort för i slutrapport. 
 

Totalt objektsgodkännande för projektet är 281 mnkr +/- 15 mnkr. 
Betalning av ändrings- och tilläggsarbeten från entreprenören på cirka 
17 mnkr innehålls av serviceförvaltningen för försening i 
färdigställande. Kostnaden ingår i den beräknade totalutgiften. 
 

Totalutgiften blev lägre på grund av en gynnsam upphandling av 
entreprenaden. 
 

Totalutgiften blev lägre på grund av en gynnsam upphandling av 
entreprenaden. 
 

Totalutgiften blev lägre på grund av en gynnsam upphandling av 
entreprenaden. 
 

Totalutgiften blev lägre på grund av en gynnsam upphandling av 
entreprenaden. 



 

 

 

Kommunfullmäktiges mål: 
mandatperiodsanalys 
Bilaga till DR 2022  

Stadskontoret 

Ekonomiavdelningen 

Upprättad: 2022-10-05 

Version: 4.0 

Ansvarig: Susanna Jakobsson



2 (61) 

 

Innehållsförteckning 

Sammanfattning ............................................................................... 3 

Introduktion: om kommunfullmäktiges mål ................................... 6 

Om rapporten ................................................................................... 8 

Så bedöms måluppfyllelsen ............................................................ 9 

Kommunfullmäktiges mål: utveckling under mandatperioden .. 10 

Utbildning och arbete .................................................................... 10 

Utveckling inom målområdet ................................................... 10 

Stadsutveckling och klimat ........................................................... 21 

Utveckling inom målområdet ................................................... 21 

Trygghet och delaktighet .............................................................. 34 

Utveckling inom målområdet ................................................... 34 

En god organisation...................................................................... 46 

Utveckling inom målområdet ................................................... 46 

Bilaga: geografiska statistikområden .......................................... 60 

 
  



3 (61) 

 

Sammanfattning 
Den här rapporten beskriver hur det gått inom kommunfullmäktiges 

målområden under innevarande mandatperiod. I rapporten kommenteras 

utvecklingen inom vart och ett av kommunfullmäktiges målområden: dels vad 

gäller Malmö stads insatser och resultat, dels vad gäller sådan utveckling i 

omvärlden som har bäring på målområdet.  

Det är många faktorer som på ett komplext sätt påverkar samhällsutvecklingen 

och det går inte alltid att särskilja Malmö stads insatser från andra påverkans-

faktorer. Kommunkoncernens nämnder och bolag har gjort en analys och 

bedömning av sina respektive bidrag till måluppfyllelse vid mandatperiodens 

slut utifrån det önskade utfall som nämnden eller bolaget ställt upp för 

mandatperioden.  

Sammantaget är bedömningen att kommunfullmäktiges mål till övervägande 

delen kommer att vara uppnådda vid mandatperiodens slut. 

Inom målområdet Utbildning och arbete bedöms målen vara delvis 

uppnådda vid mandatperiodens slut. Förskolenämnden bedömer att det finns 

utmaningar när det gäller kvalitet och likvärdighet med koppling till 

kompetensförsörjning. Nämnden ser även positiva utvecklingstendenser när 

det gäller exempelvis arbetet med att utveckla och anpassa den pedagogiska 

lärmiljön efter barnens behov och förutsättningar. Under perioden noteras en 

svagt uppåtgående trend för gymnasiebehörigheten. Gymnasieskolan har 

bibehållit andelen elever som når examen inom tre år. På 

introduktionsprogrammen är genomströmningen dock låg men fler har blivit 

behöriga till ett nationellt program. Fler män och kvinnor (18-29 år) har gått till 

arbete eller studier efter arbetsmarknadsinsatser. Personer med 

funktionsnedsättning har fått ökade möjligheter att närma sig 

arbetsmarknaden. Statliga beslut om att stärka socialförsäkringsförmånerna 

bedöms har bidragit till att minska effekterna av coronapandemin. En bred och 

flexibel vuxenutbildning bedöms ha bidragit till att antalet hushåll med 

ekonomiskt bistånd visar en nedåtgående trend. 

Inom målområdet Stadsutveckling och klimat bedöms tre av målen vara 

uppnådda vid mandatperiodens slut medan ett av målen bedöms vara delvis 

uppnått. Under perioden november 2020 och mars 2022 stod Malmö för 50 

procent av de nya arbetstillfällena i Skåne. Malmö stad har utvecklat och 

förbättrat myndighetsutövning mot näringslivet. Samarbetsplattformarna String, 

Greater Copenhagen och MalmöLundregionen har fortsatt bidra till en stärkt 
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position. Malmö stads utsläpp från de tre källorna matinköp, uppvärmning och 

övriga resor har ständigt minskat. Kommunkoncernens åtagande inom 

Storstadspaketet innebär att möjliggöra att ett stort antal bostäder kan byggas i 

kollektivtrafiknära lägen. Satsningar för att minska matsvinnet och en övergång 

till mer växtbaserade menyer i Malmö stads verksamheter bedöms leda till en 

mer hållbar konsumtion och därmed minskade utsläpp. Bostadssegregationen 

har minskat i Malmö sedan 2010 men ökade under 2021. Många av de faktorer 

som påverkar segregationen ligger dock utanför Malmö stads rådighet. 

Skolsegregationen har minskat något men regler om närhetsprincipen gör det 

svårt att åstadkomma en mer allsidig social sammansättning. Att minska 

hemlösheten är en komplex fråga och ingen enskild insats kommer att lösa 

problematiken. Det minskande antalet hushåll med försörjningsstöd och det 

låga mottagandet av nyanlända bedöms ha påverkat hemlösheten i positiv 

riktning. Vidare är byggandet av bostäder fortsatt på en hög nivå.  

Inom målområdet Trygghet och delaktighet bedöms ett av målen vara 

uppnått vid mandatperiodens slut medan två bedöms vara delvis uppnådda. 

Malmö stads arbete för att öka tryggheten har utvecklats genom ökad 

samverkan med bland annat civilsamhället och lokala aktörer. Kunskapen om 

risk- och skyddsfaktorer i barns och ungas olika livsmiljöer, och vikten av att 

arbeta tillsammans med andra aktörer i ett tidigt skede, har stärkts. 

Bedömningen är att lärdomar från flyktingmottagandet 2015–2016 och 

coronapandemin har förbättrat Malmö stads beredskap och möjliggjort en 

effektiv samordning kring flyktingmottagande och etablering av nyanlända 

under första halvåret 2022. Under 2020–2021 var mottagandet av nyanlända 

och ensamkommande barn lågt men antalet har ökat under 2022. Sammantaget 

bedöms coronapandemin ha medfört svårigheter att nå ut till vissa målgrupper, 

men även ha bidragit till nya arbetsformer för att nå ut till fler. 

Inom målområdet En god organisation bedöms målen vara huvudsakligen 

uppnådda vid mandatperiodens slut. Under mandatperioden har Malmö stad 

kraftsamlat kring trygga anställningar vilket lett till en ökad andel heltids-

anställda. Det kvarstår fortsatt stora utmaningar för kompetensförsörjningen 

inom flera verksamhetsområden och då särskilt inom de pedagogiska 

verksamheterna, socialtjänsten och omsorgen. Nämnder och bolag har fortsatt 

det systematiska arbetsmiljöarbetet. Flera verksamheter har tagit fram 

gemensamma rutiner och arbetssätt som ska främja en likvärdig service. Malmö 

stads samlade brukar- och kundundersökningar visar överlag att Malmöbornas 

upplevelse av den kommunala servicen har legat stabilt under mandatperioden. 

Kontaktcenter har bidragit till en ökad tillgänglighet och samlokaliseringen 
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med statens servicecenter har effektiviserat myndighetskontakterna för 

Malmöborna. Coronapandemin bedöms ha skyndat på en ökad digitalisering i 

verksamheterna. I början av mandatperioden präglades digitaliseringsarbetet av 

mer småskaliga lösningar men alltfler nämnder och bolag anger att de tagit ett 

mera långsiktigt och samlat grepp kring digitaliseringen. 
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Introduktion: om kommunfullmäktiges 
mål 
 
Mål på kommunfullmäktigenivå: en del i en komplex styrmiljö 

Som andra svenska kommuner ansvarar 

Malmö stad för allt från utveckling och 

styrning av välfärds- och servicetjänster 

till utveckling av det lokala samhället och 

demokratin. Ofta ska kommunala 

verksamheter också förhålla sig till 

omfattande statlig styrning som varierar 

från område till område. Styrmiljön i 

stora organisationer som Malmö stad är 

således ofta komplex: styrningen 

omfattar allt från organisationens 

struktur till instruktioner om hur en 

enskild arbetsuppgift i förvaltningen ska 

utföras.  

Kommunfullmäktiges mål utgör ett av flera möjliga styrmedel när det gäller den 

kommunala verksamheten. Den mest omfattande delen av den verksamhet 

som bedrivs i kommunkoncernen är det som kan benämnas grunduppdrag och 

som främst styrs utifrån lagstiftning, föreskrifter, reglementen och ägardirektiv. 

Utöver den mer formella styrningen använder organisationen också en stor 

uppsättning informella styrsignaler som ledarskap, rekrytering, kommunikation 

och dialog. 

Styrning, ledning och utveckling med kommunfullmäktigemål: 

kommunfullmäktiges beslut och stadskontorets instruktion 

Styrning, ledning och utveckling med kommunfullmäktigemål är en del av det 

styr- och ledningssystem (inom ramen för budget- och uppföljningsprocessen) 

som kommunfullmäktige fattade beslut om i maj 2013. Kommunfullmäktige 

beslutade sedan i juni 2019 om förändringar i strukturen för 

kommunfullmäktiges mål i budgeten. Den nya strukturen började gälla från 

budgetåret 2020 och därför räknas begreppet ”mandatperioden” i detta 

sammanhang och vid tillfället för denna rapport som helåren 2020 och 2021 

och årets första åtta månader 2022.  
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Kommunfullmäktiges mål för mandatperioden 

Kommunfullmäktige i Malmö har för mandatperioden formulerat tretton mål 

inom fyra målområden: Utbildning och arbete, Stadsutveckling och klimat, Trygghet och 

delaktighet och En god organisation. Kommunfullmäktiges mål anger utvecklings-

områden för hela kommunkoncernen där nämnder och styrelser behöver 

kraftsamla för att åstadkomma en tydlig förflyttning. Tvärsektoriella frågor 

utgör inte egna kommunfullmäktigemål utan integreras i uppföljningen inom 

respektive målområde. Enligt beslut i kommunfullmäktige 2019 ska 

avstämningar av arbetet i riktning mot målet göras varje år medan 

måluppfyllelsen bedöms för mandatperioden. 
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Om rapporten 
Den här rapporten är en beskrivning av hur det gått inom 

kommunfullmäktiges målområden under innevarande mandatperiod 

(definierad som helåren 2020 och 2021 och delåret 2022 enligt vad som 

beskrivs i föregående avsnitt). Rapporten innehåller en redovisning av 

mandatperioden och utgör ett underlag för det fortsatta arbetet med 

kommunfullmäktiges mål. 

Så är rapporten disponerad 

I rapporten kommenteras utvecklingen inom vart och ett av 

kommunfullmäktiges målområden: dels vad gäller Malmö stads insatser och 

resultat, dels vad gäller sådan utveckling i omvärlden som har bäring på 

målområdet (exempelvis undersökningar, tendenser och statistik).  

För varje mål presenteras en övergripande beskrivning av hur utvecklingen har 

sett ut och vad som har haft störst påverkan på utvecklingen under 

mandatperioden 2020–2022. Det saknas statistik för helåret 2022, vilket 

innebär att detta år inte är jämförbart med tidigare år. Många gånger jämförs 

därför istället statistiken längre bak i tiden än 2020 för att få en översikt över 

utvecklingen under en längre tidsperiod och därmed också på ett bättre sätt 

kunna spegla utvecklingen framåt. 

Om Malmö stads insatser och utvecklingen på samhällsnivå: några 

ingångsvärden 

I rapporten beskrivs Malmö stads insatser och resultat och också utvecklingen 

på samhällsnivå. Det bör här framhållas att eventuella samband mellan 

samhällsutvecklingen och Malmö stads insatser inte är absoluta: det är många 

faktorer som på ett komplext sätt påverkar samhällsutvecklingen och det går 

inte alltid att särskilja Malmö stads insatser från andra påverkansfaktorer. Detta 

innebär att det i vissa fall kan ses en samvariation men några raka orsakssamband 

går oftast inte att fastställa. Detta faktum är viktigt att beakta i läsningen av 

rapporten men också i utformningen av framtida mål och planering av insatser. 
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Så bedöms måluppfyllelsen 
Enligt kommunstyrelsens anvisningar ska nämnder och bolag göra en analys och 

bedömning av sina respektive bidrag till måluppfyllelse vid mandatperiodens slut 

utifrån det önskade utfall som nämnden eller bolaget ställt upp för 

mandatperioden. Därför består varje nämnds och bolags samlade analys och 

bedömning av bidrag till måluppfyllelsen under mandatperioden av redan 

gjorda uppföljningar under 2020 och 2021 och kompletterande 

bedömningsgrunder för 2022. Dessa bedömningar och analyser ligger i sin tur 

till grund för den samlade bedömningen av måluppfyllelse för respektive 

kommunfullmäktigemål. I den samlade bedömningen beaktas också 

utvecklingen i stort inom målområdet. 

Utifrån anvisningarna och hur målen på kommunfullmäktigenivå är 

konstruerade bedöms måluppfyllelsen utifrån varje nämnds och bolags bidrag 

till måluppfyllelsen utifrån den egna planeringen och det önskade utfallet. I rapporten 

redovisas bedömningen av måluppfyllelse som ”Uppnått”, ”Delvis uppnått” 

eller ”Inte uppnått” enligt nedan:  

 

Ovanför respektive kommunfullmäktigemål finns en tabell som redovisar 

nämndernas och bolagens bedömningar om bidrag till målet, som ligger till 

grund för den samlade bedömningen av måluppfyllelse. 

I årsanalysen för 2022 kommer det att finnas möjlighet för nämnder och bolag 

att göra kompletterande redogörelser för det egna bidraget till måluppfyllelsen 

under mandatperioden (till exempel utifrån underlag på helårsbasis). 
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Kommunfullmäktiges mål: utveckling 
under mandatperioden 
I detta avsnitt beskrivs utvecklingen under mandatperioden inom vart och ett 

av kommunfullmäktiges målområden: Utbildning och arbete, Stadsutveckling och 

klimat, Trygghet och delaktighet och En god organisation. Avsnittet tar upp såväl 

Malmö stads insatser och resultat som utvecklingen på samhällsnivå. För en 

närmare beskrivning av inriktningen för målområdena hänvisas till Malmö 

stads budget 2022.  

Utbildning och arbete 
Målen inom det här målområdet är: 

• Malmö stad ska verka för att en större andel elever ska fullfölja en 

gymnasieutbildning inom 4 år 

• Malmö stad ska verka för att en större andel ungdomar ska arbeta och 

studera 

• Malmö stad ska verka för att öka andelen Malmöbor som är 

självförsörjande 

Utveckling inom målområdet 

Malmö stad ska verka för att en större andel elever ska 
fullfölja en gymnasieutbildning inom 4 år 

Nämnder som berörs: förskolenämnden, grundskolenämnden, gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden och 

arbetsmarknads- och socialnämnden. 

Den samlade bedömningen är att målet kommer att vara delvis uppnått vid 

mandatperioden slut. Bedömningen är baserad på nämnders och styrelsers 

egna bedömningar av sina respektive bidrag till måluppfyllelsen och på 

utvecklingen inom målområdet. Det finns fortfarande utmaningar när det gäller 

förskolornas förutsättningar att uppnå mål och förväntningar men å andra 

sidan syns en långsiktig progression i förskolornas kvalitet. Fler 

familjehemsplacerade barn har fått tillgång till Skolfam1. Grundskolenämndens 

 
1 Skolfam är ett stöd till familjehemsplacerade barn i grundskolan. 
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hela verksamhet syftar till att påverka måluppfyllelsen. Nämnden ser en svagt 

uppåtgående trend då fler elever blivit behöriga för gymnasiala studier. Senaste 

uppföljningen 2021/2022 visar dock ett negativt avbrott i trenden och 

anledningen till detta utreds av grundskolenämnden. Gymnasieskolan har 

bibehållit en hög andel elever som når examen inom tre år. På 

introduktionsprogrammen är genomströmningen låg och allt för få elever når 

behörighet till nationellt program inom avsedd tid. Under mandatperioden ses 

dock en ökning i andelen elever på introduktionsprogram som under året blivit 

behöriga till ett nationellt program.  

En bibehållen nivå i andelen elever som når en gymnasieexamen 

Under mandatperioden har andelen med examen i år 3 på 

högskoleförberedande program legat stadigt mellan 89 och 91 procent. Mäts 

det över en 4 års period, exklusive introduktionsprogram, ligger andelen med 

gymnasieexamen på ca 83 procent (se Figur 1). På yrkesprogrammen noteras 

en uppgång:  där har andelen elever med examen i år 3 ökat från 84 till 

88 procent. Vid en jämförelse längre bakåt i tiden har andelen elever med 

examen på yrkesprogram ökat från 75 procent 2015 till 88 procent 2022. På 

såväl högskoleförberedande program som på yrkesprogram ligger 

examensresultaten nu marginellt under rikssnittet (jämförelsen avser här läsåret 

2020/2021). Det kan noteras stora skillnader i högskolebehörighet mellan 

stadens områden (se Figur 1).  

 

 
2 Geografiska statistikområden är en ny geografisk indelning för redovisning av statistik. 

Beskrivning av de 14 geografiska statistikområdena finns i bilaga. 
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På gymnasieskolans introduktionsprogram är genomströmningen låg och 

alltför få elever når behörighet till ett nationellt program inom avsedd. Under 

mandatperioden ses dock en ökning av andel elever på introduktionsprogram 

som blivit behöriga till ett nationellt program: från 15 procent läsåret 

2018/2019 till 26 procent läsåret 2021/2022 (se Figur 1). 

I dag är en gymnasieutbildning en förutsättning för att etablera sig i samhället, 

komma in på arbetsmarknaden och få ett gott liv. Grunden läggs tidigt i 

förskoleåldern. Barn i 3–5-årsåldern har rätt till förskola oavsett vilken 

sysselsättning föräldrarna har. 

Likvärdighet i förskolan: tecken på positiv utveckling men fortfarande 

brister  

Likvärdigheten i förskolan har varit och är fortfarande en utmaning. Brister i 

kvalitet och likvärdighet kan i vissa fall kopplas direkt till låg andel förskollärare 

eller generellt bristande kompetens i arbetslagen. Andelen förskolelärare har 

ökat något jämfört med innan mandatperioden, men andelen skiljer sig mellan 

områden i staden (se Figur 2). Förskolenämnden konstaterar ett generellt 

samband mellan barnens socioekonomiska förutsättningar och förskolors 

möjligheter att rekrytera förskollärarkompetens till vissa områden. 

Kompetensen ses som en avgörande faktor i värdegrundsarbetet och för att 

utvecklingsarbete ska kunna få gynnsam effekt i arbetet med barnen.  

 

 
3 Geografiska statistikområden är en ny geografisk indelning för redovisning av statistik. 
Beskrivning av de 14 geografiska statistikområdena finns i bilaga. 
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En långsiktig positiv utveckling noteras på flera områden. Ett exempel är 

förskolornas arbete med att utveckla och anpassa den pedagogiska lärmiljön 

efter barnens behov och förutsättningar. Ett annat är strukturer för kollegialt 

lärande och strategier för barns möjlighet att vara delaktiga och påverka sin 

utbildning.   

Fler elever i årskurs 9 har blivit behöriga att söka en gymnasieutbildning 

Gymnasiebehörigheten har ökat under perioden. Fortfarande noteras stora 

skillnader mellan områden i staden. (se Figur 3) Gapet mellan dem med lägst 

respektive högst meritvärde har minskat. Vid senaste uppföljningen, 

läsårsslutet 2021/2022, noteras dock ett negativt trendbrott: 

gymnasiebehörigheten minskade något och ligger lägre än prognostiserat. 

Anledningen till detta utreds av grundskolenämnden. 

 

Grundskoleverksamheten har inlett ett långsiktigt utvecklingsarbete med fokus 

på matematik och svenska som andraspråk (ämnen med lägst måluppfyllelse). 

Bedömningen är att detta kommer att påverka resultatutvecklingen inom dessa 

ämnen under de kommande åren. 

Samverkan för att stärka barn och elever 

Insatsen Skolfam syftar till att ge placerade barn det stöd de behöver för att 

fullfölja grundskolan med gymnasiebehörighet. Under mandatperioden har fler 

familjehemsplacerade barn fått tillgång till Skolfam. Antalet barn i åldrarna 6 till 

 
4 Geografiska statistikområden är en ny geografisk indelning för redovisning av statistik. 
Beskrivning av de 14 geografiska statistikområdena finns i bilaga. 



14 (61) 

 

15 år i insats Skolfam har ökat från 131 till 144 medan antalet barn som väntar 

på insats Skolfam har ökat från 41 till 44. Pojkar utgör en större andel av de 

familjehemsplacerade barnen och därmed också av målgruppen för 

Skolfam. Grundskolenämnden arbetar med att säkerställa att pojkar och flickor i 

lika stor utsträckning får tillgång till insatsen. Skillnaden mellan könen har 

jämnats ut under mandatperioden men under delåret 2022 har den ökat 

igen. Av barnen i målgruppen för Skolfam är 45 procent flickor. Flickor utgör 

41 procent av barnen som har insats.  

Förstärkningen av Skolfam har lett till att insatser kommit igång tidigare under 

skolåren och även med kortare väntetid.  

Likvärdighet fortsatt utmaning: det kompensatoriska uppdraget viktigt 

Utbildningen ska enligt skollagen vara likvärdig. Det innebär att utbildningen 

ska utformas så att alla elever kan ges stöd och stimulans att utvecklas så långt 

som möjligt oberoende av sin bakgrund eller vilken skola de går i. Med det 

följer att skolan genom det kompensatoriska uppdraget har ett särskilt ansvar 

för elever som av olika anledningar har svårt att nå utbildningsmålen. Det 

gäller inte minst för skolor med långvarigt låga resultat. 

Likvärdigheten är fortsatt en utmaning i utbildningskedjan. Det finns 

fortfarande skillnader i både resultat och förutsättningar mellan olika skolor, 

klasser och elevgrupper. Grundskolenämnden bedömer att den största 

skillnaden mellan skolor eller elevgrupper går att härleda till den boende- och 

skolsegregation som råder i Malmö. 

Gymnasieskolans distansundervisning har varit en utmaning för många och 

påverkat förutsättningarna att stötta eleverna i den utsträckning som behövts 

dels vad gäller måluppfyllelse, dels vad gäller det hälsofrämjande arbetet. 

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden har beslutat om ett stort antal 

kompensatoriska åtgärder: exempel är stärkt elevhälsa, riktade satsningar till de 

förstärkta programmen och kompetensutveckling när det gäller 

distansundervisning. 

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden har ett pågående arbete för att 

stärka introduktionsprogrammen både vad gäller utbud och genomförande. Ett 

prioriterat område har varit ett stärkt samarbete mellan grundskolenämnden 

och gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden om förbättrade övergångar. 

Syftet är att stödja eleverna i deras utveckling, förebygga studieavbrott och att 

ha en ändamålsenlig studie- och yrkesvägledning. 
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Skolverkets rapport Covid-19-pandemins påverkan på skolväsendet
 5 visar att 

avbrotten och de som bytt gymnasieprogram generellt har minskat under 

pandemin. Andelen elever som påbörjat sin utbildning på ett nationellt 

program och året efter avbrutit eller gjort studieuppehåll är en procent och 

denna andel har minskat under de senaste två åren. Ett liknande mönster syns 

för de elever som bytt nationellt program. Därav utgår Skolverket från att 

genomströmningen på gymnasiet inte utvecklats negativt under pandemin – 

snarare tvärtom.  

 

Malmö stad ska verka för att en större andel ungdomar 

ska arbeta och studera 

Nämnder som berörs: gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden, arbetsmarknads- och socialnämnden och 

funktionsstödsnämnden 

Den samlade bedömningen är att målet delvis kommer att vara uppnått vid 

mandatperiodens slut. Bedömningen är baserad på nämnders och styrelsers 

egna bedömningar av sina respektive bidrag till måluppfyllelsen och på 

utvecklingen inom målområdet. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden har 

stärkt det förebyggande arbetet att stötta elever i riskzonen för studieavbrott. 

Trots det stärkta arbetet har nämnden haft svårt att i tillräckligt hög 

utsträckning både nå och motivera ungdomarna till att delta i åtgärder. 

Möjligheterna att erbjuda praktikplatser till ungdomarna har varit begränsade 

under delar av perioden. Coronapandemin och perioder av distansundervisning 

bedöms ha haft påverkan på antalet studieavbrott. Arbetsmarknads- och 

socialnämnden noterar att fler män och kvinnor (18-29 år) har avslutats till 

arbete eller studier efter deltagande i arbetsmarknadsinsatser. Personer med 

funktionsnedsättning har fått ökade möjligheter att närma sig arbetsmarknaden 

och få anställning under mandatperioden. 

  

 
5 Skolverket (2021) Covid-19-pandemins påverkan på skolväsendet, delredovisning 4. Länk: 
Covid-19-pandemins påverkan på skolväsendet, delredovisning 4 - Skolverket 

https://www.skolverket.se/publikationsserier/regeringsuppdrag/2021/covid-19-pandemins-paverkan-pa-skolvasendet-delredovisning-4
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Unga som varken studerar eller arbetar (UVAS) har minskat, men 

kvarstår skillnader inom staden 

Unga som varken arbetar eller studerar (UVAS) är en heterogen grupp; för 

vissa är livssituationen tillfällig, medan den för andra varar längre perioder. 

Individer som tillhör UVAS-gruppen under längre perioder riskerar att gå 

miste om kunskaper och erfarenheter som krävs för att etablera sig på 

arbetsmarknaden. Andelen som varken arbetar eller studerar har minskat över 

den undersökta perioden, men det kvarstår skillnader mellan stadens områden 

(se Figur 4). 

 

Kommunala aktivitetsansvaret: svårt att nå och motivera unga 

En del av UVAS-gruppen utgörs av unga som tillhör det skollagsreglerade 

kommunala aktivitetsansvaret (KAA). KAA innebär att varje kommun 

ansvarar för att löpande under året identifiera och kontakta samtliga ungdomar 

i åldern 16–19 år som inte studerar eller har en avslutad gymnasieexamen och 

erbjuda aktiviteter för dem. Ungdomar utan fullständig gymnasieexamen ska i 

första hand motiveras och vägledas till studier som leder till examen eller 

motsvarande. Trots ett omfattande arbete för att stärka och utveckla de 

insatser som erbjuds inom KAA har gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 

 
6 Geografiska statistikområden är en ny geografisk indelning för redovisning av statistik. 

Beskrivning av de 14 geografiska statistikområdena finns i bilaga. 
7 Notera att sundspendlare inte räknas som sysselsatta i den officiella 

sysselsättningsstatistiken, vilket medför att Malmös andel UVAS är högre än andra 
kommuner med mindre gränspendling. Därför jämförs inte Malmös utveckling inte med 
socioekonomiskt liknande kommuner i detta diagram.  
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haft svårt att i tillräckligt hög utsträckning både nå och motivera ungdomarna 

till att delta i åtgärder. Vidare har möjligheterna att erbjuda praktikplatser till 

ungdomarna varit begränsade under delar av perioden. 

Rutiner för att förbättra och kvalitetssäkra samarbetet med skolorna har 

utarbetats för att på bästa sätt möta ungdomarna i de fall de gör avbrott från 

studier. Samverkan inom det kommunala aktivitetsansvaret kommer att 

fortsätta.  

Förebyggande arbete viktigt 

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens förebyggande arbete har varit 

prioriterat för att minska de avbrott som innebär att individen kommer att 

omfattas av det kommunala aktivitetsansvaret. Detta har bland annat omfattat 

ett övergångsarbete mellan grundskolan och gymnasieskolan för att skapa 

bättre förutsättningar för en undervisning som utgår ifrån elevernas behov. 

Även övergångar mellan gymnasieskolor och övergångar till vuxenutbildningen 

har förstärkts. Förstärkta rutiner för att kontinuerligt följa upp elevernas 

kunskapsutveckling och utveckla undervisningen har möjliggjort tidiga insatser 

som förebygger avbrott. Ett tvärprofessionellt samarbete för att främja elevers 

närvaro och snabbt åtgärda problematisk frånvaro har betydelse för att minska 

avbrotten och därmed öka möjligheten att gå vidare i utbildning eller arbete.  

I gymnasiesärskolan pågår ett utvecklingsarbete för att i högre grad kunna 

erbjuda elever praktik för att stärka möjligheterna till sysselsättning efter 

avslutade studier. 

 

Malmö stad ska verka för att öka andelen Malmöbor 
som är självförsörjande 

Nämnder som berörs: arbetsmarknads- och socialnämnden, gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden, 

servicenämnden och kommunstyrelsen 

Den samlade bedömningen är att målet kommer att vara uppnått vid 

mandatperioden slut. Bedömningen är baserad på nämnders och styrelsers 

egna bedömningar av sina respektive bidrag till måluppfyllelsen och på 

utvecklingen inom målområdet. Arbetslösheten i Malmö har sjunkit under 



18 (61) 

 

såväl 2021 som 2022 till följd av en stark utveckling på arbetsmarknaden. 

Satsningen på fler arbetsmarknadsanställningar och erbjudande om en flexibel 

vuxenutbildning bedöms ha bidragit till att fler hushåll blivit självförsörjande 

eller fått ett minskat behov av ekonomiskt bistånd. Fler Malmöbor över 30 år 

har fått arbetsmarknadsinsatser. Statliga beslut om att stärka de generella 

socialförsäkringsförmånerna bedöms ha bidragit till att minska pandemins 

effekter. 

Färre med ekonomiskt bistånd men fler långtidsarbetslösa 

Under mandatperioden har allt färre hushåll i Malmö haft behov av 

ekonomiskt bistånd till sin försörjning, men det finns stora skillnader i staden 

(se Figur 5). Samtidigt kvarstår många biståndstagare med långvarigt 

ekonomiskt bistånd. Jämfört med år 2019 har det genomsnittliga antalet 

hushåll som beviljas ekonomiskt bistånd per månad minskat med nästan 2000 

hushåll (21 procent) under perioden januari till augusti 2022.  För hushåll med 

barn är minskningen större (26 procent). 

 

Arbetslösheten i Malmö har sjunkit under såväl 2021 som 2022 till följd av en 

stark utveckling på arbetsmarknaden. Under pandemin ökade dock 

långtidsarbetslösheten och var som högst i april 2021, men har därefter åter 

sjunkit. I juni 2022 var långtidsarbetslösheten lägre än innan pandemin. 

Skillnaderna i staden är stora (se Figur 6)9.   

 
8 Geografiska statistikområden är en ny geografisk indelning för redovisning av statistik. 

Beskrivning av de 14 geografiska statistikområdena finns i bilaga. 
9 Arbetsförmedlingen, Arbetsmarknadsutsikterna hösten 2021: Arbetsmarknadsutsikterna 
hösten 2021 - Arbetsförmedlingen (arbetsformedlingen.se) 

https://arbetsformedlingen.se/statistik/analyser-och-prognoser/arbetsmarknadsprognoser/riket/arbetsmarknadsutsikterna-hosten-2021
https://arbetsformedlingen.se/statistik/analyser-och-prognoser/arbetsmarknadsprognoser/riket/arbetsmarknadsutsikterna-hosten-2021
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Malmö stad ska erbjuda arbetsmarknadsanställningar  

För att förbättra förutsättningarna för ökad självförsörjning samarbetar Malmö 

stad med olika branscher och med det lokala näringslivet. Under 

coronapandemin har detta samarbete till viss del försvårats då många 

arbetsplatser inte kunnat ta emot praktikanter.  

Under 2021 hade drygt 5 900 Malmöbor över 30 år fått arbetsmarknadsinsatser 

och antalet kvinnor hade ökat med åtta procent medan antalet män ökade med 

tio procent under året.  

Efter arbetsmarknadsinsatser syns en generellt mer gynnsam utveckling för 

män än för kvinnor. En större andel av kvinnorna som har arbetsmarknads-

insatser saknade arbetslivserfarenhet sedan tidigare. 

Arbetsmarknads- och socialnämnden bedömer att stadens satsning på 1 000 

fler arbetsmarknadsanställningar har bidragit till att fler hushåll blivit 

självförsörjande eller fått ett minskat behov av ekonomiskt bistånd. Nämndens 

uppföljning av de som avslutade en arbetsmarknadsanställning 2020 visar att 

55 procent inte uppburit ekonomiskt bistånd någon gång under 2021 (62 

procent av kvinnorna, 52 procent av männen).   

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden bedömer att satstningarna för att 

erbjuda en flexibel och vuxenutbildning med ett brett utbud av studieformer 

 
10 Geografiska statistikområden är en ny geografisk indelning för redovisning av statistik. 

Beskrivning av de 14 geografiska statistikområdena finns i bilaga. 
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och studietakt har bidragit till att antalet hushåll i Malmö med ekonomiskt 

bistånd visar en nedåtgående trend. 

Samarbete med Arbetsförmedlingen  

Samverkan mellan Malmö stad och Arbetsförmedlingen omfattar 6 504 

Malmöbor i genomsnitt per månad. Detta motsvarar 26 procent av de 

arbetslösa Malmöborna vilket är cirka 2 procentenheter högre än 2020. Män tar 

del av arbetsmarknadsanställningar, arbetsmarknadsutbildningar och jobbspår i 

högre grad än kvinnor.  

Behov av bättre matchning på arbetsmarknaden  

En utmaning är de ökade obalanserna mellan vilka kompetenser arbetsgivarna 

efterfrågar och vilka kompetenser de arbetslösa har.  

Under det första kvartalet 2022 publicerades 60 600 nyanmälda platser på 

Platsbanken i Skåne län. Det yrke som har varit vanligast på Platsbanken under 

kvartalet är grundutbildade sjuksköterskor, men i länet råder även en stor 

efterfrågan på undersköterskor, hemtjänst, hemsjukvård och äldreboende samt 

företagssäljare11.  

Andel unga som uppbär ekonomiskt bistånd har minskat 

Arbetsmarknads- och socialnämnden rapporterar att andelen unga (18–29 år) 

som uppbär ekonomiskt bistånd har minskat. Anledningen är troligtvis den 

positiva utvecklingen på arbetsmarknaden och att fler väljer att studera.  

Antalet inskrivna i kommunala arbetsmarknadsinsatser har minskat. Detta kan 

ha ett samband med den minskade ungdomsarbetslösheten och att målgruppen 

har minskat inom ekonomiskt bistånd. Däremot har nya grupper av unga 

identifierats och erbjudits insatser inom verksamheten Ung Malmö12 genom 

satsningen på uppsökande arbete. Arbetsmarknads- och socialnämndens 

uppdrag med att få unga i självförsörjning samt samarbetet med 

Arbetsförmedlingen är förklaringar till att fler unga går från 

arbetsmarknadsinsatser eller ekonomiskt bistånd till arbete. 

  

 
11 Arbetsförmedlingen: Arbetsmarknadsläget i Sveriges län, Kvartal 1 2022. 
12 UngMalmö är en samverkan mellan arbetsmarknads- och socialnämnden, gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden och civilsamhället. 
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Ökad möjlighet för personer med funktionsnedsättning att nå 
anställning 

Det FINSAM-finansierade13 projektet Make it:work är ett samarbete mellan 

funktionsstödsförvaltningen, Försäkringskassan, Arbetsförmedlingen och 

privata företag som ska ge ökad möjlighet för personer med 

funktionsnedsättning att nå en anställning. Samarbetet har sedan starten 2020 

medfört övergångar till anställning, enskild plats14 med möjlighet till anställning 

samt övergångar till Arbetsförmedlingens /Försäkringskassans förstärkta 

samarbete. Projektet har riktat sig främst till brukare med aktivitetsersättning 

och som därmed är under 30 år.  Make it:work bedöms ha medfört ett viktigt 

utvecklingssteg för Daglig verksamhet15 i Malmö stad och arbetet kommer att 

fortsatt vara en viktig del av Daglig verksamhets arbetssätt framöver. 

Stadsutveckling och klimat 
Målen inom det här målområdet är: 

• Malmö stad ska verka för att staden stärker sin position som regional 

tillväxtmotor 

• Malmö stad ska vara en föregångare när det gäller minskade utsläpp av 

växthusgaser 

• Malmö stad ska genom planeringen av staden verka för minskad 

segregation 

• Malmö stad ska verka för att minska hemlösheten 

Utveckling inom målområdet 

Malmö stad ska verka för att staden stärker sin 
position som regional tillväxtmotor 

Nämnder och bolag som berörs: kommunstyrelsen, fritidsnämnden, kulturnämnden, 

stadsbyggnadsnämnden, tekniska nämnden, Malmö Live, Malmö stadsteater och MINC  

 

    

 

 
13 FINSAM står för Finansiell samordning av rehabiliteringstjänster. 
14 Individanpassad praktik för personer som har sin sysselsättning via daglig verksamhet. 
15 Daglig verksamhet är en insats för personer med intellektuell funktionsnedsättning, 
autismspektrumtillstånd eller förvärvad hjärnskada i vuxen ålder. 
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Den samlade bedömningen är att målet kommer att vara uppnått vid 

mandatperiodens slut. Bedömningen är baserad på nämnders och styrelsers 

egna bedömningar av sina respektive bidrag till måluppfyllelsen och på 

utvecklingen inom målområdet. Under perioden november 2020 och mars 

2022 stod Malmö för 50 procent av de nya arbetstillfällena i Skåne. Staden har 

utvecklat och förbättrat myndighetsutövning mot näringslivet för att underlätta 

för företag att etablera sig i Malmö. MINC har skapat flera nya program och 

erbjudanden för att hjälpa entreprenörer som vill etablera sig. De regionala och 

gränsregionala samarbetsplattformarna String, Greater Copenhagen och 

MalmöLundregionen har fortsatt att bidra till en stärkt position för Malmö som 

regional tillväxtmotor. I antagna detaljplaner finns ungefär 18 000 arbetsplatser. 

Även kultur-, idrotts- och andra större evenemang bedöms öka intresset hos 

företag att etablera sig i Malmö. 

Hälften av alla nya jobb i Skåne finns i Malmö 

Kommunstyrelsen rapporterar att Malmös andel av arbetstillfällena i Skåne har 

ökat markant under mandatperioden. Mellan november 2020 och mars 2022 

stod Malmö för 50 procent av de nya arbetstillfällena i Skåne. Sett över tid 

(perioden 2004-2020) har Malmö stått för nästan hälften (46 procent) av den 

totala ökningen av arbetstillfällen i Skåne.  

De tre sektorer där Malmö under 2020 hade den högsta andelen av Skånes 

arbetstillfällen var information och kommunikation (55 procent), finans och 

försäkring (51 procent) och  företagstjänster (44 procent).  

Under mandatperioden har Malmö stad fortsatt arbetet med att utveckla och 

förbättra myndighetsutövning gentemot näringslivet. Syftet är att underlätta för 

de företag som vill etablera sig i Malmö. Det kommunala bolaget MINC i 

Sverige AB har skapat ett flertal nya program och erbjudanden där fler 

entreprenörer kan få hjälp att etablera sig. 

Malmö med i flera regionala samarbeten 

Under mandatperioden har de regionala och gränsregionala 

samarbetsplattformarna String, Greater Copenhagen och MalmöLundregionen fortsatt 

att bidra till en stärkt position för Malmö som regional tillväxtmotor. String – 

där Malmö stad är med sedan 2018 – samarbetar kring en megaregion från 

Hamburg till Oslo där infrastrukturen spelar en nyckelroll och där 

Öresundsregionen är en kritisk flaskhals. Greater Copenhagen – som startade 

2015 och där Malmö stad är en av grundarna – är en samarbetsorganisation för 
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tillväxt och utveckling i Nordens största metropolregion med 4,4 miljoner 

invånare i södra Sverige och östra Danmark. 

Fler bostäder och arbetsplatser i detaljplaner 

Under mandatperioden har över en miljon kvadratmeter BTA16 möjliggjorts i 

antagna detaljplaner. Målet för mandatperioden uppnåddes när detaljplanerna 

för Fortuna Hemgården i Sallerup och Norra Hamnen antogs. Utvecklingen 

skapas genom att verksamhetsytor planeras in i alla typer av detaljplaner på 

kommunal mark. Under mandatperioden kommer stadsbyggnadsnämnden att i 

Hyllie ha möjliggjort 100 000 kvadratmeter i en blandad stadsbyggnadsmiljö 

tillsammans med bostäder och skolor.  

I Malmö stads pågående detaljplaner finns ungefär 13 500 bostäder och 

verksamhetsyta tillräckligt för ungefär 18 000 arbetsplatser. Beredskapen för 

arbetsplatser bedöms som god. Den framtida utbyggnadskapaciteten 

uppskattas till 53 000 arbetsplatser. 

Kultur och fritid lockar folk i och till Malmö 

Malmö har arrangemang som lockar både invånare och besökare. De fritids- 

och kulturarrangemang som kunnat genomföras sedan coronapandemins 

restriktioner har stärkt Malmös attraktivitet och branscher som restaurang och 

hotell. På grund av coronapandemin har en del arrangemang kunnat 

genomföras med anpassningar som att arrangemangen har varit mindre eller 

haft ett annat innehåll. 

Stödet till kulturaktörer under coronapandemin och satsningarna på 

infrastrukturen för det fria kulturlivet bedöms ha bidragit till att stärka stadens 

position som regional tillväxtmotor under mandatperioden. Under perioden 

har Malmö stad haft dialog med idrottsförbund med målet att dessa ska välja 

att ha elitidrottssatsningar i Malmö. Svenska Judoförbundet och Svenska 

brottningsförbundet har under mandatperioden inlett satsningar i Malmö. 

Arbetet att värva och genomföra evenemang som stärker stadens inkluderings- 

och tillgänglighetsarbete har fortsatt. Ett exempel är Special Olympic Games 

med närmare 1 000 deltagare. 

 

 
16 BTA (bruttoarean av en byggnads alla våningsplan innanför ytterväggarna - måttet 

används exempelvis vid planbestämmelser och bygglov) 
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Malmö stad ska vara en föregångare när det gäller 

minskade utsläpp av växthusgaser 

Nämnder och bolag som berörs: samtliga 

 

    

 
 

Den samlade bedömningen är att målet kommer att vara uppnått vid 

mandatperiodens slut. Bedömningen är baserad på nämnders och styrelsers 

egna bedömningar av sina respektive bidrag till måluppfyllelsen och på 

utvecklingen inom målområdet. Överförmyndarnämnden har inte gjort en 

bedömning eftersom kommunfullmäktigemålet är inte tillämpligt på 

överförmyndarnämndens verksamhet17.  

De egna utsläppen från de tre källorna matinköp, uppvärmning och övriga 

resor har ständigt minskat sedan mandatperiodens början. Undantaget är 

utsläpp från fordonsbränsle som legat ganska konstant sedan 2018. Stadens 

åtagande inom Storstadspaketet innebär att ett stort antal bostäder byggs i 

kollektivtrafiknära lägen, vilket underlättar klimatsmarta transporter. Fokus på 

kollektivtrafik, elektrifiering av bussar och utbyggnad av cykelvägar bedöms 

leda till minskade utsläpp från fordonsbränsle. Satsningar för att minska 

matsvinnet och en övergång till mer växtbaserade menyer i stadens 

verksamheter bedöms leda till en mer hållbar konsumtion och därmed 

minskade utsläpp. Även Malmö stads resepolicy från 2021, som omfattar 

samtliga anställda i staden, har som syfte att minska antalet resor, och därmed 

utsläpp. 

Stadig minskning av utsläppen under mandatperioden 

I Malmö stads Miljöbarometer följer kommunkoncernen upp de egna utsläppen 

från de fyra källorna matinköp, uppvärmning, fordonsbränsle och övriga resor 

(exempelvis taxi, flyg och kollektivtrafik).18 Uppföljningen visar att utsläppen 

minskat från alla källor utom fordonsbränsle sedan mandatperiodens början (se 

Figur 7).  

 
17 Enheten för överförmyndarärenden omfattas av arbetsmarknads- och socialnämndens 
indikatorer för detta mål. 
18 I Malmö stads Miljöbarometer visas miljötillståndet inom olika områden utifrån den statistik 

och information som finns att tillgå på lokal nivå. Mer finns på Miljötillståndet i Malmö - 
Miljöbarometern - Malmö stad (miljobarometern.se) 

https://malmo.miljobarometern.se/
https://malmo.miljobarometern.se/
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Störst förändring har skett inom uppvärmning där utsläppen har minskat från 

12,3 kiloton CO2-ekvivalenter under 2018 till 0,0 kiloton CO2-ekvivalenter 

under 2021. Denna stora förändring förklaras av ett avtal med elbolaget Eon 

under 2017 som garanterar 100 procent förnyelsebara fjärrvärmeleveranser 

från och med 2020. Totalt utgörs drygt 70 procent av utsläppsminskningen av 

utsläpp från uppvärmning.  

Utsläppen från matinköp har minskat med 3,1 kiloton sedan 2018. Bidragande 

faktorer är ett minskat matsvinn men också en övergång till mer växtbaserade 

menyer i Malmö stads verksamheter. Under mandatperioden har Malmö stad 

fortsatt arbetet för hållbar konsumtion vad gäller mathanteringen. Under 

coronapandemin noteras en minskning av matsvinn och antalet serverade 

portioner mat. En viss ökning av matsvinnet kan därför förväntas när 

verksamheterna återupptas igen. 

Under mandatperioden har Malmö stads bolag Parkering Malmö byggt ett 

parkeringshus i trä vilket har halverat utsläppen under byggnationen. Bolaget 

har också försett två parkeringshus med solcellsanläggningar och även 

utvecklat arbetet med mobilitetslösningar. Under mandatperioden noteras en 

ökad uthyrning av platser i p-hus för mobilitetstjänsteleverantörer.  

Det stora antalet bostäder inom ramen för Storstadspaketet garanterar att de nya 

bostäderna är kollektivtrafiknära, vilket bedöms underlätta klimatsmarta 

transporter. Stadsutvecklingen har fokus på kollektivtrafik, elektrifiering av 

busslinjer och utbyggnad av cykelvägar vilket medverkar till minskade utsläpp. 

Malmö har för andra året i rad utsetts till Sveriges miljöbästa kommun av 

tidningen Aktuell Hållbarhet och är också en av 100 europeiska städer som valts 

ut av EU-kommissionen i en särskild satsning med målet att bli klimatneutrala 

till 2030. 
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Coronapandemin har påverkat utsläppen av växthusgaser 

Coronapandemin har fått Malmö stads verksamheter att ställa om på olika sätt. 

Denna omställning har påverkat utsläppen av växthusgaser. Vissa verksamheter 

har påverkats mer än andra och en trend på sikt kan vara svår att bedöma. I 

takt med digitaliseringen noteras minskningar av pappersförbrukning, resor 

och transporter. Vissa verksamheter har dock inte minskat utsläppen då de 

behövt göra inköp för att möta direktiv kring hygien och säkerhet under 

coronapandemin. 

Utsläpp från övriga resor (taxi, flyg, kollektivtrafik) minskade med nästan 75 

procent mellan 2019 och 2020 och sjönk sedan ytterligare under 2021. Detta 

kan till stor del förklaras av ändrade resvanor under pandemin19. Utsläppen 

från fordonsbränsle ökade marginellt (4 procent eller 0,06 kiloton) mellan 2018 

och 2021. Sedan 2015 har dock utsläppen från denna kategori minskat med 

över 30 procent (0,8 kiloton).  

Ny resepolicy ska bidra till mindre växthusgaser 

Under 2021 fastställde kommunfullmäktige en ny resepolicy som omfattar alla 

Malmö stads medarbetare. En av inriktningarna i policyn är att utsläppen av 

växthusgaser ska minska. Av policyn framgår att digitala möten kan vara ett 

alternativ till fysiska möten. Om en resa är nödvändig bör ett färdsätt med låg 

miljöbelastning väljas och för resor inom Malmö finns det tjänstecyklar att 

låna. Eftersom resepolicyn är tämligen ny har Malmö stad ännu inte gjort 

någon uppföljning av efterlevnaden men utifrån policyns inriktning är 

bedömningen att den ger goda förutsättningar att minska utsläppen. 

 

  

 
19 Det har också skett förändringar i hur man mäter utsläpp från kategorin övriga resor, vilket 
gör att jämföresler över tid kan vara missvisande. 
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Malmö stad ska genom planeringen av staden verka 

för minskad segregation 

Nämnder och bolag som berörs: kommunstyrelsen, stadsbyggnadsnämnden, tekniska 

nämnden, kulturnämnden, fritidsnämnden, MKB Fastighets AB och grundskolenämnden 

 

    

 
 

Den samlade bedömningen är att målet kommer att vara delvis uppnått vid 

mandatperiodens slut. Bedömningen är baserad på nämnders och styrelsers 

egna bedömningar av sina respektive bidrag till måluppfyllelsen och på 

utvecklingen inom målområdet. Många av de faktorer som påverkar 

segregationen ligger utanför Malmö stads rådighet, såsom exempelvis nationell 

arbetsmarknadspolitik, skattepolitik, bostadspolitik och migrationspolitik. 

MKB Fastighets AB har inte gjort någon samlad bedömning av målet i 

delårsrapporteringen med anledning av att de mäter målet genom 

Trygghetsindex20, vilket redovisas i samband med årsanalysen. 

Bostadssegregationen (mätt i termer av hur personer med svensk och utländsk 

bakgrund bor) har minskat i Malmö sedan 2010. Under 2021 syns dock för 

första gången sedan 2013 en ökning av bostadssegregationen. En låg 

befolkningstillväxt och effekter av coronapandemin kan innebära att ökningen 

endast är tillfällig. Bostadssegregationen mellan de som har högst och lägst 

inkomst är i princip densamma som år 2010. Malmö stads åtaganden inom 

Storstadspaketet innebär planering för ett blandat bostadsbyggande i hela staden, 

att verka för goda livsmiljöer och att bygga bort barriärer.  

Skolsegregationen har minskat något, men grundskolenämnden bedömer att 

regler om närhetsprincipen gör att det är svårt att kunna åstadkomma en mer 

allsidig social sammansättning av elever på skolor och i undervisningsgrupper. 

Bedömningen är att bibliotekens lokalisering, avgiftsfri fritidsverksamhet och 

samverkan med föreningar över hela staden bidrar aktivt för att minska 

segregationen. 

Bostadssegregationen har minskat sedan 2010 men ökade under 2021 

Bostadssegregationen (mätt i termer av hur personer med svensk och utländsk 

bakgrund bor) har minskat i Malmö sedan 2010 mätt utifrån måttet 

 
20 Trygghetsindex är en del av MKB Fastighets AB:s nöjdkundhetundersökning som 
genomförs i bostadsområdena. 
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olikhetsindex. Under 2021 syns dock för första gången sedan 2013 en ökning 

av bostadssegregationen. En ökning under 2021 observeras även i de andra två 

storstadskommunerna Stockholm och Göteborg. (se Figur 8)  

 

Bostadssegregationen mellan de med högst och lägst inkomst är dock i princip 

oförändrad 2010-2020 i såväl Malmö som i de övriga två 

storstadskommunerna.  

Malmö stad satsar på blandat byggande: Storstadspaketet, 

bostadsförsörjning, översiktsplanering och markanvisning 

Inom ramen för Malmö stads åtagande i Storstadspaketet har Malmö stad under 

mandatperioden satsat på ett blandat bostadsbyggande i hela staden, på att 

bygga bort barriärer mellan områden och på att verka för goda livsmiljöer i hela 

staden. Staden ska i huvudsak växa innanför Yttre Ringvägen genom 

förtätning.  

Kommunfullmäktige antog i april 2018 en handlingsplan för 

bostadsförsörjning 2018-2022. Vidare är en ny översiktsplan – där 

Malmöbornas delaktighet under stadsplaneringsprocessen lyfts fram – ute på 

remiss under 2022. Malmö stads nya markanvisningspolicy (antagen av 

 
21 Olikhetsindex är ett mått som mäter hur blandat två olika grupper bor. Andelen motsvarar 

hur stor del av befolkningen i en av grupperna som hade behövt flytta för att uppnå en totalt 
jämn fördelningen mellan en kommuns olika områden. Detta gör det möjligt att följa 
utvecklingen över tid inom ett område. Olikhetsindex lämpar sig mindre bra för att jämföra 
nivån av segregation mellan två olika områden (här kommuner), men man kan jämföra 
utvecklingen inom de olika områdena.   
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kommunfullmäktige i april 2021) ska uppmuntra blandade upplåtelseformer i 

både gamla och nya områden och skapa en tydligare koppling mellan 

exploateringen i attraktiva såväl som mindre attraktiva lägen. Blandade 

upplåtelseformer är ett uttalat mål i syfte att få ett varierat utbud av nya 

bostäder och möta olika gruppers behov och önskemål. MKB Fastighets AB 

har nyproduktion i samtliga av bolagets fastighetsområden. Under 

mandatperioden har byggnation pågått i Sege Park, Rönnen, Hyllie, Västra 

hamnen och Limhamns sjöläge.  

Liten minskning av skolsegregationen under mandatperioden: 

närhetsprincipen påverkar 

Grundskolenämnden följer upp segregation mellan skolor för stadens elever i 

förskoleklass samt sjunde klass genom att mäta skillnader i elevboendeindex. 

Höga värden betyder att det finns en stor skillnad i elevsammansättning mellan 

skolor. Sedan läsåret 2018/2019 har segregationen för förskoleklass sjunkit 

något. För sjunde klass har värdet sjunkit sedan 2019/2020 men låg 

fortfarande högre än 2018/2019. (se Figur 9) 

 

 

De flesta eleverna går på skolor tillsammans med andra som har samma 

socioekonomiska bakgrund. Regler om närhetsprincipen gör att Malmö stad 

har svårt att påverka detta.  

  



30 (61) 

 

Bibliotek, fritidsverksamheter och föreningar över hela staden 

Stadens bibliotek och mötesplatser har en roll i arbetet för att minska 

segregationen. Under perioden har satsningar på nya allaktivitetshus och 

bibliotek kunnat genomföras men verksamheten har begränsats under 

coronapandemin. I Malmö finns det avgiftsfria fritidsverksamheter över hela 

staden och Malmö stad ger bidrag till föreningar som arbetar för att minska 

segregationen. Under samlingsnamnet Öppna Malmö har Malmö stad arrangerat 

utställningar, filmvisningar, konserter, seminarier och utbildningar för att lyfta 

frågor om diskriminering och rasism. 

Fritidsnämnden har under mandatperioden arbetat med kompensatoriska 

insatser för en aktiv och meningsfull fritid för alla Malmös barn och unga. 

Aktiviteter har riktats särskilt till flickor och till barn och unga med sämre 

ekonomiska förutsättningar.  

 

Malmö stad ska verka för att minska hemlösheten 

Nämnder och bolag som berörs: arbetsmarknads- och socialnämnden, tekniska nämnden, 

stadsbyggnadsnämnden, MKB Fastighets AB och Boplats Syd 

 

    

 

Den samlade bedömningen är att målet kommer att vara uppnått vid 

mandatperiodens slut. Bedömningen är baserad på nämnders och styrelsers 

egna bedömningar av sina respektive bidrag till måluppfyllelsen och på 

utvecklingen inom målområdet. Att råda bot på hemlösheten är en komplex 

fråga och ingen enskild insats kommer att lösa problematiken. Byggandet av 

bostäder är fortsatt på en hög nivå. Antalet byggstartade bostäder ökade under 

2021 och var på den högsta nivån sedan 2018. 

Den minskning av antalet hemlösa som noteras under mandatperioden har 

skett bland de strukturellt hemlösa, det vill säga de som är hemlösa utan att ha 

en social problematik. En del av hemlösheten beror på brist på bostäder med 

rimliga hyror. MKB Fastighets AB har uppdraget att identifiera åtgärder för att 

skapa nya bostäder som minst 80 procent av Malmös befolkning kan 

efterfråga. Stadsbyggnadsnämndens bostadsbehovsberäkning visade att ungefär 

10 procent av stadens hushåll bor för trångt eller för dyrt i förhållande till sin 

ekonomiska situation. 
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Den sociala hemlösheten har ökat något jämfört med 2020. Under 

mandatperioden har Malmö stad haft olika typer av stödinsatser som 

bostadsrådgivningen, vräkningsförebyggande arbete och så kallat Bosocialt stöd. 

Under mandatperioden har 20 procent av de boende tagit över sitt 

andrahandskontrakt som ett förstahandskontrakt. Det minskande antalet 

hushåll med försörjningsstöd på senare år bedöms ha påverkat hemlösheten i 

positiv riktning. En annan faktor som bedöms ha haft effekt är det låga 

kommunmottagandet av nyanlända personer de senaste åren. 

Minskad hemlöshet under mandatperioden 

I 2021 års hemlöshetskartläggning använde Malmö stad för första gången 

Socialstyrelsens nya definition av hemlösa. Detta betyder att Malmö stad 

numera även räknar de som bor med kommunala andrahandskontrakt i 

hemlöshetsstatistiken. För att kunna göra jämförelser bakåt i tiden har Malmö 

stad med hjälp av verksamhetsstatistik skattat hur stort antalet hemlösa i 

tidigare års hemlöshetskartläggningar skulle ha varit om man inkluderat de med 

kommunala andrahandskontrakt.  

 

Statistiken visar att antalet hemlösa vuxna som får stöd från arbetsmarknads- 

och socialnämnden minskat med nära 1 500 personer (45 procent) sedan 2018. 

Antalet hemlösa barn har under samma period minskat med drygt 1 800 (75 

procent). (se Figur 10) Det är bland strukturellt hemlösa (de som är hemlösa 

utan att ha en social problematik) som den stora minskningen noteras. Den 

sociala hemlösheten har ökat något jämfört med 2020. 
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Det finns troligen många anledningar till att antalet hemlösa minskar i 

statistiken. Arbetsmarknads- och socialnämnden har sedan 2018 satsat på 

bättre förebyggande arbete och ökade resurser till arbete med utredningar och 

uppföljningar för att förkorta tiden då hemlösa hushåll bor i tillfälliga boenden. 

En ny vägledning har också tagits fram för att anpassa verksamheten till 

rättspraxis och som innebär att strukturellt hemlösa inte längre har möjlighet 

att få ett kommunalt andrahandskontrakt. Detta skulle i sin tur kunna minska 

incitamenten att anmäla sina bostadsproblem. Därutöver har flertalet andra 

faktorer troligtvis bidragit till utvecklingen såsom det ökade bostadsbyggandet i 

staden, den något kortare kötiden på Boplats Syd samt det minskade 

kommunmottagande av nyanlända, från 2 500 per år 2016–2017 till 252 år 

2021. Gruppen nyanlända är särskilt utsatt på bostadsmarknaden då de saknar 

förankring på bostadsmarknaden. Mellan 2020 och 2021 förändrades dock 

antalet Malmöbor i kortsiktiga boendelösningar enbart marginellt. Samtidigt 

fortsatte antalet Malmöbor i långsiktiga boendelösningar att minska. Med andra 

ord sjönk hemlösheten enligt den nya definitionen, men inte enligt den gamla.22 

Insatser på flera fronter  

Att råda bot på hemlösheten är en komplex fråga och ingen enskild insats 

kommer att lösa problematiken. En del av hemlösheten beror på brist på 

bostäder med rimliga hyror. MKB Fastighets AB – det kommunala 

bostadsbolaget – har en särskilt viktig roll för en socialt hållbar bostads-

marknad. Målsättningen för MKB är att identifiera åtgärder för att skapa nya 

bostäder som minst 80 procent av Malmös befolkning kan efterfråga.  

Under mandatperioden har bostadsförmedlingen Boplats Syd fått fler privata 

hyresvärdar som kunder och fler som accepterar försörjningsstöd som 

inkomst. Boplats Syd har haft en ökning av bostadssökande till kön och antalet 

förmedlade lägenheter har ökat med 50 procent under mandatperioden. Det 

finns en osäkerhet kopplad till att flera av hyresvärdarna förmedlar 

lägenheterna själva eller använder andra förmedlingar. 

Under mandatperioden har Malmö stad haft olika typer av stödinsatser. 

Bostadsrådgivningen ger information och praktisk hjälp med att söka en egen 

bostad. Det vräkningsförebyggande arbetet är viktigt för att förebygga 

hemlöshet. Insatsen Bosocialt stöd ökar möjligheterna att bo kvar och ta över 

kontrakt i de lägenheter som hyrs ut av Malmö stad med så kallade kommunala 

 
22 Malmö stad (2021) Hållbarhetsrapport 2021. Nulägesbild av Malmö stads utveckling inom 

Agenda 2030 och de Globala målen. Tillgänglig: Att växa upp, leva och åldras i Malmö 
(malmo.se) 

https://malmo.se/download/18.43617cca17dc8b8d15e13672/1649144885366/H%C3%A5llbarhetsrapport%202021.pdf
https://malmo.se/download/18.43617cca17dc8b8d15e13672/1649144885366/H%C3%A5llbarhetsrapport%202021.pdf
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andrahandskontrakt. Under mandatperioden har 20 procent av de boende tagit 

över sitt andrahandskontrakt som ett förstahandskontrakt. 

Under mandatperioden har ett lägre mottagande enligt bosättningslagen lett till 

att boenden för nyanlända har kunnat ställas om till boende för hemlösa 

personer. Dessutom har Malmö stad anskaffat fler andrahandshyresavtal än 

planerat och en stor andel av hyresgästerna kunnat ta över sin lägenhet och 

hyra den med förstahandskontrakt. MKB Fastighets AB och Malmö stad har 

träffat ett nytt avtal för 2022 om att vid behov bistå Malmö stad med 150 

sociala kontrakt, utöver de som lämnas i samband med markanvisning. 

Arbetsmarknads- och socialnämnden bedömer att det minskande antalet 

hushåll med försörjningsstöd på senare år har påverkat hemlösheten i positiv 

riktning. Nämnden bedömer att den vägledning som nämns ovan, och dess 

anvisningar om tätare kontakt med hemlösa hushåll, har inneburit bättre 

möjligheter att ge stöd och har bidragit till att hemlösheten har minskat under 

mandatperioden.  

Färre färdiga bostäder under 2021 men fortsatt stort byggande 

Antalet färdigställda bostäder sjönk under 2021 jämfört med de väldigt höga 

nivåerna åren innan (se Figur 11). Ur ett historiskt perspektiv är dock 

byggandet fortsatt på en hög nivå. Antalet byggstartade bostäder ökade under 

2021 och var på den högsta nivån sedan 2018. 

 

Under mandatperioden har stadsbyggnadsnämnden genomfört en 

bostadsbehovsberäkning. Beräkningen visade att ungefär 10 procent av stadens 

hushåll bor för trångt eller för dyrt i förhållande till sin ekonomiska situation. 
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Stadsbyggnadsnämnden rapporterar att en slutsats av bostadsbehovs-

beräkningen är att det inte går att uppfylla behoven av billigare bostäder genom 

nybyggnation, utan att det främst är betalningsförmågan som behöver öka.  

 

Trygghet och delaktighet 
Målen inom det här målområdet är: 

• Malmö stad ska verka för att öka tryggheten bland Malmöborna och 

för att brottsligheten ska minska 

• Malmö stad ska verka för att öka skyddsfaktorer och minska 

riskfaktorer i barns och ungas olika livsmiljöer 

• Malmö stad ska verka för en god etablering för nyanlända, stärka 

delaktigheten och den sociala sammanhållningen med ett särskilt fokus 

på svenska språket 

Utveckling inom målområdet 

Malmö stad ska verka för att öka tryggheten bland 
Malmöborna och för att brottsligheten ska minska 

Nämnder och bolag som berörs: kommunstyrelsen, arbetsmarknads- och socialnämnden, 

Parkeringsövervakning i Malmö AB, miljönämnden, stadsbyggnadsnämnden, tekniska 

nämnden och servicenämnden. 

 

    

 

Den samlade bedömningen är att målet kommer att vara uppnått vid 

mandatperiodens slut. Bedömningen är baserad på nämnders och styrelsers 

egna bedömningar av sina respektive bidrag till måluppfyllelsen och på 

utvecklingen inom målområdet. Stadens arbete för att öka tryggheten har 

utvecklats genom ökad samverkan både internt inom verksamheter och externt 

mellan verksamheter. Detta har bidragit till att olika aktörer i högre 

utsträckning arbetar mot samma mål. Samverkan har även bidragit till ökad 

tydlighet i ansvarsfördelning och större förståelse för hur olika aktörers 

kompetenser kompletterar varandra. För att arbetet ska ge tillräckliga effekter 

för Malmöborna krävs att samverkande aktörer även fortsättningsvis gör 

likartade prioriteringar och har en långsiktig resursplanering. En nära 
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samverkan med bland annat civilsamhället och lokala aktörer behöver fortsätta, 

inte minst för att stärka tilliten och den kollektiva styrkan i staden. 

Upplevd otrygghet och utsatthet för brott  

Brottsligheten (mätt som antalet polisanmälda brott) fortsätter att minska i 

Malmö och är nu på den lägsta nivån sedan Brottsförebyggande rådet började 

föra nationell statistik 2009. För första gången sedan 2009 har Malmö också 

färre antal anmälda brott per capita än både Stockholm och Göteborg. 

Malmöbornas trygghet (mätt med polisens trygghetsindex) har ökat under 

perioden 2020–2021 då den senaste mätningen gjordes.  

I takt med att staden växer och förändras är det förebyggande arbetet mot 

brott viktigt. För att skapa ett tryggare Malmö görs olika insatser, exempelvis 

har servicenämnden förstärkt väktarbevakning, efter verksamhetstid, för att 

bevaka fler brottsbelastade objekt. Vidare har Parkeringsövervakning Malmö 

AB fortsatt arbetet med att hitta så kallade målvaktsbilar (bilar som är 

registrerade på någon annan än fordonets verkliga ägare) och resultatet är 

positivt: bolaget uppger att det inte längre finns några målvaktsbilar kvar 

förutom en del bilar med lägre skulder. 

Trafiken är det område som i trygghetsundersökningar, generellt bedöms vara 

det största problemet vad gäller utomhusstörningar. Tekniska nämnden 

rapporterar att ett systematiskt arbete pågår med att öka tryggheten. Under 

mandatperioden har Malmö stad bland annat placerat ut farthinder på 

strategiska platser i syfte att minska bilarnas hastighet. 

Samverkan och dialog kring trygghetsskapande åtgärder 

Under mandatperioden har grov brottslighet som kopplas till gängmiljöer och 

tar sig i uttryck i våldsdåd i det offentliga rummet legat på en fortsatt hög nivå i 

Sverige. Totalt sett har det dödliga skjutvapenvåldet ökat. Malmö har gått emot 

trenden, antalet skjutningar och sprängningar har sammantaget minskat i 

staden. Antalet skjutningar23 med dödlig utgång i Malmö har minskat kraftigt 

under mandatperioden från 12 (2018), 7 (2019), 3 (2020) till 3 (2021). Under 

sommaren 2022 har en viss uppgång bland skjutningar dock ägt rum. 

 
23 Data från polisen. 
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Samverkan och dialog är viktiga hörnstenar i den trygghetsskapande strategin 

men även initiativ som Sluta Skjut24 och samverkansmodellen BID25 bedöms 

bidra till en ökad trygghet på lång sikt. Bedömningen är att satsningen på 

kommunala ordningsvakter på Möllevången som inleddes 2021 kommer att 

återspegla sig positivt i resultaten för trygghetsmätningen över tid.  

Utveckling av arbetet med barn och unga i riskzon 

Under mandatperioden har arbetet med att fånga upp unga i riskzonen för 

kriminalitet utvecklats. Arbetsmarknads- och socialnämnden har särskilt 

fokuserat på att öka barnperspektivet i krisstödsinsatserna genom att fånga upp 

unga som bevittnar och påverkas av skjutningar, sprängningar och annat grovt 

våld i offentlig miljö. Över två tredjedelar av alla aktualiseringar hos 

arbetsmarknads- och socialnämnden vad gäller kriminalitet, missbruk hos barn 

eller hot och våld utom familjen rör pojkar och män.  

Antalet medlingsärenden (när parterna i ett brott möts för att försöka uppnå 

förlikning) har ökat något.  Detta bedöms vara ytterligare en effekt av utökat 

samarbete med polisen och den samlade kompetensen och erfarenheten hos 

arbetsmarknads- och socialnämndens nya verksamhet Centrum för brottsutsatta 

och medling. Uppföljningarna visar att parterna generellt är nöjda med arbetet 

under medlingsprocessen och att Malmöbor upplever att medlingen gjort 

skillnad för dem när det gäller att kunna släppa brottshändelsen.  

Våld i nära relation: ökning av anmälda ärenden 

Polisområde Malmö rapporterar att antalet ärenden i kategorin brott i nära 

relationer ökade med sju procent under 2021. Av dessa var 35% av ärendena 

hos sektionen som gäller barn. Att minska detta våld bedöms vara en stor 

utmaning.  

Den 1 augusti 2021 trädde en ny lag i kraft som ökar det kommunala ansvaret 

att förebygga våld. I syfte att förbättra detta arbete har Malmö stad tillsammans 

med Polismyndigheten och Kriminalvårdsverket genomfört en förstudie för att 

utreda om metoden Intimate Partner Violence Intervention (IPVI) kan användas i 

Malmö. Metoden bedöms kunna leda till att fler våldsutsatta Malmöbor får en 

tryggare tillvaro.  

 
24 Sluta skjut är en strategi för att minska och förebygga dödligt och grovt våld bland 
kriminella grupperingar. Samverkansparter i projektet är arbetsmarknads- och 
socialförvaltningen och Polisområde Malmö. 
25 Boende, Integration, Dialog 
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Under mandatperioden har Malmö stad arbetat vidare utifrån planen Fri från 

våld – en gemensam angelägenhet.26 Planen bedöms öka möjligheterna till att 

förebygga våld och förtryck och också förbättra stödet till redan utsatta 

Malmöbor. I enlighet med inriktningen för planen behöver arbetet för ökad 

trygghet i hemmet knytas samman med tryggheten i det offentliga rummet för 

att uppnå en bättre helhet.  

 

Malmö stad ska verka för att öka skyddsfaktorer och 
minska riskfaktorer i barns och ungas olika livsmiljöer 

Nämnder som berörs: förskolenämnden, grundskolenämnden, gymnasie- och 

vuxenutbildningsnämnden, arbetsmarknads- och socialnämnden, kulturnämnden och 

fritidsnämnden. 

 

    

 

Den samlade bedömningen är att målet kommer att vara delvis uppnått vid 

mandatperiodens slut. Bedömningen är baserad på nämnders och styrelsers 

egna bedömningar av sina respektive bidrag till måluppfyllelsen och på 

utvecklingen inom målområdet. Utvecklingen går åt rätt håll inom målet men 

förskolenämnden menar att det finns fortsatta utmaningar kring förskolans 

förutsättningar att uppnå mål och förväntningar i skollag och läroplan. 

Kunskap om risk- och skyddsfaktorer, effektiva arbetssätt, barns rättigheter 

samt vikten av att arbeta tillsammans med andra aktörer i ett tidigt skede av en 

ogynnsam utveckling har stärkts inom staden över tid. 

Jämställdhetsperspektivet behöver dock fortsatt beaktas så att både flickor och 

pojkar får rätt stöd. Under mandatperioden bedöms coronapandemin ha ökat 

risken för ytterligare sociala svårigheter för redan utsatta barn och unga.  

Förskolan fungerar som en skyddsfaktor mot framtida utanförskap   

Förskolenämnden upplever stora utmaningar med kompetensförsörjning och 

kontinuitet i personalgrupper. Särskilt tydligt i de senaste årens uppföljningar är 

likvärdighetsbrister i verksamheten kopplade till socioekonomiska faktorer och 

stadens bostadssegregation.  

 
26 Kommunfullmäktige beslutade om planen våren 2022. 
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Samtidigt som de senaste årens uppföljningar visar på utmaningar när det gäller 

förskolornas kompetensmässiga förutsättningar uppger förskolenämnden att 

mandatperioden har präglats av ett långsiktigt och strategiskt arbete. 

Övergripande kvalitetsuppföljningar visar på en långsiktigt positiv utveckling i 

stadens förskolor. Stärkta förutsättningar genom organisationsutveckling med 

lokala ledningsgrupper och förste förskollärare har bidragit till ett nära 

ledningsstöd, inte minst på förskolor med låg andel förskollärare. De riktade 

insatser som prövats och utvecklats i slutet av mandatperioden har syftet att 

stärka det kompensatoriska arbetet. Här ingår bland annat kompetensteam som 

inrättats under 2022 för att rikta resurser till de förskolor där barnens behov är 

som störst.  

Samordnade insatser med syfte att öka skyddsfaktorer och minska 

riskfaktorer   

Systematiska arbetssätt bidrar till ett bättre och mer likvärdigt stöd till barn och 

unga och en bättre samverkan. Familjecentralernas insatser bidrar till att fler 

små barn och deras föräldrar får tillgång till tidigt stöd. 27 Två nya familje-

centraler har öppnat under mandatperioden och idag finns det sju. Antalet 

unika kontakter med föräldrar har ökat trots periodvisa begränsningar under 

pandemin. Samma gäller för antalet föräldrar som nåtts av arbetsmarknads- 

och socialnämndens föräldraskapsprogram. Insatsen Barn blir har 

implementerats i hela staden28. 

En bland flera samverkansformer i staden är Samverkan barn och unga i Malmö 

(SBUM). SBUM består av representanter från de förvaltningar i staden som 

möter barn och unga, polisen och första linjen regionen (barn- och 

ungdomspsykiatrin). SBUM har startat ett pilotprojekt Trygga barnet för 

socialtjänsten, förskolan, grundskolan och Region Skåne i syfte att pröva en 

samverkansmodell (den så kallade Skottlandsmodellen29). Om modellen införs 

bedöms den bidra till att fler barn uppmärksammas och kan få stöd. SSPF-

modellen (Samverkan skola, socialtjänst, polis och fritid) för förebyggande arbete 

har under mandatperioden förstärkts med nya nätverk. 

 
27 Familjecentraler med samlokalisering av BVC, mödravård, socialtjänst och öppen 
förskola. 
28 Barn blir är ett arbetssätt som bygger på konsultationsteam bestående av kompetens från 
förskolan, socialtjänsten och i begränsad utsträckning även barnhälsovården. Det finns 
konsultationsteam tillgängliga för alla förskolor i staden.  Syftet är stödja förskolans personal 
i att kunna bemöta och stödja barn med behov av psykosocialt stöd i förskolan. 
29 I Skottland arbetar alla kommuner enligt samma modell för att samordna tidiga insatser för 
barn och unga. Modellen heter Getting it right for every child (GIRFEC) och ger skolan, 
socialtjänsten och hälso- och sjukvården konkreta verktyg för att stötta barn tidigt och med 
så lite byråkrati som möjligt. 
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Arbetsmarknads- och socialnämnden verkar för att barn och unga ska få ett 

samordnat stöd från socialtjänsten och hälso- och sjukvården. Bristande 

samordning i kombination med långa väntetider till barn- och 

ungdomspsykiatrin samt hälsoundersökning vid placering bidrar till ökade 

risker för vissa barn. Att förbättra arbetet med samordnade individuella planer 

är en prioriterad fråga och för att hantera individuella planeringar finns nu det 

digitala verktyget Mina planer på plats. 

Strukturerad samverkan sker också genom stadens arbete med Communities That 

Care (CTC). CTC bygger på teorin att 36 specifika och mätbara risk- och 

skyddsfaktorer är bakomliggande orsaker till problem som kan stå i vägen för 

goda uppväxtvillkor och att lokalområdets olika aktörer och boende kan 

samverka för att förändra dessa. CTC pågår sedan 2018 i fem lokalområden.30 

Arbetet i varje lokalområde leds av ett områdesteam. I områdesteamen deltar 

representanter från de kommunala förvaltningarna och därutöver aktörer från 

56 olika verksamheter föreningar, civilsamhälle, näringsliv och boende. Ett 

exempel på en insats som implementerats i grundskolan genom CTC är 

Höjaspelet31, ett universellt klassrumsbaserat skolprogram som på kort sikt ger 

ökad studiero och därmed ökad måluppfyllelse. På lång sikt arbetar 

programmet mot minskade problembeteenden i tidig ålder genom att påverka 

bakomliggande risk- och skyddsfaktorer.  

Bland andra deltar grundskolenämnden i stadens CTC-arbete för att skapa 

goda och trygga uppväxtvillkor för barn och unga. Sedan 2017 genomförs 

CTC-enkäten vartannat år. Enkäten mäter risk- och skyddsfaktorer i barnens 

livsmiljö och som ligger till grund för områdesteamens analysarbete och 

framtida handlingsplaner. Alla grundskoleelever i årskurs 6–9 samt elever i 

gymnasieskolans skolår 1 och 2 fick under höstterminen 2021 möjlighet att 

besvara CTC-enkäten. Svarsfrekvensen var 81,7 procent, vilket ger en hög 

tillförlitlighet i hur barnens uppväxtvillkor ser ut. Datamaterialet visar på en 

förflyttning i önskad positiv riktning. Av de risk- och skyddsfaktorer som de 

fem områdesteamen valde att prioritera är det fler som har förändrats i en 

positiv riktning än de som är oförändrade eller förändrade i en negativ riktning. 

I ett område förändrades till exempel 18 av 24 riskfaktorer i önskvärd riktning. 

Totalt är det nu 21 grundskolor som deltar i CTC-arbetet i områdesteamen. Av 

 
30 De fem områdena är område 2 (Kirsebergstaden, Värnhem m.fl.), 5 (Bunkeflostrand, 
Tygelsjöby med flera), 8 (Lorensborg Bellevuegården m.fl.), 9 (Möllevången 
Rådmansvången m.fl.) och 11 (Nydala , Almhög m.fl.)   
31 Höjaspelet finns för närvarande på Klagshamnsskolan, Malmö Friskola, Ängsdalsskolan, 
Bladinskolan, Örtagårdsskolan, Hermodsdalsskolan, Johannesskolan, Höjaskolan, 
Tingdammsskolan och Oxievångsskolan. 
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dessa har 13 skolor implementerat eller kommer att implementera ett effektivt 

skolprogram för att arbeta mer konkret med risk och skyddsfaktorerna.  

Insatser för en meningsfull fritid  

Kulturnämndens satsning på lovaktiviteter erbjuder barn och unga aktiviteter 

och sociala sammanhang i deras närmiljö utanför skoltid. Genom ökad 

samverkan med fritidsnämnden samordnas nu kultur- och fritidsaktiviteter på 

utvalda platser i staden.  

Anläggningar är en viktig förutsättning i arbetet med att möjliggöra en 

meningsfull fritid. Under mandatperioden har nya sporthallar – exempelvis vid 

Stadion och på Toftanäs – tillkommit. Utifrån närhetsprincipen och för att få 

en bättre spridning i staden har fritidsnämnden under mandatperioden invigt 

två nya fritidsgårdar. Nämnden har även haft fokus på utomhusytor vilket 

resulterat i fyra nya konstgräsplaner, sju grustennisbanor och en cricketplan på 

Limhamnsfältet. 

Kulturskolans El Sistema-verksamhet har under perioden fortsatt att utökas på 

fler skolor och når nu drygt 1 500 barn på sju skolor runt om i staden. El 

Sistema är en kör- och orkesterverksamhet på flera av Malmös grundskolor 

och drivs av Malmö Kulturskola. Genom samverkan med grundskolenämnden 

har skollokalerna i större utsträckning kommit till användning utanför skoltid. 

Exempelvis har 15 procent av Malmös grundskolor nu ett allaktivitetshus eller 

El Sistema. Ett fjärde allaktivitetshus öppnar under 2022 på Munkhätteskolan.  

Biblioteksutveckling pågår i Rosengård och Hyllie. Fritidsnämnden har också – 

med positivt resultat – gjort riktade insatser för att öka deltagandet i 

fritidsaktiviteter bland flickor i Rosengård.   

Forskningsstudien Ung Livsstil32 visar att barn och ungas socioekonomiska 

förutsättningar i stor utsträckning påverkar deltagandet och delaktigheten i det 

offentliga kultur- och fritidsutbudet. Studien visar att barn och unga från 

områden med socioekonomiska utmaningar är mindre fysiskt aktiva, har sämre 

självskattad hälsa och deltar i lägre utsträckning i kultur- och fritidsaktiviteter 

som har en skolliknande form (exempelvis kulturskolans kursverksamhet eller 

idrottsföreningar). Däremot deltar dessa barn och unga i betydligt högre 

utsträckning i öppna verksamheter som bibliotek och allaktivitetshus. De 

öppna verksamheterna har därmed stor betydelse för att utjämna de skillnader i 

delaktighet som finns utifrån socioekonomiska förutsättningar.  

 
32 Mer om Ung livsstil i Malmö finns på https://malmo.se/Sa-arbetar-vi-med.../Barn-och-
ungas-fritid/Ung-livsstil-Malmo.html  

https://malmo.se/Sa-arbetar-vi-med.../Barn-och-ungas-fritid/Ung-livsstil-Malmo.html
https://malmo.se/Sa-arbetar-vi-med.../Barn-och-ungas-fritid/Ung-livsstil-Malmo.html
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Fritidsgårdsverksamheten har arbetat med riktade insatser för att fler ska ta del 

av aktivitetsutbudet, vilket har gett resultat. Fritidsnämnden rapporterar att 

dans och satsning på friluftsliv, som främst efterfrågas av flickor, har varit 

välbesökta och bidragit till en markant besöksökning. 

 

Malmö stad ska verka för en god etablering för 
nyanlända, stärka delaktigheten och den sociala 
sammanhållningen med ett särskilt fokus på svenska 
språket 

Nämnder som berörs: fritidsnämnden, grundskolenämnden, gymnasie- och 

vuxenutbildningsnämnden, förskolenämnden, kulturnämnden och arbetsmarknads- och 

socialnämnden. 

 

    

 

Den samlade bedömningen är att målet delvis kommer att vara uppnått vid 

mandatperiodens slut. Bedömningen är baserad på nämnders och styrelsers 

egna bedömningar av sina respektive bidrag till måluppfyllelsen och på 

utvecklingen inom målområdet. 

Utvecklingen inom målet går åt rätt håll. Lärdomar från flyktingmottagandet 

2015–2016 och pandemihanteringen bedöms ha förbättrat stadens beredskap 

och möjliggjort en effektiv samordning kring flyktingmottagande och 

etablering av nyanlända under första halvåret 2022.  

Nya former för samverkan med civilsamhället har möjliggjort bättre 

koordinering av insatser för nyanlända. Den minskning av antalet 

ensamkommande barn och nyanlända som inleddes redan under föregående 

mandatperiod har fortsatt. Under 2020–2021 var mottagandet av nyanlända 

och ensamkommande barn lågt, men under 2022 har antalet ökat.  

I Malmös grundskolor finns en stor andel nyanlända elever. Detta är en väldigt 

heterogen elevgrupp med vitt skilda behov, erfarenheter, språk och behov och 

de omfattas av samma regelverk som alla andra elever. Måluppfyllelsen är dock 

låg hos dessa grupper. Det kräver anpassningar av verksamheterna. 

Sammantaget bedöms coronapandemin ha medfört svårigheter att nå ut till 
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vissa målgrupper, men även ha bidragit till nya arbetsformer för att nå ut till 

fler. 

Etablering av nyanlända: färre inskrivna 

När det gäller etablering av nyanlända så är etableringsprogrammet en viktig 

första insats.33 I Malmö har antalet inskrivna i etableringsprogrammet minskat 

under perioden 2019–2021; från 2 721 personer till 999 personer.34  

 
 

 

Diagrammen  (Figur 12) visar andelen kvinnor och män som gått vidare till 

arbete, studier eller arbetsmarknadspolitiska program, 90 dagar efter avslutad 

etablering. Andelen män (32% år 2021) som går till arbete efter avslutat 

 
33 Etableringsprogrammet riktas specifikt till gruppen nyanlända mellan 20-64år med 
uppehållstillstånd i Sverige som flykting eller skyddsbehövande samt deras anhöriga. 
Programmet omfattar endast två år och arbetsförmedlingen är har det samordnande 
ansvaret. 
34 Kolada: nyckeltal N00960. 
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program är betydligt högre jämfört med andelen kvinnor (8% år 2021). Malmö 

ligger något lägre jämfört med andra kommuner med liknande socioekonomisk 

profil vad gäller andelen män och kvinnor som lämnat etableringsuppdraget 

och börjat arbeta eller studera.35 

pråkfrämjande insatser: café, promenader och öppna mötesplatser 

Språkcafé och språkpromenader 

Under mandatperioden har kulturnämnden, förskolenämnden och 

arbetsmarknads- och socialnämnden samverkat för att göra läsfrämjande och 

språkutvecklande insatser tillgängliga via till exempel biblioteken och 

allaktivitetshusen. Kulturnämnden bedömer att bibliotekens språkstödjande 

insatser, såsom språkcaféer och språkpromenader, bidragit till att stärka 

möjligheten för Malmöbor med annat modersmål än svenska att tala och 

utveckla det svenska språket och samtidigt finna sociala sammanhang.  

Andra språkfrämjande insatser har varit boklådor på stadens lekplatser, nytt 

barnbibliotek på Möllevången och läsambassadörer inom ramen för Ung-i-

sommar-praktik som nått drygt 1 200 barn. 

Öppna mötesplatser viktiga arenor för barn och unga  

Resultatet av studien Ung livsstil (mer om denna under rubriken ”Insatser för en 

meningsfull fritid”) visar att barn och unga i Malmö besöker bibliotek i större 

utsträckning än i någon annan svensk kommun. Studien visar också att 

biblioteken fyller en viktig kompensatorisk funktion då verksamheten i stor 

utsträckning når barn och unga oavsett bakgrund. För barn med utländsk 

bakgrund är öppna verksamheter som bibliotek och allaktivitetshus i högre 

grad än idrottsföreningar och kulturskolans kursverksamhet arenor för 

identitetsskapande. 

Öppna förskolor och familjecentraler 

De öppna förskolorna är en viktig arena för att nå barn och familjer med 

språkutvecklande insatser. Under mandatperioden har Malmö stad öppnat en 

sjunde familjecentral vilket innebär att sju (av nio) öppna förskolor nu är 

kopplade till familjecentraler. Malmö stad har även erbjudit föräldrautbildning-

ar och information om öppen förskola och förskola till nyanlända och utrikes-

födda föräldrar. Därmed har stadens samtliga öppna förskolor under mandat-

perioden kunnat erbjuda språkträning, varav vissa sker i samverkan med 

 
35 Kolada: nyckeltal N00971 och N00972. 
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studieförbund. Till detta kommer den öppna förskolan Hera som enbart riktar 

sig till nyanlända barnfamiljer. 

Barns och ungas etablering går främst genom stadens 

utbildningsverksamheter  

I Malmös grundskolor finns en stor andel nyanlända elever. Detta är en väldigt 

heterogen elevgrupp med vitt skilda behov, erfarenheter, språk och behov och 

de omfattas av samma regelverk som alla andra elever. Måluppfyllelsen är dock 

låg hos dessa grupper. I årskurs 3 ligger andelen nyanlända och elever med 

okänd bakgrund som nått målen i svenska som andraspråk respektive nått 

målen i alla ämnen på ungefär samma nivå under mandatperioden. I årskurs 6 

och 9 ökar skillnaden i andelen elever som når målen i svenska som andraspråk 

i förhållande till andelen som uppnår målen i alla ämnen. Måluppfyllelsen är 

lägst i årskurs 6 för att öka i årskurs 9. Högst är den i årskurs 3. Generellt gäller 

att flickor har en högre måluppfyllelse än pojkar. Andelen som når målen i alla 

ämnen är låg i både årskurs 3, 6 och 9. Det kräver anpassningar av 

verksamheterna. 

Under mandatperioden har gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens och 

grundskolenämndens gemensamma organisation för mottagande av nyanlända 

elever utvecklat sin verksamhet. Syftet är att skapa bättre förutsättningar för att 

bedöma nyanlända elevers kunskaper. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnd-

en har också genomfört riktade satsningar i syfte att stärka rutinerna för över-

gångar mellan språkintroduktion och nationellt program, vuxenutbildning på 

grundläggande nivå eller svenska för invandrare (SFI). Trots dessa satsningar 

som alla syftar till att öka progression och genomströmning på språkintro-

duktion kan gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden konstatera att elever på 

programmet fortsatt inte går över till nationellt program eller annat intro-

duktionsprogram i önskvärd utsträckning. 

Förskolans språkutvecklande arbete 

Det språkutvecklande arbetet har de senaste åren haft en framskjuten plats i 

förskolornas lokala planeringar och prioriteras även på övergripande nivå. Flera 

språkutvecklande och läsfrämjande insatser bedöms ha haft betydelse för 

måluppfyllelsen. Bland annat har Läslyftet 36 genomförts på flertalet förskolor. 

Statsbidrag för bättre språkutveckling i förskolan har sedan 2020 använts på 

utvalda förskolor för att finansiera språkutvecklarnas insatser med särskilt 

 
36 Med Läslyftet kan undervisningen utvecklas så att läsande, skrivande och samtalande 
främjar elevernas kunskapsutveckling i alla ämnen. Läslyftet bygger på kollegialt lärande. 
Mer finns på Läslyftet i skolan - Skolverket 

https://www.skolverket.se/skolutveckling/kurser-och-utbildningar/laslyftet-i-skolan
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inriktning mot barn med ett annat dagligt umgängesspråk än svenska. Barnen 

bedöms, enligt nämnden, över lag ha fått ett ökat intresse för språk, böcker 

och högläsning samt ett ökat ordförråd.  

Många av förskolorna som har sämre förutsättningar ligger i områden som 

generellt sett har fler barn med förhållandevis stora behov av stöd för att 

kunna ta till sig undervisningen. Nyanlända barn kan generellt sett ses som en 

grupp med stödbehov eftersom de ofta möter det svenska språket i mindre 

utsträckning i sin vardag. En kartläggning nämnden gjort, från oktober 2021, 

visar att 7–9 procent av barnen på Malmö stads förskolor var nyanlända, men 

också att det fanns stora skillnader mellan förskolorna när det gäller barnens 

placering. Det framgår att de flesta nyanlända barnen går på förskolor som 

ligger i stadens centrala, södra och östra delar. De nyanlända barnen är i 

genomsnitt cirka sju månader äldre än övriga barn när de skrivs in i förskolan. 

De har också en något kortare vistelsetid än övriga barn. 
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En god organisation 
Målen inom det här målområdet är: 

• Malmö stad ska vara en attraktiv arbetsgivare genom att säkerställa en 

god arbetsmiljö och trygga anställningar 

• Malmö stad ska säkerställa en god kompetensförsörjning 

• Fler Malmöbor, besökare och samhällsaktörer ska uppleva att Malmö 

stad levererar en god och likvärdig servicegenom en hög tillgänglighet, 

professionellt bemötande, rätt kompetens samt genom att ligga i 

framkant i den digitala utvecklingen 

Utveckling inom målområdet 

Malmö stad ska vara en attraktiv arbetsgivare genom 
att säkerställa en god arbetsmiljö och trygga 
anställningar 

Nämnder och bolag som berörs: samtliga 

Den sammantagna bedömningen är att målet huvudsakligen kommer att vara 

uppnått vid mandatperiodens slut. Bedömningen är baserad på nämnders och 

styrelsers egna bedömningar av sina respektive bidrag till måluppfyllelsen och 

på utvecklingen inom målområdet. Kommunfullmäktigemålet är inte tillämpligt 

på överförmyndarnämndens verksamhet.37 

Den kraftsamling som gjorts under mandatperioden på trygga anställningar har 

gett resultat och lett till en ökad andel heltidsanställda och heltidsarbetande. 

Pandemin har haft både positiva och negativa effekter på målet. Dels har 

arbetsmiljöarbetet fått stort fokus och gett kunskap och erfarenheter i arbetet 

framåt, dels har visst utvecklingsarbete fått stå tillbaka. Trots de påfrestningar 

som pandemin inneburit har flera förvaltningar gjort en positiv förflyttning av 

det Hållbara medarbetarengagemanget (HME) i medarbetarenkäten. Sjukfrånvaron 

steg under pandemin, men är åter på väg neråt. Den statliga tillsynen, som 

 
37 Arbetsgivaransvaret för medarbetarna på enheten för överförmyndarärenden vilar på 

arbetsmarknads- och socialnämnden. Arbetsmarknads- och socialnämnden har indikatorer 
för kommunfullmäktigemålet. 
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genomfördes under mandatperioden, påpekade att systematiken i 

arbetsmiljöarbetet behöver utvecklas ytterligare, vilket är ett pågående 

utvecklingsarbete. 

Allt fler medarbetare har en trygg anställning  

Under mandatperioden har Malmö stad kraftsamlat kring trygga anställningar, 

vilket har bidragit till den förflyttning som ses inom området. Trygga 

anställningar handlar om att öka andelen heltidsanställda och heltidsarbetande 

för att klara rekryteringsbehoven och ta tillvara på den kompetens som redan 

finns i organisationen.  

 

Under mandatperioden har andelen heltidsanställda och andelen 

heltidsarbetande38 ökat. Andelen heltidsanställda är fortsatt högre än andelen 

heltidsarbetande.(se Figur 13) Att skillnaden kvarstår och till viss del även ökat 

visar på betydelsen av att inte bara fokusera på medarbetarnas anställningar. 

Även arbetet med att skapa goda förutsättningar för heltidsarbete är viktigt för 

att öka andelen medarbetare som arbetar heltid. I jämförelse med genomsnittet 

i riket ligger Malmö dock nästan 10 procentenheter högre när det gäller 

heltidsarbetande år 2021, men på ungefär samma nivå som de andra 

storstäderna Stockholm och Göteborg. 

 
38 Med heltidsarbetande avses heltidsanställda medarbetare som inte har haft en 

sammanhängande frånvaro, på deltid eller heltid, 30 kalenderdagar i följd. 
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Antalet allmän visstidsanställning (AVA-anställning)39 har legat relativt 

konstant under de senaste tio åren. Antalet AVA-anställningar gick dock upp 

under 2020, men har återigen minskat 2021. Andelen timavlönade timmar har 

legat på ungefär samma nivå under hela mandatperioden (2021: 5,1 procent). 

Merparten av förvaltningarna uppger att de inte har genomfört några särskilda 

insatser i syfte att minska antalet AVA-anställningar eller andelen timavlönade. 

Coronapandemin har påverkat bemanningen och fokus har varit att säkerställa 

att det har funnits medarbetare på plats i verksamheten.   

Den positiva utvecklingen när det gäller trygga anställningar kan framförallt 

kopplas till strategiska satsningar av resurser och bemanning samt heltidsmått 

för nya utlysta tjänster, särskilt på hälsa-, vård- och omsorgsförvaltningen och 

funktionsstödsförvaltningen. Omställningen till en heltidsorganisation kräver 

dock stora organisatoriska förändringar och förändrad arbetskultur som tar tid 

att genomföra och har varit svårt att prioritera utifrån den ekonomiska 

situationen och pandemin.  

Positiv förflyttning för det hållbara medarbetarengagemanget (HME) på 

flera förvaltningar 

I Malmö stads årliga medarbetarenkät mäts hållbart medarbetarengagemang 

(HME). HME mäts genom ett index som sträcker sig mellan 0–100 där 0 är 

lägst och 100 högst. Övergripande för Malmö stad låg totalindex för HME 

2019 på 79 och 2021 på 80. Malmö stad ligger på ungefär samma nivå som 

genomsnittet för rikets kommuner och övriga storstäder. Medarbetarenkäten 

för 2022 genomförs under hösten och kan därför inte redovisas här. 

Merparten av förvaltningarna har gjort en positiv förflyttning av HME eller 

ligger kvar på samma nivå som tidigare. Detta trots påfrestningarna som många 

verksamheter har utsatts för under pandemin. Bland annat ses en positiv 

förflyttning för arbetsmarknads- och socialförvaltningen och samtliga 

utbildningsförvaltningar. Stadskontoret är den förvaltning som ligger lägst i 

totalindex. Flera förvaltningar beskriver dock skillnader i resultat inom 

förvaltningen, mellan avdelningar, enheter och sektioner och betonar vikten av 

att resultatet analyseras så nära verksamheten som möjligt. Även bolagen har 

genomfört olika former av medarbetarenkäter under året. Bland annat lyfter 

Boplats Syd höga resultat trots coronapandemin och en stor 

verksamhetsförändring där de utvecklat ett nytt förmedlingssystem. 

 
39 Allmän visstidsanställning (AVA-anställning) är en form av tidsbegränsade anställning. 
Riktlinjen Anställning i Malmö stad anger att anställningsformen allmän visstid ska användas 
strikt och begränsat. 
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Flera förvaltningar har under mandatperioden använt andra verktyg som 

komplement till HME i syfte att fånga upp ytterligare aspekter av den 

organisatoriska och sociala arbetsmiljön (OSA). Det speglar ett behov av att 

fördjupa kunskapen om hur medarbetarna upplever sin arbetssituation och 

identifiera utvecklingsmöjligheter.  

Sjukfrånvaron åter på väg ner efter coronapandemin 

Sjukfrånvaron under mandatperioden har påverkats kraftigt av corona-

pandemin. Generellt har det under mandatperioden varit svårt att analysera hur 

andra faktorer än pandemin har påverkat utvecklingen av sjukfrånvaron. 

 

Före pandemin sågs en trend med något nedåtgående sjukfrånvaro. Denna 

trend bröts 2020 då sjukfrånvaron ökade i samband med pandemin. Under 

2021 har sjukfrånvaron åter vänt neråt och både mäns och kvinnors 

sjukfrånvaro har minskat något. Kvinnors sjukfrånvaro har däremot legat 

högre än mäns under hela perioden. Den långa sjukfrånvaron har varit relativ 

oförändrad under perioden.(se Figur 14) Utvecklingen för sjukfrånvaron under 

mandatperioden är i linje med den utveckling som kan ses nationellt och övriga 

storstäder.40  

 
40 I jämförelse med andra städer ska det beaktas att Malmö stad har i princip all vård- och 
omsorgsverksamhet i kommunal regi och inte i privat regi. I dessa verksamheter finns yrken 
som har högre sjukfrånvaro såväl nationellt som i Malmö. 
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Sjukfrånvaron ser olika ut för olika verksamheter. Förvaltningar där många 

medarbetare arbetar hemifrån på grund av coronapandemin rapporterar 

samma eller lägre nivå av sjukfrånvaro 2021 än innan pandemin. I de flesta av 

Malmö stads verksamheter behöver dock arbetet utföras på plats och dessa 

verksamheter rapporterar till viss del högre sjukfrånvaro under 2021 än innan 

pandemin. Av de femton största yrkesgrupperna41 i organisationen är 

sjukfrånvaron högst för stödassistent LSS, undersköterska, barnskötare och 

förskollärare. Förutom för stödassistent LSS har sjukfrånvaron minskat för 

samtliga av de femton största yrkesgrupperna mellan 2020 och 2021. 

Coronapandemin har påverkat arbetsmiljöarbetet 

Nämnder och bolag har under mandatperioden fortsatt det systematiska 

arbetsmiljöarbetet och arbetet med aktiva åtgärder för att motverka 

diskriminering. För nämnderna har arbetet utgått från Malmö stads 

gemensamma arbetsmiljöprocesser. Coronapandemin har haft stor påverkan på 

utvecklingen av arbetsmiljöarbetet under perioden. En del planerat 

utvecklingsarbete har fått skjutas fram för att ge utrymme för hantering av 

arbetsmiljöfrågor kopplat till pandemin. Smittspridningen och förändringar i 

nationella riktlinjer och rekommendationer har inneburit omställningar för 

Malmö stads verksamheter och personal. Det har krävt ett intensivt 

arbetsmiljöarbete. En god och tät dialog och samverkan med fackliga 

organisationer på olika nivåer i organisationen har varit viktig för att skapa en 

tydlighet och trygghet i verksamheterna. Riskbedömningar har gjorts 

kontinuerligt för att se över vilka arbetsuppgifter eller situationer som kan 

tänkas utsätta medarbetarna för till exempel covid-19.  

Coronapandemins påverkan på arbetslivet är en fortgående diskussion i 

samhället. Diskussionen fokuserar bland annat på kopplingen mellan en 

flexibel arbetsplats och att vara en attraktiv arbetsgivare. Inom ramen för det 

stadsövergripande projektet Framtidens arbetsplats har Malmö stads förvaltningar 

påbörjat ett utvecklingsarbete där också erfarenheter och kunskap från 

pandemin tas tillvara. Med fokus på flexibla arbetsplatser arbetar även Malmö 

stads bolag vidare med de erfarenheter som gjorts under pandemin. 

  

 
41 De femton största yrkesgrupperna är: undersköterska, barnskötare, grundskollärare, 
förskollärare, vårdbiträde, elevassistent, stödsassistent LSS, sektionschef, sekreterare 
(utredning, utveckling och planering), ämneslärare, lokalvårdare, kock/kokerska, 
förstelärare, socialsekreterare barn och unga, sjuksköterska. 
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Systematiken i arbetsmiljöarbetet behöver utvecklas ytterligare 

Sedan 2019 genomför Arbetsmiljöverket en nationell tillsyn av Årlig 

uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet (SAM). Under 

mandatperioden genomfördes med anledning av detta inspektioner i Malmö 

stad. Arbetsmiljöverket skickade efter mötet med Malmö stad ett 

inspektionsmeddelande där ett antal brister påtalades med krav på åtgärder. 

Bland annat lyftes att det finns brister i arbetsmiljöarbetet som inte kommer 

fram i den årliga uppföljningen av SAM. De delegerade arbetsmiljöuppgifterna 

var inte tydligt beskrivna, kunskapen hos chefer om hur ett SAM ska bedrivas 

ansågs bristfällig och rutiner för SAM var inte lokalt anpassade. Det ansågs 

även saknas verksamhetsanpassade rutiner för att regelbundet undersöka och 

riskbedöma arbetsförhållande som kan leda till risker i arbetsmiljön. 

Inspektionsmeddelandet är ett viktigt underlag för arbetet framåt med att 

utveckla det systematiska arbetsmiljöarbetet i organisationen. Ett flertal 

åtgärder har tagits fram, med utgångspunkt i inspektionen, och dessa kommer 

implementeras under 2022 och framöver. 

 

Malmö stad ska säkerställa en god 
kompetensförsörjning 

Nämnder och bolag som berörs: samtliga 

Den sammantagna bedömningen är att målet huvudsakligen kommer att vara 

uppnått vid mandatperiodens slut. Bedömningen är baserad på nämnders och 

styrelsers egna bedömningar av sina respektive bidrag till måluppfyllelsen och 

på utvecklingen inom målområdet. Kommunfullmäktigemålet är inte tillämpligt 

på överförmyndarnämndens verksamhet.42 

Det kvarstår fortsatt stora utmaningar för kompetensförsörjningen inom 

flera verksamhetsområden, särskilt inom de pedagogiska verksamheterna, 

socialtjänsten och omsorgen. Den nationella konkurrensen och bristen på 

 
42 Arbetsgivaransvaret för medarbetarna på enheten för överförmyndarärenden vilar på 

arbetsmarknads- och socialnämnden. Arbetsmarknads- och socialnämnden har indikatorer 
för kommunfullmäktigemålet. 
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utbildad personal fortsätter påverka Malmö stads möjligheter att rekrytera och 

behålla personal. Det kvantitativa kompetensgapet har dock minskat jämfört 

med tidigare prognoser, vilket tyder på att verksamheterna utvecklas och 

anpassar sig efter de förutsättningar som finns. Det kvalitativa kompetensgapet 

har ökat något och visar fortsatt ett behov av utveckling av kompetensen hos 

medarbetare. 

Ett gemensamt arbete för kompetensförsörjningen 

Malmö stad står i likhet med andra kommuner och arbetsgivare inför en stor 

kompetensutmaning framöver. Malmö stad arbetar med ett gemensamt 

ledningssystem för kompetensförsörjning. I det analyserar förvaltningarna 

vartannat år verksamheternas behov och tillgång på kompetens, både 

kvantitativt (hur många inom en yrkesgrupp) och kvalitativt (nivån på 

kompetens). Nämnderna har utifrån det upprättat kompetensmål, riskanalyser 

och kompetensförsörjningsplaner för att åtgärda kompetensgapen. Även några 

bolag har under mandatperioden tagit fram övergripande 

kompetensförsörjningsplaner med syfte att kunna identifiera och utveckla 

kompetens. 

Minskat behov av fler medarbetare men kompetensutveckling behövs 

Det kvantitativa kompetensgapet har successivt minskat jämfört med tidigare 

prognoser. År 2016 var gapprognosen (5 år framåt) 2358 medarbetare och år 

2021 hade gapprognosen minskat till 1264 medarbetare.43 De förflyttningar 

som synliggörs i kompetensanalyserna visar att verksamheten håller på att 

utvecklas och anpassar kompetens, uppdrag och inre förutsättningar efter de 

yttre förutsättningar som finns. 

Det kvalitativa kompetensgapet har däremot ökat något och 2021 var 

prognosen ett underskott på 1912 medarbetare med hög eller mycket hög 

kompetensnivå. Det innebär att det kommer behöva ske förflyttningar samt 

 
43 I den kvantitativa gapprognosen analyseras verksamhetens behov av utökning av 
medarbetare på lång sikt, det vill säga fem år framåt. Jämförelser med tidigare år bör 
betraktas med viss försiktighet, både när det gäller det kvantitativa och kvalitativa 
kompetensgapet, bland annat för att utgångspunkten för beräkning av den tillgängliga 
kompetensen är rörlig men också för att analysunderlaget skiljer sig från år till år, till 
exempel varierar vilka och hur många yrkesgrupper som analyseras. Få nämnder har också 
rapporterat in kvalitativa kompetensgap tidigare och kunskapen kring bedömningen av den 
kvalitativa kompetensen behöver utvecklas ytterligare.  
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utveckling av kompetensen från nivån viss kompetens till nivåerna god, hög 

och mycket hög. 

Fortsatta utmaningar med kompetensförsörjningen inom socialtjänst 

och omsorgen 

Under mandatperioden har det funnits fortsatt stora utmaningar i 

kompetensförsörjningen av socialsekreterare och i synnerhet i yrkeskategorin 

socialsekreterare barn och unga. För att stötta upp verksamheterna inom 

barnutredningsenheterna har ett förstärkningsteam bildats som drivs i 

projektform till 2023. Inom hälsa, vård och omsorgsnämnden finns framförallt 

kvalitativa kompetensgap, vilka har varit oförändrade eller till och med ökat 

mellan 2019 och 2020.  En av anledningarna är att verksamheten behöver 

medarbetare med högre kompetensnivå i och med utvecklingen av det 

kommunala hälso- och sjukvårdsuppdraget mot nära vård. Det har även sedan 

länge varit svårt att rekrytera sjuksköterskor och personalomsättningen i denna 

grupp är fortfarande stor. Kostnaderna för extern bemanning av 

sjuksköterskor har därmed ökat från år till år. Implementering av ett nytt 

uppföljningsverktyg för att fördjupa analyserna av resursbehovet inom HSL-

verksamheten pågår i syfte att kunna göra en långsiktig bemanningsplanering. 

Funktionsstödsnämnden upplever också fortsatta svårigheter att rekrytera 

utbildad och legitimerad personal men ser däremot en positiv utveckling där 

användningen av externa bemanningssjuksköterskor stadigt har minskat.  

Minskade kompetensgap inom de pedagogiska verksamheterna – men 

fortsatt stort behov 

Den nationella brist som råder avseende bland annat behöriga lärare och 

förskollärare har fortsatt att påverka möjligheterna att rekrytera och behålla 

medarbetare. I förskolan och grundskolan pekar dock kompetensanalyserna 

och befolkningsprognosen, med minskat elevunderlag, på att gapen ser ut att 

minska. Under mandatperioden har andelen förskolelärare per förskoleområde 

däremot minskat. Det finns också en variation mellan förskolorna där 

förskolor i mer utsatta socioekonomiska områden har svårare att rekrytera 

förskollärarkompetens. I grundskolan har andelen behöriga lärare också ökat 

något och inom gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden har andelen 

behöriga lärare varit högre än rikssnittet under perioden i nästan alla 

skolformer. Det finns dock utmaningar att öka behörighetsgraden inom 

gymnasiesärskola och kommunal vuxenutbildning som särskild utbildning. 

Denna utmaning återfinns även nationellt. Även om lärarbristen ännu inte har 

påverkat behörighetsnivåerna står gymnasieskolan inför ett växande elevantal 
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och ökade andel pensionsavgångar samtidigt som bristen på behöriga lärare 

förväntas bli mer påtaglig.  

Det pågår flera insatser inom de pedagogiska nämnderna som förväntas ha 

effekt på kompetensförsörjningen, såsom kompetensutveckling, utbildning, 

utveckla förutsättningarna för professionsuppdraget och ett strategiskt arbete 

med lönebildning. Det finns även ett nära samarbete med lärosäten och 

utbildningsanordnare kring utbildningsinnehåll samt ett arbete för att attrahera 

studenter. Inom förskolan har ett riktat arbete också genomförts för att 

rekrytera förskollärare och specialpedagoger till ett övergripande 

kompetensteam, vilket bidrar till kompetensförstärkning på förskolor som har 

haft svåra förutsättningar att rekrytera behövlig kompetens.  

Coronapandemin har påverkat personalomsättningen 

Coronapandemin verkar ha haft en påverkan på personalomsättningen under 

mandatperioden. Personalomsättningen gick ner betydligt under 2020 jämfört 

med 2019 (8,4 procent jämfört med 10,5 procent). År 2021 började 

personalomsättningen åter öka, men var ännu inte uppe på samma nivå som 

innan pandemin. Osäkerheten i samband med pandemin gör det svårt att dra 

långtgående slutsatser och analysera om trenden kommer hålla i sig. 

Personalomsättningen i Malmö stad har legat på samma nivåer som för 

Stockholm och Göteborg samt genomsnittet i riket under mandatperioden. 

Av de femton största yrkesgrupperna i staden har sjuksköterskor, 

socialsekreterare barn och unga förskolelärare samt grundskolelärare haft störst 

personalomsättning. Yrkesgrupperna med hög personalomsättning har varit 

samma under hela mandatperioden. 
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Fler Malmöbor, besökare och samhällsaktörer ska 
uppleva att Malmö stad levererar en god och likvärdig 
service genom en hög tillgänglighet, professionellt 
bemötande, rätt kompetens samt genom att ligga i 
framkant i den digitala utvecklingen 

Nämnder och bolag som berörs: samtliga 

Den samlade bedömningen är att målet huvudsakligen kommer att vara 

uppnått vid mandatperiodens slut. Bedömningen är baserad på nämnders och 

styrelsers egna bedömningar av sina respektive bidrag till måluppfyllelsen och 

på utvecklingen inom målområdet. MKB Fastighets AB har inte gjort någon 

samlad bedömning av målet i delårsrapporteringen med anledning av att de 

mäter målet genom Serviceindex, vilket redovisas i samband med 

årsanalysen. Det samordnande ansvaret för kommungemensam IT och 

digitalisering har under mandatperioden flyttats från kommunstyrelsen till 

servicenämnden. Omorganiseringen har medfört att kommunstyrelsens arbete, 

som bestod i att öka tillgänglighet och servicenivå genom digitala tjänster, inte 

har kunnat utföras i planerad omfattning. Med anledning av detta har 

kommunstyrelsen bedömt att målet inte är uppnått. 

Flera verksamheter har genomfört organisationsförändringar och tagit fram 

gemensamma rutiner och arbetssätt som ska främja en likvärdig service. 

Överlag visar stadens samlade brukar- och kundundersökningar att 

Malmöbornas upplevelse av service som staden levererar har legat stabilt under 

mandatperioden. I brukarundersökningen för äldreomsorgen har den 

sammantagna upplevelsen av tillgänglighet och nöjdhet dock inte utvecklats 

som planerat. Även inom området miljöskydd har kundnöjdheten visat på 

sjunkande resultat. Malmö stads Kontaktcenter har bidragit till en ökad 

tillgänglighet och samlokaliseringen med statens servicecenter har effektiviserat 

myndighetskontakterna för Malmöbon. Pandemin har också skyndat på en 

ökad digitalisering i verksamheterna. I början av mandatperioden präglades 

digitaliseringsarbetet av mer småskaliga lösningar, men allt fler nämnder och 
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bolag anger att de tagit ett mer långsiktigt och samlat grepp kring 

digitaliseringen. 

Nya strukturer och arbetssätt för att öka likvärdigheten  

Nämnder och bolag har på olika sätt arbetat för att främja likvärdigheten i 

service och insatser till Malmöborna under mandatperioden. I början av 

mandatperioden uppmärksammade bland annat arbetsmarknads- och 

socialnämnden utmaningar där likvärdigheten för Malmöborna var en. Under 

2020 infördes därför en ny organisations- och ledningsstruktur för att främja 

en mer likvärdig service. Resurser har samlats vilket främjar gemensamma 

förhållningssätt. Ett annat exempel är funktionsstödsnämnden där de två stora 

satsningarna, verksamhetsprogrammet med pedagogisk struktur inom LSS-

boenden samt återhämtningsinriktat arbetssätt inom socialpsykiatrin, har 

implementerats och bedöms bidra till en mer likvärdig service. Hälsa-, vård- 

och omsorgsförvaltningen har under mandatperioden implementerat en ny 

gemensam kvalitetsuppföljningsmodell.  

Malmöbornas upplevelser av service och tjänster 

Malmö stads verksamheter har på olika sätt följt upp Malmöbornas upplevelser 

av stadens service och tjänster i brukarundersökningar, enkäter och dialoger 

under mandatperioden. I förskolans enkätundersökning uppger allt fler 

föräldrar att de är nöjda med kvaliteten på sina barns förskola. I grundskolan 

har andelen elever i grundskolan, som uppger att de är nöjda med sin skola, 

legat på ungefär samma nivå under mandatperioden. Eleverna i de lägre 

åldrarna är mer nöjda än eleverna i de högre åldrarna, men det finns ingen 

större skillnad mellan flickor och pojkar. Även gymnasie- och 

vuxenutbildningsnämnden uppger att andelen nöjda elever i gymnasieskolan 

har legat på ungefär samma nivå under perioden.44 (se Figur 15) Inom 

vuxenutbildning har andelen elever som är nöjda med sin utbildning legat på 

en relativt hög nivå och varierat mellan 87–90 procent under perioden 2019–

2021.  

 
44 Under perioden har även Skolinspektionen genomfört en elevenkät i gymnasieskolan 

under läsåret 2020/2021 och där angav 85 procent av eleverna att de var nöjda med sin 
utbildning. Skolinspektionen genomför sin enkät endast vart annat år och därför genomför 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden en egen enkät vart annat år med motsvarande 
frågor. Jämförelser över tid kompliceras däremot, då förvaltningens interna enkät går ut till 
samtliga elever och Skolinspektionens enkät riktar sig till elever i årskurs 2. 
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Inom äldreomsorgen visar Socialstyrelsens nationella brukarundersökning att 

brukarnas upplevelse av tillgängligheten till hälsa, vård och omsorg inte 

utvecklats som planerat (se Figur 16). Inte heller brukarnas sammantagna 

nöjdhet inom hälsa-, vård- och omsorgsnämndens verksamheter har utvecklats 

som planerat. Andelen som är nöjda med särskilt boende har minskat från 80 

procent 2019 till 75 procent 2022 och inom hemtjänsten från 79 procent 2019 

till 77 procent 2022. Malmös försämrade resultat ligger i linje med resultatet för 

Sverige som helhet och utvecklingen i de båda andra storstäderna. Hälsa-, vård- 

och omsorgsnämnden bedömer att det beror på de stora omställningar som 

pandemin inneburit.  

 

Arbetsmarknads- och socialnämndens samlade bedömning av 

brukarundersökningarna under mandatperioden är att en stor andel är nöjda på 

en övergripande nivå. Arbetsmarknads- och socialnämnden lyfter däremot att 

när resultaten delas upp utifrån ålder och kön framkommer det variationer 

inom målgrupperna. Det finns också ett fortsatt behov av att utveckla arbetet 

med att följa upp nöjdheten inom den sociala barn- och ungdomsvården då 

antalet svar från barn och unga är låg.  

Malmö stad deltar också i Insikt, som är Sveriges kommuners och regioners 

(SKR:s) kundnöjdhetsmätning inom miljöskydd, hälsoskydd samt 
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livsmedelskontroll. Resultatet mäts genom ett index mellan 0–100.  För två av 

tre av områdena har målen om en ökad upplevd service och bemötande för 

mandatperioden uppnåtts, men inte för området miljöskydd där utfallet för 

2022 var 59 och där det önskade utfallet var 66. Resultatet ska tolkas med viss 

försiktighet då svarsfrekvensen endast var 50 procent. Även Boplats Syd 

genomförde en kundundersökning som visade en ökning av nöjda kunder 2022 

jämfört med 2019. 

När det gäller att stärkandet av rättigheterna och livsvillkoren för Malmöbor 

med funktionsnedsättningar har samverkan och dialog med 

brukarorganisationer och civilsamhället utvecklats positivt under 

mandatperioden, även om pandemin inneburit att arbetet bromsats något.  

Ett mer samlat grepp om digitaliseringsarbetet 

Coronapandemin har skyndat på en ökad digitalisering och gett ökad 

kompetens på området inom staden. I början av mandatperioden präglades 

digitaliseringsarbetet av mer småskaliga lösningar, men pandemin har skyndat 

på en ökad digitalisering. Flera nämnder, och även en del bolag, anger att de 

tagit ett mer långsiktigt och samlat grepp kring digitaliseringen där de förenat 

verksamhet och teknik, breddat den tekniska kompetensen och tagit fram 

långsiktiga digitala agendor.  

I skolverksamheterna har digitaliseringsarbetet ute på skolorna ytterligare 

utvecklats genom en ökad kunskap och användning av bland annat 

videomötestjänster, digitala system, digitala lektionsstrukturer och lärresurser. 

Arbetet med en mer öppen och effektiv samhällsbyggnadsprocess genom 

digitalisering har också fortsatt. Stadsbyggnadsnämnden har arbetat med att 

utveckla öppna geodata, ett mer datadrivet arbetssätt och att mer systematiskt 

integrera analyser och visualiseringar i 3D. Den digitala tillgängligheten till 

fritids- och kulturaktiviteter och evenemang har också utvecklats under 

perioden. Det digitala formatet har inneburit möjligheter att nå nya 

målgrupper. Samtidigt har den digitala klyftan blivit alltmer påtaglig och arbetet 

med att nå ut till fler även digitalt kommer behöva intensifieras under nästa 

mandatperiod.  

Vidare har Malmö stad under mandatperioden tagit fram ett stort antal e-

tjänster som avser att förenkla för Malmöborna, såsom för ekonomiskt 

bistånd, för vårdnadshavare inom förskolan och för bostadsanpassning. MKB 

Fastighets AB har även tagit fram en Kundapp, vilket bedöms ge större 
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möjlighet att öka tillgängligheten via tjänster som digital serviceanmälan och 

videomöten med MKB-personal. 

---------------------------------------------------------------------------- 
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Bilaga: geografiska statistikområden 
 

Figur 1 Numrering av statistikområdena.

 

Tabell 1 Benämningar på statistikområden.  

Område Benämning  Ingående delområden 

1 Västra hamnen, Gamla 
staden m fl 

Davidshall, Frihamnen, Gamla staden, Inre 
hamnen, Lugnet, Malmöhus, Mellersta 
hamnen, Norra hamnen, Oljehamnen, 
Rörsjöstaden, Spillepengen, Västra hamnen, 
Östra hamnen 

2 Kirsebergsstaden, Värnhem 
m fl 

Bulltofta, Ellstorp, Håkanstorp, Johanneslust, 
Katrinelund, Kirsebergsstaden, Norra 
Sorgenfri, Rostorp, Sege industriområde, 
Segemölla, Segevång, Slussen, Valdemarsro, 
Värnhem, Östervärn 

3 Riseberga, Jägersro m fl Almgården, Elisedal, Fortuna hemgården, 
Höja, Jägersro, Jägersro villastad, Kvarnby, 
Riseberga, Stenkällan, Södra Sallerup, 
Toftanäs, Videdal, Virentofta, Östra 
Skrävlinge 

4 Oxie Kyrkby, Oxievång m fl Glostorp, Kristineberg, Kungshög, Käglinge, 
Lockarp, Oxie kyrkby, Oxievång, Toarp 
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Område Benämning  Ingående delområden 

5 Bunkeflostrand, Tygelsjö by 
m fl 

Bunkeflostrand, Klagshamn, Naffentorp, 
Skumparp, Tygelsjö by, Tygelsjö vång, 
Vintrie, Västra Klagstorp 

6 Limhamns hamnområde, 
Elinelund m fl 

Annetorp, Djupadal, Elinelund, Gamla 
Limhamn, Hyllieby, Kalkbrottet, Limhamns 
hamnområde, Rosenvång, Sibbarp 

7 Ribersborg, Bellevue m fl Bellevue, Fridhem, Fågelbacken, Hästhagen, 
Kronprinsen, Mellanheden, Nya Bellevue, 
Ribersborg, Ribersborgsstranden, 
Rönneholm, Solbacken, Teatern, Västervång 

8 Lorensborg, Bellevuegården 
m fl 

Bellevuegården, Dammfri, Kronborg, 
Lorensborg, Pildammsparken, Stadion, 
Ärtholmen 

9 Möllevången, 
Rådmansvången m fl 

Allmänna sjukhuset, Annelund, Lönngården, 
Möllevången, Norra Sofielund, 
Rådmansvången, Sofielund industriområde, 
Södervärn, Södra Sofielund, Västra Sorgenfri, 
Östra Sorgenfri 

10 Örtagården, Herrgården m fl Apelgården, Emilstorp, Herrgården, 
Kryddgården, Persborg, Rosengård centrum, 
Törnrosen, Västra Kattarp, Örtagården, Östra 
kyrkogården 

11 Nydala, Almhög m fl Almhög, Augustenborg, Eriksfält, Gullvik, 
Gullviksborg, Heleneholm, Hermodsdal, 
Hindby, Nydala 

12 Lindängen, Almvik m fl Almvik, Fosieby, Fosieby industriområde, 
Fredriksberg, Kastanjegården, Lindängen, 
Svågertorp 

13 Lindeborg, 
Borgmästaregården m fl 

Borgmästaregården, Flensburg, Gröndal, 
Kulladal, Lindeborg, Södertorp, Västra 
Söderkulla, Östra Söderkulla 

14 Hyllievång, Kroksbäck m fl Holma, Hyllievång, Kroksbäck, 
Kroksbäcksparken 
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